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Премиера Сметки Волейбол

Стр. 18

Теодосий Спасов представя
джаз с балкански корени

Стр. 5

Пловдив без тролеи
заради неплатен ток

Стр. 23

Братоеви играят за катарски
тим на клубния Мондиал

Стр. 11

Назми Мюмюн
за изселниците ни в Турция
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Тенденция

Все повече чужденци
осиновяват българчета

Стр. 5

Проблем

Разривът между служителите
на МВР и властта се задълбочи

Стр. 4

Пенсиите също да бъдат об-
ложени с данък общ доход, ко-
гато падне таванът им. Такава
идея лансира финансистът Бо-
рис Грозданов, депутат от ГЕРБ
и член на парламентарната ко-
мисия по бюджет и финанси,
съобщи Dnevnik.bg. Той отново
повдигна въпроса и за въвеж-
дането на данък върху лихвите
по депозити.

Промените са свързани с

Нова идея в ГЕРБ -
данък върху пенсиите

Няколко
ÄÓÌÈ

Аида
ОВАНЕС

В австрийски град хо-
рата, които са осиновили
дете, се ползват със ста-
тута на “почетен граж-
данин”, а уважението от
съгражданите е много ви-
соко, разказа преди време
моя позната. Сиреч  оси-
новителите от чужбина
възприемат като празник
факта, че са одобрени за
родители на дадено дете,
и нямат претенции, че де-
тето е с увреждане или
има мургава кожа.

Звучи почти революци-
онно за нашенеца: учудва-
що е, че дори в началото
на XXI век има хора, кои-
то търсят да осиновят
“дете, което да е с бяла
кожа, с определен цвят на
очите, да прилича на
свекъра, да не е болнаво,
ако е над 3 г. да ми вика
“мамо/тате”, да...” и про-
чее изисквания.

Закон трудно може да
промени маниера на мис-
лене на една нация, гра-
ден със столетия. И все
пак, нашенецът очевидно
трябва да приеме, че се
търси семейство за де-
тето, а не дете за семей-
ството. Последното зву-
чи като да идеш в плод-
зеленчук и да избираш
чушки с определен цвят и
големина.

Кандидат-родителят
трябва да е активен, а не
да чака социалните ра-
ботници едва ли не да му
доставят вкъщи детето,
споделят млади осинови-
тели, за които е прецене-
но, че са подходящите ро-
дители на малко момичен-
це. Ако повече нашенци
мислят как да не крият
истината от детето си
и когато порасне му да-
дат възможност за из-
бор, повече деца от соци-
алните заведения ще
имат шанса да растат в
истински дом, да имат ис-
тинско семейство и спо-
мени за истинска обич.

Облагането на лихвите по депозитите отново
се лансира от депутат на управляващата партияСмяна

на чипа проекта за закон за публичните
финанси, който беше обсъден в
цялата страна в Деня на диало-
га между местна и централна
власт. Грозданов бе участник в
срещата в Столичната община.

“Към момента от Европа не
ни натискат, защото имаме та-
ван на пенсиите. Когато през
2014 г. този таван падне, ще се
наложи да въведем такъв
данък”, каза Грозданов. Според

народния представител няма да
бъдат облагани всички пенсии,
а само тези, които са над се-
гашния таван от 700 лв. “Няма
такова нещо, Грозданов се е
объркал”, заяви зам-шефът на
ПГ на ГЕРБ Димитър Главчев
пред BNews. Той беше катего-
ричен, че подобна идея никога
не е обсъждана, и не предстои
да се обсъжда и нарече изяв-
лението на Грозданов изненад-

ващо. Самият Грозданов по-
късно обясни пред БНР, че не е
бил правилно разбран и само
обяснявал как е в ЕС.

Грозданов обаче възроди и
идеята за данък върху лихвите
по депозитите. Според него е
дошло времето “вече да се при-
съединим и ние към страните в
Европейския съюз и влоговете
да бъдат предмет на данък”.

Центърът за независим живот организира в София поход в подкрепа
на исканията за ефективно прилагане на Конвенцията на ООН за правата
на хората с увреждания, ратифицирана от парламента на 26 януари 2012 г.

БАН СЕ КЛАСИРА 41-ВА ОТ 4137
НАУЧНИ ОРГАНИЗАЦИИ В СВЕТА

Стр. 13

Стр. 6

Стр. 3

œÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰‚Â „Ó-
‰ËÌË ‚ÁÂÏ‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓ‰ÍÛ-
ÔË ÒÂ Â Û‚ÂÎË˜‡ÎÓ ÌÂËÏÓ-
‚ÂÌÓ.
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Снимка Мариета ТОМОВА
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От семейството

на проф.д-р
на икон. науки

АЛЕКСАНДЪР
КОЛЕВ ЧАЛЪКОВ

На 25 септември 2012 г.
 навършва 89 години

Активен учестник в
антифашистката
съпротива, бивш

партизанин.
Ръководител

на катедра, първи
зам.-ректор на Висша-

та партийна школа
(ВПШ) и на Академията
за обществени науки и

социално управление
(АОНСУ).
Заслужил деятел на науката.

Гордеем се с достойния ти живот и дела
и се прекланяме пред мъдростта ти.

Благодарни сме за направеното за нас.
С много обич към бащата, съпруга,

дядото и прадядото!

каза на среща в Деня на диа-
лога местната и законодател-
ната власт вчера в Кюстендил
депутатът от Коалиция за
България Мая Манолова. Чер-
вената депутатка заяви, че лич-
но тя ще подкрепи предложе-
нията на Националното сдру-

БСП отново настоя
част от ДОД да
остава в общините
Такава промяна ще струва 400 млн. лв. на националния бюджет,
но кметовете ще разполагат с повече средства, заяви Мая Манолова

жение на общините в България
в Закона за местните данъци и
такси, Закона за общинския
дълг и Гражданско-процесуал-
ния кодекс. Тя бе категорична,
че исканията са справедливи и
промяната би довела до по-до-
бра законодателна база за
функционирането на българ-
ските общини. Манолова посо-
чи, че от страна на общините
би следвало да се направи по-
сериозна крачка напред по от-

ношение на финансовата де-
централизация на общините,
която би дала възможност за
по-добро съществуване в по-
добра финансова среда.

65% от публичните услуги се
предоставят от общините и
възможността да разполагат с
повече финансови средства би
подобрило качеството им, каза
Манолова. Тя заяви, че е готова
да внесе предложение, което да
деде възможност част от данъ-

ка върху доходите на физичес-
ките лица да остава в българ-
ските общини. “Една такава про-
мяна - ако до 2 процента от този
данък остава в общините, ще
струва 400 млн. лв. на нацио-
налния бюджет, но общините
ще оперират с повече средства.
Това е и мярка да се подобри
финансовата дисциплина”, по-
сочи депутатът. Според нея е
необходимо в законодателство-
то да залегнат и мерки по отно-

шение на липсата на инвести-
ции и безработицата.

“Трябва да се даде възмож-
ност на инвеститори, инвести-
ращи в дадена община, да
ползват облекчение при част
от данъците или да се даде
възможност на общините да
предоставят на такива инвес-
титори безплатни терени, за да
бъдат осигурени повече работ-
ни места”, заяви Манолова.
Според нея е нужно да се
прецезира режимът, при който
според Гражданско-процесу-
алния кодекс могат да се за-
порират сметки на общините.

Ч
аст от данъка върху
доходите на физиче-
ските лица трябва да
остава в български-
те общини. Това

Дана РУСЕВА

При изготвянето на бюджета за
2013 г.  кметовете от Добричка об-
ласт поискаха завишение на изравни-
телната субсидия за общините. Те
настояват да се коригират стандарти-
те на социалните дейности, защото
служителите в тази сфера работят на
нивото на минимална заплата.

Проблем според кметовете е съфи-
нансирането на проектите по евро-
програмите. Министерства - управля-
ващи органи по оперативни програ-

пълнителни заплати при
пенсиониране, ще се за-
пазят. Това обяви ми-
нистърът на отбраната
Аню Ангелов и добави, че
последните преговори с
МФ относно параметрите
на Бюджет 2013 ще са на
28 септември. Пределна-

Според Аню Ангелов социалните
придобивки били запазени

Във Висшето
военноморско

училище
“Н.Й.Вапцаров”

във Варна
откриха новата

учебна година.
Сред гостите,

които видяха
модернизираната

учебна база,
бяха министърът

на отбраната
Аню Ангелов,

офицери,
депутати,

преподаватели

Рекордни продажби реализирали дилърите по Черноморието на различни
видове наркотици през 2012 г. По неофициални данни на полицейските органи
до края на август била пласирана дрога за над 500 млн лв. Най-сериозни са
оборотите край Бургас и Слънчев бряг, където е реализирина повече от поло-
вината продукция.

Най-доходоносен бил периодът юни - август, когато Слънчев бряг са посетили
близо милион чужденци. Голяма част от тях са опитали както твърди наркотици
- кокаин и хероин, таки и по-мека дрога като марихуана, амфетамини и произ-
води. Най-големите консуматори били чуждите туристи. Най-често дрогата се е
предлагала по нощните дискотеки и клубове. Според справките един дилър е
можел да заработи и до 2000 лв. Сумата от половин милиард лева прави нар-
кобизнеса един от най-сериозните икономически отрасли в региона 100% сива
икономика. По цялото Черноморие в този бизнес са заети над 2000 души, които
работят в различни престъпни групи.

Наркотици за половин милиард
пласирани по Черноморието

ми, дължат пари на общините, но от-
кровено казват, че няма как да ги
платят, казват кметове. В администра-
циите са притеснени още от отпада-
нето на срока, в който държавата се
задължава да превежда траншовете
към общините за държавните дейнос-
ти. Все повече заради неплащане от
държавата на нейни делегирани дей-
ности се натоварват финансово общи-
ните, а те нямат такива възможности,
добавиха те. Само за детските гради-
ни издръжката се е увеличила с 40
процента заради поскъпналите цени.

Честит 50-годишен юбилей
на АНДРЕЙ АНДРЕЕВ

кмет на община Годеч

С пожелание за здраве, успех
и много творческа дейност.

от Общински съвет на БСП-Годеч

Снимкa
ПРЕСФОТО/БТА

Добрич празнува днес 72 години от
връщането на Южна Добруджа в пре-
делите на България. Председателката
на НС Цецка Цачева и министър Делян
Добрев ще бъдат сред гостите заедно с
делегации от побратимените на Добрич
общини от Македония, Русия, Турция,
Украйна, Унгария и Шафхаузен. Очак-
ват се и дипломати, почетни консули,
кметове. Община Добрич подготви бо-
гата програма с прояви и събития, които
ще започнат в 9 ч. на мемориалния
комплекс Военно гробище с панихида,
военен ритуал и общоградско поклоне-
ние в памет на загиналите за свободата

Добрич празнува 72 години от
връщането на Южна Добруджа

та възраст за пенсионира-
не ще се приравни с пре-
делната възраст за служ-
ба във въоръжените сили,
съобщи още Ангелов. Той
уточни, че в бъдеще при
пенсиониране ще се има
предвид не само стажът,
а и възрастта, която ще е
еднаква и за мъже, и за
жени в системата.

Министърът посочи,
че е възможно да бъде

променен начинът на из-
числяване на платения
годишен отпуск на воен-
ните като досегашните
40 дни вече ще се броят
не като работни, а като
календарни. Това обаче
означава реално нама-
ление на отпуските. Ан-
гелов подчерта, че дохо-
дите на военните трябва-
ло да се индексират съо-
бразно инфлацията.

на Южна Добруджа. Ще бъдат поднесе-
ни цветя и венци на паметниците на Хан
Аспарух, Добротица, Васил Левски, Сте-
фан Караджа, Христо Ботев, Захари
Стоянов, барелефа на цар Борис III,
паметните плочи на ген. Иван Колев,
ген. Тодор Кантарджиев, Христо Стефа-
нов, полк. Дрангов, кап. Димитър Списа-
ревски и на загиналите добруджанци
за свободата на родния край.

На площад “Свобода” куклениците
от ДКТ “Дора Габе” ще представи “Чер-
вената шапчица”, а в същия час в зала
“Добрич” ще е тържественото заседа-
ние на ОбС.

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

СССССС
оциалните придо-
бивки на военни-
те, сред които из-
плащането на до-

МЕСТНАТА ВЛАСТ ТРУПА
ДЪЛГОВЕ, ДЪРЖАВАТА Й
ПРЕХВЪРЛЯЛА ЗАДЪЛЖЕНИЯ

МЕСТНАТА ВЛАСТ ТРУПА
ДЪЛГОВЕ, ДЪРЖАВАТА Й
ПРЕХВЪРЛЯЛА ЗАДЪЛЖЕНИЯ

МЕСТНАТА ВЛАСТ ТРУПА
ДЪЛГОВЕ, ДЪРЖАВАТА Й
ПРЕХВЪРЛЯЛА ЗАДЪЛЖЕНИЯ

МЕСТНАТА ВЛАСТ ТРУПА
ДЪЛГОВЕ, ДЪРЖАВАТА Й
ПРЕХВЪРЛЯЛА ЗАДЪЛЖЕНИЯ

МЕСТНАТА ВЛАСТ ТРУПА
ДЪЛГОВЕ, ДЪРЖАВАТА Й
ПРЕХВЪРЛЯЛА ЗАДЪЛЖЕНИЯ
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С

Цитат на деняЦитат на деня

Ñëåä 1-2 ãîäèíè âñè÷êî ùå ñå
êàòóðíå è íÿìà äà èìà
íèòî ïåíñèè, íèòî çàïëàòè‘ Бойко Борисов го раздава оптимист

Преди 1 година
на 26 септември ни напусна

IN MEMORIAM

Възпоминанието ще се състои на 26 септември, 2012 г.
в 13 часа на Централните софийски гробища, парцел 45

СТЕФАН ТИХЧЕВ
ЖУРНАЛИСТ

ЗАСЛУЖИЛ ДЕЯТЕЛ НА КУЛТУРАТА

Средномесечният брой на корупцион-
ните сделки у нас е около 150 000, сочат
данните от изследване на Центъра за
изследване на демокрацията (ЦИД), пред-
ставено вчера на кръгла маса “Корупция
и антикорупция в България (2011-2012 г.).
В него се пояснява, че индексът “учас-
тие в корупционни сделки” се изчисля-
ва въз основа на честотата на признати
от гражданите и представителите на
бизнеса случаи на неофициално дава-
не на пари, подарък или услуга с цел да
бъде решен техен проблем.

След период на подобрение през
2009-2010 г. взимането на подкуп в
България отново се повишава, заяви ди-
ректорът на фондация “Фридрих Еберт”
за България Регине Шуберт. Тя отбеля-
за, че корупцията е един от големите
проблеми на страната и мащабите му
надхвърлят многократно възможности-
те на контролната система.

Месечното равнище на даваните
подкупи в България е между 2 до 3 пъти
по-високо от средните равнища на ЕС,

150 000 корупционни сделки
месечно се „въртят” у нас

Месечното равнище на даваните подкупи в България е
между 2 до 3 пъти по-високо от средните равнища на ЕС,

заявиха от Центъра за изследване на демокрацията

През последните
2 години вземането
на подкупи се е
увеличило
неимоверно, сочи
изследване на ЦИД

подчерта Александър Стоянов, дирек-
тор по научната дейност към ЦИД. По
думите му в голямата част от случаите

инициатор на корупционните сделки е
администрацията. В последните години
съпротивата на хората срещу искането

на подкуп расте, но в същото време се
увеличава броят на тези, които отиват
при чиновника с нагласата, че ще да-
дат пари “под масата”, разясни Стоянов.
Факторът “политически назначения”
прави процеса доста по-различен и в
този смисъл преследването на коруп-
ция стига само донякъде, описва ситуа-
цията той. Това създава предпоставки
по политически път да се намеква, че
подкуп се очаква и все повече стават
гражданите, които го дават, преди да
им бъде поискан, коментира Стоянов.

40% от рушветите са отишли в здра-
веопазването, а 22% - в полицията, обя-
ви Руслан Стефанов, директор на ико-
номическата програма към ЦИД. Той е
категоричен, че без радикална рефор-
ма в администрацията намаляването на
корупцията е много трудно. Според
Филип Гунев, старши анализатор към
ЦИД, принципът на управление, според
който всяко правителство  заменя целия
висш административен ешелон, под-
хранва корупционни схеми. Много труд-
но може да се коментира БОРКОР, за-
щото няма резултати от тяхната работа,
коментира Гунев. Твърди се, че те пра-
вят уникална система, която ще пребо-
ри корупцията, затова ще чакаме още
година-две, колкото трябва, шеговито
допълни той. По думите му страната
почти няма капацитет за разследване
на вземането на подкуп в сравнение с
други европейски държави, в които спе-
циалистите са около 4 пъти повече.

България ще издигне кан-
дидатурата на Ирина Бокова
за втори мандат като генера-
лен директор на ЮНЕСКО,
стана ясно вчера на срещата
на президента Росен Плевне-
лиев с генералния секретар на
ООН Бан Ки-мун в САЩ.

Процедурата за нов избор
ще се проведе догодина. От

България издигна Бокова за нов мандат начело на ЮНЕСКО
пресслужбата на държавния
глава съобщиха, че Плевнели-
ев е информирал Бан Ки-мун
за заявката на България за
първи път да стане член на
Съвета по човешки права за
периода 2019-2021 г. Генерал-
ният секретар на ООН е дал
висока оценка на българите,
които работят в различни струк-

тури и по програми на органи-
зацията. Терористичната атака
на летището в Сарафово е
напълно неприемлива и подоб-
ни действия не трябва да се
толерират, заявил Бан Ки-мун.
По думите на Плевнелиев
страната няма да пести усилия,
за да установи и да накаже ви-
новните.

България е сред страните,
които изпълняват критериите
за устойчиво развитие, но е
необходима устойчивост и в
действията на политиците, ко-
ментирал Плевнелиев. Бълга-
рия играе много съществена
роля в региона, добър съсед е
и е държава за пример, под-
чертал Бан Ки-мун.

По-късно Плевнелиев е от-
крил учебната година в
българските училища “Герга-
на”, “Родина” и “Христо Ботев”
в Ню Йорк и поздравил учени-
ците по случай Деня на неза-
висимостта. Президентът ги
призовал да пазят българския
език и традиции и да съхранят
връзката си с България.

“Атака” настоява до-
бивът на природни богат-
ства да се извършва от
държавата и печалбата да
остава в България. Това
обявиха националистите
официално вчера. Според
тях идеята може да бъде
реализирана, ако се при-
емат предложените от тях
промени в Закона за под-
земните богатства и Зако-
на за концесиите. В момен-
та печалбата от концесии-

Новият посланик на САЩ Марси Райс публикува
в ютюб кратка визитка и обръщение към България
във връзка със започването на мандата си в Бълга-
рия. Представянето започва с поздрав и представяне
на български език и продължава на английски, а
преводът е със субтитри. Новият посланик разказва,
че през последните години е оглавявала две амери-
кански мисии на Балканите и е била заместник пре-
говарящ по договора с Русия за контрол на въоръже-
нията. На фона на мемориала на Линкълн във Ва-
шингтон Райс обяснява, че като посланик ще използ-
ва досегашния си опит, за да запознае повече аме-
риканци с ползата да правят бизнес в България и да
разшири сътрудничеството в областта на сигурност-
та. Новият посланик има намерение и да подкрепи
усилията на България за подобряване на съдебната
система, както и да разшири познанията за култура-
та и историята на двете страни. Визитката завършва
с надеждата за изследване на българските планини
и морския бряг, на изкуството и музиката ни.

„Атака” иска държавата да добива сама
природните си богатства

те се изнася навън, вместо
да остава в България. “Ата-
ка” настоява концесионни-
те договори да бъдат пре-
кратени. По този начин в
държавата ще влязат ми-
лиарди левове, което
ще спомогне за повиша-
ване жизнения стандарт
на българина, категорич-
ни са те. Според експерти
концесиите, предоставени
от различните правителст-
ва през последните дваде-

сет години, ощетяват
България с милиарди лева.

“След като концесиите
се предоставят въз основа
на дългосрочни писмени
договори с определен ма-
териален интерес, защо
досега никой от управля-
ващите не прекрати тези
договори, въпреки че има-
ше неизпълнение на усло-
вия и задължения по тях и
неспазване на принципи-
те на публичност, прозрач-

ност, свободна и лоялна
конкуренция от страна на
концесионера”, питат офи-
циално от партията.

Според “Атака” в
България има залежи на
злато за над един трили-
он лева, които в момента
се обработват от чужда
фирма. Ще бъдем много
по-богати, ако станем сто-
пани на собствените си
богатства, убедени са ата-
кистите.

Новият US-посланик
с видеовизитка

45,4% се информират
за съдебната
система от властта

45,4% от българите заявяват, че черпят информа-
ция за състоянието на съдебната система от изказва-
ния и коментари на представители на властта и най-
вече от медийното говорене на Борисов и Цветанов,
сочи изследване на МБМД от септември, направено
по поръчка на проекта “Юридически барометър”.

39% от анкетираните се доверяват на близки и
познати, а 35,4% отдават значение и на изявления на
самите магистрати. 33,1 на сто от запитаните отгова-
рят, че най-често по тази тема говори МВР-шефът, а
изказванията на Борисов влияят върху 24,9% от бълга-
рите. Следват министърът на правосъдието и главният
прокурор с интерес съответно на 14,7 и 14,5%.

Интересното е, че ВСС се нарежда на предпо-
следно място в класацията на институциите, които
най-често коментират работата на съда. Едва на 7,6%
от анкетираните е направило впечатление, че ВСС е
взел отношение по някакъв професионален въпрос.
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Задълбочи се разривът
полицаи - власт
Цветанов бил разочарован от протестите
на униформените, граничели с цинизма

В

Протестиращите служители на МВР се събраха и вчера пред сградата на вътрешното
ведомство. Председателят на СФСМВР призова Цветан Цветанов да спре да комуникира с

протестиращите през медиите. “Искаме да говорим по същество. Чакахме много, но не
можем да чакаме още дълго”, предупреди Валентин Попов

Снимка Мариета ТОМОВА
тори ден вчера
полицаи протес-
тираха и настоя-
ваха за отдавна
обещани увели-

чения на заплащането в си-
стемата, но управляващите
продължиха да упорстват
срещу исканията им. Пред-
седателят на Синдикалната
федерация на служителите
на МВР Валентин Попов при-
помни, че в края на 2008 г.
и през 2009 г. Бойко Бори-
сов и Цветан Цветанов са
били тези, които са говори-
ли за увеличение на запла-
тите в МВР. “След това ни
казаха, че влизаме в криза.
Ние не сме глупаци и вицо-
вете за нас не са истина,
разбираме какво е криза”,
възмути се Попов.

“По време на това управ-
ление ние не сме отворили
уста за пари и всъщност не
говорим за увеличаване, а
за компенсация на обедня-
ването”, коментира Попов и
даде за пример поскъпване-
то на горивата, хляба, дре-
хите и други стоки от първа
необходимост. Синдикалис-
тите са категорични, че са
проявили достатъчно голяма
толерантност, изчаквайки
управляващите да изпълнят
поетите обещания.

В сутрешно тв интервю
Цветан Цветанов заяви, че
протестът на полицаите
граничи с цинизъм. “По на-
чина, по който вчера мина
протестът, и с тази декла-
рация за погребение - това
граничи с цинизма - за един
служител, който трябва да
бъде в услуга на общество-
то, да бди за обществения
ред”, каза министърът. Той
обеща да няма намаления
за обезщетенията за про-
служено време и отпуски в

МВР. Да бъдем разумни,
когато водим разговори, а
не да се поддаваме на емо-
ция, призова Цветанов. Ми-
нистърът отново се скара на
подчинените си и заяви, че
с 6 синдиката нямало как да
се постигне консенсус.
“Обикалям в страната и се
срещам с потърпевши от
слабата работа на полицей-
ски служители. Синдикални-
те организации и техните
ръководители да бъдат така
добри и да се вслушат, за
да направим този баланс -
сектор “Сигурност” да е в

услуга на обществото. Как
да обясня на родителите, че
полицаят е застрелял моми-
чето, и после да кажа да му
увеличат заплатата. По-
следните случаи и със
задържани полицаи, и с
такива, които участват в
организирани групи”,
продължи с обвиненията
Цветанов.

По темата с увеличения-
та в сектора на МВР се
включи и премиерът Бойко
Борисов. Искам да вдигна
заплатите на лекарите и
учителите, а не на полица-

ите, заяви в Пловдив той.
Премиерът прати протести-
ращите полицаи да поглед-
нат колегите си в Испания и
Гърция. Увеличение щяло
да има при първа възмож-
ност, но не сега, а той ня-
мал намерение да отстъпва
пред исканията на унифор-
мените. “С цялата си обич и
уважение към полицаите им
казвам, че при първа
възможност ще се направи
това, но в никакъв случай
сега няма да застрашим
финансовата политика на
държавата”, заяви Борисов.
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Задържаха трима,
крали лекарства
от столичен завод

Трима мъже били задържани в
момент на покупко-продажба на
лекарства, откраднати от столи-
чен завод. По данни на полицията
С.Г.(44) работел от около 2 години
във фермацевтичен завод и сис-
темно изнасял блистери, опаковки
и листовки. Откраднатото прода-
вал на Ц.И. на символични цени,
който пък ги комплектовал и пре-
продавал на К.У. Последният се
занимавал предимно с пласмента.
При претърсване в дома на Ц.И.
криминалистите открили специал-
но пригодено помещение и рабо-
тен плот за сглобяване на кути-
ите и съхранение на готовата за
продажба стока. Откраднати са
над 10 000 блистера.

Агенция „Митници”
унищожи 364 кг
наркотици

Агенция “Митници” унищожи
вчера над 364 кг наркотици, 193
кг от които хероин, 139 кг мари-
хуана, 12 кг амфетамин и други по
911 наказателни производства.
Изгорените наркотици по цени
на “черния пазар” са на стойност
над 60 млн. лв. За 11 г. Агенция
“Митници” е извършила 38 проце-
дури по унищожаване на нарко-
тични вещества с общо количе-
ство близо 29,6 тона.

Жители от великотърновския квартал
“Картала” спасиха малко щъркелче,

намерено в безпомощно състояние до
жилищна кооперация на ул. “Димитър
Буйнозов”. Хората от блока прибрали
щъркела в избеното помещение и му

оказали първа помощ. За случая е
уведомена Регионалната екоинспекция.
Служители от РИОСВ-Велико Търново
ще транспортират ранената птица с

куриерска фирма до Центъра за
възстановяване на ранени животни в

Стара Загора

Лек автомобил се
взриви след пътен
инцидент

Лек автомобил Ауди А8 се
взриви след инцидент близо до
разклона за село Градина, в посо-
ка Студенец - Разград. Колата
била управлявана от 38-годишен
мъж от Търговище. За да избегне
блъскане на бездомно куче, во-
дачът отклонил автомобила вля-
во от пътното платно и паднал
в дере около 8 метра. Той и 45-
годишният му спътник успели да
илзязат от колата, преди тя да
се самовзриви.

локираната реформа е причината
униформените за пореден път да
излязат на протести, анализира
ситуацията вчера бившият вътре-З

а осма поредна година в
цяла Европа на 28 септем-
ври ще се проведе Нощта
на учените. В България

За осми път -
Нощ на учените

събитието ще обедини учени,
студенти и преподаватели от
БАН и университети в седем
града на страната.

Фокус на “Нощта на учени-
те’2012" е Европейската година
за активно остаряване и солидар-
ност между поколенията. Един от
акцентите е 100-годишнината от
откриването на дифракцията на
рентгеновите лъчи. Много от ини-
циативите у нас са посветени на
младите хора - представянето им
като бъдещи светила на нашата
наука: “Панаир на знанието и ино-
вациите” - ученически проекти,
YES - Young and Energetic
Scientists - приложни разработки
на млади учени, изложби на из-
следователи, представяне на ин-
ститути и университети, награж-
даване на победителите в обяве-
ните конкурси за млади хора, за-
бавни демонстрации в “Кабине-
тите по любопитство”, научни
дискусии и шоу, филми.

С многостранните таланти на
учените любознателните ще мо-
гат да се запознаят в БАН, къде-
то ще има изложби и дори музи-
кални и поетични изпълнения на
учени. В НАТФИЗ ще се предста-
вят студенти от класа на доц.
Ясен Вълчанов с танцовия спек-
такъл “Вечност - вход свободен
или Одисей и сенките”. Всички
събития са безплатни и отворени
за граждани.

Б

МИХАИЛ МИКОВ: БЛОКИРАНАТА
РЕФОРМА ОТНОВО ИЗКАРА
ПОЛИЦАИТЕ НА УЛИЦАТА

шен министър Михаил Миков.  Той доба-
ви, че обвиненията за цинизъм, които
Цветан Цветанов отправи към протести-
ращите, показват “пълната му неадекват-
ност в ситуацията и липсата на съзнание
за личния му принос за проблемите на
МВР”. В края на управлението на ГЕРБ
вътрешният министър е забравил думите
си, че “дори 50 човека да излязат, това е
ясен сигнал към правителството”, изтъкна
Миков. Според него  увеличение на за-
платите в сектора от 5-7% няма да по-
крие дори инфлацията, натрупана от
последното повишение в началото на
2009 г. “Това важи не само за полицаите,
но и за всички българи, чиито доходи
ГЕРБ замрази”, категоричен бе Миков.
Според него полицаите са неосигурени

във всекидневието си, което ги прави не-
ефикасни в борбата с престъпността.

Миков бе възмутен от неадекватния
опит на Цветанов да прехвърли вината за
собствените си провали върху полицаите
и да ги дискредитира пред обществото.
“Нагъл е опитът на вътрешния министър
да обвърже повишаването на заплатите
в МВР и случая със застреляното момиче
в Ловеч. Ловешкият случай е симптома-
тичен за функционирането на системата
и няма нищо общо със социалните иска-
ния на полицаите. Абсурдно е по този
начин да се манипулира и настройва об-
ществото срещу всички служители на
МВР”, категоричен бе Миков. Той подчер-
та, че Цветанов носи отговорността за
дисциплината и за кадрите във ведомст-
вото. Политизираното управление на си-
стемата генерира хроничен недостиг на
средства въпреки заделеното от държав-
ния бюджет, анализира Миков.

ДСБ: ПЛЕВНЕЛИЕВ
РЕАБИЛИТИРА ЖИВКОВИЗМА

“Надяваме се неволно, но след премиера Борисов, реабилитирате комунистиче-
ската диктатурата на Тодор Живков. Тя ни завеща не предприятия за 30 млрд. евро,
а огромен външен и вътрешен дълг, финансова разруха и стопанска катастрофа.” Под
тези думи в отвореното писмо, разпространето чрез медиите до президента Росен
Плевнелиев, стои подписът на лидера на ДСБ Иван Костов. Тъмносините възразяват
категорично на твърдението: “Ние извършихме най-лошата приватизация в цяла
Европа - активи за 30 млрд. евро ние продадохме само за 3 милиарда” и на конста-
тацията: “чешкото правителство остави държавните предприятия да работят и започна
да им търси стратегически инвеститори”, направени от Плевнелиев в интервю за
австрийския “Дер Щандарт”. Според ДСБ оценката на Плевнелиев за приватизацията
е фактически невярна и се надяват, “че след обстойно проучване на фактите, публич-
но ще коригирате своята позиция относно приватизацията като фактически несъсто-
ятелна и политически вредна за пазарната демокрация в България”.

Веселка ВЕНКОВА
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еждународните осиновя-
вания у нас стават все по-
вече, съобщи Милена
Първанова, директор на

Общините Добрич и
Мездра, областните ад-
министрации в Стара За-
гора и Хасково,
Изпълнителната агенция
по околна среда, РИОСВ
в Хасково, Национални-
ят институт за помирение
и арбитраж и Админист-
ративният съд в Ямбол са
номинирани от програма
“Достъп до информация”
в категорията “Институ-
ция, най-добре органи-
зирала предоставянето
на информация за граж-
дани”. 42-ма се състеза-
ват тази година в шестте
категории - четири пози-
тивни награди “Златен
ключ” и две антинагради
- “Катинар” и “Вързан
ключ”, обявиха от про-
грама “Достъп до инфор-
мация”. За десети път
ПДИ отбелязва Между-
народния ден на право-
то да знам и връчва го-
дишни награди за при-
нос в областта на свобо-
дата на информация.

Йорданка Фандъкова представи нов културно-исторически
маршрут в подкрепа на кандидатурата на София за

европейска столица на културата през 2019 г. На
информационна среща в Боянската църква “Свети Никола и

Пантелеймон” беше представено новото печатно издание
“Мала Света гора - скритият дух на София”. То е посветено

на средновековния комплекс от 14 манастири и параклиси в
околностите на София и заобикалящите я планини

Снимка ПРЕСФОТО/БТА Повече чужденци
осиновяват
българчета

М

91 деца с увреждания са намерили
ново семейство в родината

Топлата вода в Перник бе спряна вчера
заради планов ремонт, който ще продължи
20 дни. Предвижда се да бъдат ремонтирани
основният, пети котел на ТЕЦ “Република” и
топлопреносната мрежа. Ще се изпълни и
програмата за зимна подготовка на друже-
ството.

Профилактиката била ежегодна. Ремонтът

дирекция “Международни осино-
вявания” в Министерството на
правосъдието. През 2009 г. при-
емните семейства в чужбина за
деца от България са били 112,
през 2010 г. са близо 400, пояс-
ни тя. Миналата година ми-
нистърът на правосъдието е дал
287 съгласия за осиновявания,
като в една процедура са били
включени няколко деца, поради
което осиновените са 330.

През последните три години
най-много деца са осиновени в
Италия - средно по 100 годиш-
но. На следващо място са осино-
вителите от САЩ, Канада, Фран-
ция, Германия и Швеция. Всяка

процедура трае от няколко ме-
сеца до 3-4 години. Определящи
са характеристиките на детето,
което приемното семейство иска
да осинови, уточнява експертът.
За разлика от сънародниците ни
осиновителите от чужбина
възприемат осиновяването като
празник, коментира Първанова.

342 деца са осиновени от
началото на годината до 30 юни.
За същия период на м.г. са оси-
новени 494 деца. Осиновените
през цялата 2011 г. са 952, а през
2010 г. - 950 деца, съобщават
експерти от Агенцията за соци-
ално подпомагане. През 2011 г.
от български граждани са осино-
вени 91 деца с увреждания. В
края на годината във всичките 31
дома в страната е имало 3800
деца. Една трета oт децата са

бебета и едва 2% са сираци.
До 3 месеца от подаване на

заявлението от хората, заявили
желание да бъдат кандидат-оси-
новители, дирекция “Социално
подпомагане” извършва социал-
но проучване за годността им да
осиновят дете. Служителите от
отдел “Закрила на детето” на-
сочват кандидатите към подхо-
дяща социална услуга за деца и
семейства, за да преминат
задължителен обучителен курс.
За резултатите от социалното
проучване се изготвя подробен
доклад. В 7-дневен срок от пред-
ставянето му се издава разре-
шение или отказ за вписване в
регистъра на осиновяващи, кой-
то се води и съхранява в регио-
налните дирекции за социално
подпомагане.

ПЕРНИК ОСТАВА 20 ДНИ БЕЗ ТОПЛА ВОДА

цели да гарантира безаварийна работа на
мощностите през зимата.

След земетресението от 22 май авариите
по мрежата зачестиха, като само през
първия месец след силния трус се появиха
към 60 теча, а от дружеството отчетоха, че
заради пробивите са претърпели щети за
около 100 000 лв.

ражданско неподчи-
нение обявиха вчера
сутринта шофьори на
градския транспорт в

Г
ГРАЖДАНСКО НЕПОДЧИНЕНИЕ В
ПЛОВДИВСКИЯ ГРАДСКИ ТРАНСПОРТ

Пловдив и отказаха да за-
почнат работа. От автоко-
лона “Филипово” не е из-
лязъл нито един автобус,
а от автоколона “Тракия”
са започнали работа 7 ав-
тобуса и два тролея. По-
късно шофьорите им също
са се прибрали.

Причината за проте-
ста са неизплатените за
няколко месеца заплати
и дължими суми от ми-
налата година. Граждан-
ското неподчинение ще
про-дължи, докато хора-

та не си получат зарабо-
тените заплати. Възмож-
но е и днес в Пловдив да
няма коли на градския
транспорт, заявиха от
пловдивската структура
на “Подкрепа”.

Кметът на Пловдив
Иван Тотев обясни, че от
фирмата превозвач са
изтъкнали като причина
за неизплащане на за-
платите факта, че общи-
ната не им е превела ме-
сечните субсидии. Те се
превеждат до края на
месеца, обясни Тотев.
Той е разпоредил ведна-
га да бъдат изплатени
парите и шофьорите да

излязат на работа още
днес.

Пловдивските тролеи
ще бъдат спрени от дви-
жение заради неизплате-
ни задължения за елект-
роенергия, става ясно от
съобщение на EVN. Ако
до утре “Градски транс-
порт” АД в Пловдив не
започне погасяване на
своите задължения, дру-
жеството ще бъде прину-
дено да преустанови
напълно електроснабдя-
ването към мрежата на
транспортното дружество.
Вчера ток нямаше от 14
до 16 ч., а днес ще бъде
спрян от 12 до 16 ч.

ПДИ ОБЯВИ НОМИНАЦИИТЕ СИ
ЗА ДЕНЯ НА ПРАВОТО ДА ЗНАМ

Веселка ВЕНКОВА

Магнит за Деня на
правото да знам поръча

ПДИ за юбилейната
церемония, дизайнът е на

Делян Стефанов

За активно упражня-
ване на правата си по
ЗДОИ са номинирани
десетима граждани. Дви-
жението с екологична
насоченост, Българската
асоциация за погребал-
на култура, Фондация “4
лапи” и Българският ин-

ститут за правни инициа-
тиви са номинирани за
НПО, последователно и
ефективно ползващи
правото на достъп до ин-
формация в обществен
интерес.

В категорията “Най-
добри журналистически
м а т е р и а л / к а м п а н и я ,
свързани с правото на
достъп до информация”
се състезават журналис-
тите Красен Николов -
Медиапул, Живко Кон-
стантинов - Нова ТВ, До-
ротея Дачкова - в. “Труд”,
Валя Ахчиева - БНТ и
екипите на вестниците
“24 часа” и “Отзвук” от
Смолян.

Номинирани за анти-
награда “Катинар” са
МОСВ, Столичната об-
щина и пр. За антинагра-
дата “Вързан ключ” за
най-абсурдно решение
или практика за достъп
до информация се състе-
зават общините Ямбол,
Пловдив, Пазарджик,
Районната прокуратура
във Варна, АСС и МО.

АРЕСТУВАХА В ДОБРИЧ ИЗДИРВАН
В БЕЛГИЯ ЗА ТРАФИК НА ХОРА

Окръжният съд в Добрич постави
под стража българин, издирван от
съдебните власти в Белгия за трафик
на хора. Най-тежката мярка за неот-
клонение на Решат И.Ф.(36) е поста-
новена въз основа на европейска за-
повед за арест, издадена от съда в
Брюксел. Според нея гражданинът на
Тервел е извършил престъплението в
района на Брюксел през 2007 г., като
подтиквал и склонявал към проститу-
ция и сексуална експлоатация жени
като част от мрежа за трафик на хора.

Българското законодателство пре-
движда за такова тежко умишлено
престъпление лишаване от свобода

от 5 до 12 г. и глоба от 20 000 до 50
000 лв. Според белгийския наказате-
лен кодекс максималното наказание
за деянието е затвор от 15 г. Решат
И.Ф. многократно е осъждан за тежки
умишлени престъпления, а последно-
то деяние е извършено в изпитател-
ния срок на условно предсрочно осво-
бождаване.

Задържаният дал съгласие да бъде
предаден на белгийските съдебни
власти с обяснението, че не е участ-
вал в трафик на хора. По думите му
той бил върнат със самолет в Бълга-
рия преди 2 години и не е бил търсен
за изясняване на случая.

Комисията за защита на конкурен-
ция отмени решение на община Варна
за определяне на победител в общест-
вена поръчка за е-управление по ОП
“Административен капацитет”. Според
предварителната документация по-
ръчката е с максимална стойност 75 000
лв. Срещу сумата спечелилият кандидат
трябва да изготви справочник за пред-
лаганите от общината административни
услуги - 500 броя, 5000 рекламни бро-
шури за нововъведени нови е-услуги от
местната власт, както и видео клипове
за тях. Решението е подписано от глав-
ния секретар на общината Михаил Ку-
ликов. В наддаването са участвали три
фирми. Победител е варненската “Ме-
диа Бокс”, чийто предмет на дейност от-
говаря на изискванията. Причина за ре-
шението на КЗК става обжалване от
класирания на второ място кандидат
“Бранд ню айдиас”. Като причина се
изтъква, че единият от експертите, по-
сочен в офертата на “Медиа Бокс”, не
отговаря на условията за доказан 10-
годишен професионален стаж.

КЗК ОТМЕНИ
ПОРЪЧКА НА
ОБЩИНА ВАРНА
ЗА 75 000 ЛВ.

ОНЕВИНИХА
БИВШИЯ
ШЕФ НА СОС

Нина АЛЕКСИЕВА
Бившият шеф на Столичния об-

щински съвет Андрей Иванов не е
бил в конфликт на интереси по слу-
чая със заема на сина му, за който
БСП сигнализира преди няколко
месеца. Решението на Комисията
за конфликт на интереси е от 11
септември 2012 г.

ДУМА припомня, че общински
съветници от БСП алармираха за
скандален заем, даден от Общин-
ска банка на Бранимир Мирчев сре-
щу смешно обезпечение по време,
когато баща му е председател на
СОС. На 30 септември 2011 г. фир-
ма на Мирчев взема кредит в раз-
мер на 5,93 млн. лв. и го обезпеча-
ва само с 12 дка пасища и ниви
край с. Караново, община Нова
Загора.

Очевидно според комисията това
е достатъчно обезпечение, комен-
тира общинският съветник от БСП
Георги Кадиев във фейсбук. Той
припомня още, че през април БСП
изпраща сигнала до кмета Йордан-
ка Фандъкова и шефа на СОС Елен
Герджиков, както и до Комисията
за конфликт на интереси.
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падне таванът им. Това
поиска финансистът Борис
Грозданов, депутат от
ГЕРБ и член на парламен-
тарната комисия по бюд-
жет и финанси, съобщи
Dnevnik.bg. Той предлага
и въвеждането на данък
върху лихвите от депози-
ти, каквато идея миналата
седмица за един ден фи-
нансовото министерство
потвърди, а часове по-
късно отхвърли.

Промените са свърза-
ни с проекта за закон за
публичните финанси,
който беше обсъден в

Данък върху пенсиите
обмисля ГЕРБ
От проекта на закон за публичните финанси не е
отпаднало и облагането на лихвите по депозитите

цялата страна в Деня на
диалога между местна и
централна власт по ини-
циатива на национално-
то сдружение на общини-
те. Борис Грозданов
беше част от срещата за
Столичната община, коя-
то се проведе вчера за-
едно с депутати от мно-
зинството и опозицията с
районните кметове в Со-
фия и зам.-кмета по фи-
нанси и бюджет Дончо
Барбалов.

“Различаваме се от
другите страни в Евро-
пейския съюз (ЕС) по два
обекта на облагане - ли-
хвите по депозитите и
облагането на пенсиите”,
каза на срещата Грозда-
нов. Според него единст-

веният аргумент пенсии-
те в момента да не се
облагат е таванът от 700
лева. “Падне ли таванът,
вече този аргумент отпа-
да и ще трябва да го
въведем, както останали-
те страни в ЕС.”

В момента минимал-
ната пенсия е 145 лева,
а данъкът общ доход -
10%. Това означава, че
ако пенсиите бъдат об-
ложени, данъкът ще е
14.5 лева. От 1 април се
очаква повишение на
пенсиите също с 10%.

За доходите от депо-
зити депутатът заяви, че
мотивът досега да няма
данък върху тях е, че ще
бъде разкрита банковата
тайна. “Това обаче си е

наш проблем - на държа-
вата”, добави той. Според
него е дошло времето
“вече да се присъединим
и ние към страните в Ев-
ропейския съюз и влого-
вете да бъдат предмет на
данък”.

В следващото си из-
казване предложи да се
върне практиката отпре-
ди десетина години част
от данъка общ доход да
отива в местните власти.
“Не трябва да се въвеж-
дат нови косвени данъци”,
каза още той. Според
депутата парите трябвало
да се събират централи-
зирано, а после да се
разпределят по общини.

По думите му в момен-
та тежката финансова

криза не позволява тази
промяна да влезе в про-
екта за новия закон за
публичните финанси.
Това е свързано и с де-
централизацията на ме-
стната от централната
власт, за която се говори
от години.

Зам.-изпълнителният
директор на сдружение-
то на общините Емил

Савов каза, че по-скоро
управителният съвет под-
крепя част от парите от
данъка да отиват в мест-
ния бюджет. Най-удачен
бил вариантът 8-процент-
ни пункта да се събират
от държавата, а всяка
община да преценява
дали и колко да събира
до останалите 2 пункта.

Идеите за облагане с
данък общ доход на пен-
сии и лихви по депозити
на физическите лица не
е нова. Последно такива
предложения имаше
през 2010 г. на министъ-
ра на финансите Симеон
Дянков като антикризис-
ни мерки. Те обаче не
бяха приети след срещи
с ръководителите на на-
ционално представител-
ните организации на ра-
ботодателите и на синди-
катите.

П
енсиите също
да бъдат обло-
жени с данък
общ доход
(ДОД), когато

Няколко стотин представители на
фирми, производители на енергия от
възобновяеми енергийни източници
(ВЕИ), се събраха на протест пред
сградата на Държавната комисия по
енергийно и водно регулиране (ДКЕВР)
вчера сутринта. “Калинка, Семерджи-
ев...ооо Боже!”, “Където има право си-
лата (ДКЕВР), там е безсилно право-
то”, “Убивате зелената енергия”, “Стига
беззаконие”, “Няма такава държава”,
бяха част от издигнатите плакати.

Покрай събралото се множесто пре-
мина кортежът на министър-председа-
теля, който бе освиркан и изпратен с
викове “Оставка!”, предаде News.bg.

Протестиращите отново потвърдиха
намерението си да съдят държавата как-
то пред европейски, така и пред българ-
ските съдилища, заради наложената
такса за достъп до електроразпредели-
телната мрежа, стойността на която

ВЕИ-протестът освирка
кортежа на Борисов

според тях достигала до 40% от произ-
ведената електроенергия. Протестира-
щите смятат, че правата им са ощетени,
защото, когато са взимали инвестици-
онното решение, регулаторната рамка
е била друга и такава такса е нямало.

Протестиращите се опитаха да бло-
кират бул. “Дондуков”, след като пред-
седателят на държавния регулатор
Ангел Семерджиев отказа да приеме
техни представители.

Пред ДКЕВР се събраха представи-
тели предимно на дружества с малки и
средно големи инвестиции в сектора.
Те заявиха, че ще се съберат и следва-
щия понеделник и ще организират
шествие от ДКЕВР до Министерския
съвет, където премиерът ще може да
почувства “народната любов”, съобщи
председателят на българската фотовол-
таична асоциация Никола Гаджев, ци-
тиран от news.bg.

Снимка Мариета ТОМОВА

Турция е прекратила
участието си в подготов-
ката на проекта за ско-
ростен път от Русе до
Свиленград, който бе
обявен от правителство-
то на ГЕРБ за приорите-
тен през пролетта на
тази година. Това стана
ясно от изказване на ре-
гионалния министър Ли-

Турция се отказа от скоростния път Русе-Свиленград

та във Върховния административен
съд (ВАС) жалба срещу наредбата
за специфичните изисквания към
млечните продукти, която задъл-
жава мандрите да произвеждат
храни на растителна основа при
строги технологични правила, ко-
ито бизнесът определя като дис-
криминационни. Това съобщи
изпълнителният директор на мле-
копреработвателното предпиря-
тие “Лактима” Велизар Бояджиев,
цитиран от investor.bg.

Наредбата беше приета в края
на юни, като мандрите получиха
двумесечна отсрочка, за да могат
да приведат мощностите си в съот-
ветствие с новите правила. В
първия вариант на наредбата биз-
несът се задължаваше да произ-
вежда млечни и немлечни продук-
ти на различни поточни линии, но

Незаконно построените преди 2001 г. сгради,
които отговарят на градоустройствените показа-
тели в урбанизираните територии, може да бъдат
узаконени с обмисляните нови промени в Закона
за устройство на територията (ЗУТ). Това съобщи
министърът на регионалното развитие и благоус-
тройството Лиляна Павлова във Варна, предаде
БТА. Павлова обясни, че вече са подготвени тек-
стове, с които да се удължи периодът, в който
тези строежи да влязат в режим на търпимост,
допустим според ЗУТ.

Новите текстове ще бъдат обсъдени в парла-
ментарните комисии, където от няколко месеца се
дискутират и други поправки в ЗУТ като искането
за амнистията ще бъде включено допълнително,
допълни Павлова. Тя изрази надежда, че промени-
те в закона ще бъдат приети през октомври.

Регионалният министър неотдавна намекна, че
се подготвят законови текстове, които да улеснят уза-
коняването на незаконните строежи, изградени пре-
ди 2001 г., като подчерта, че това няма да важи за
незаконните постройки в чашките на язовирите, как-
то и за строежите, които са в процедура по према-
хване. Павлова тогава обясни, че сегашният ЗУТ е
влязъл в сила през 2001 г., затова е логично режимът
на търпимост да бъде удължен до тази година.

Атакуват във ВАС наредбата
за растителното сирене

след протеста от
страна на мандрите
администрацията се
съобрази и в оконча-
телната наредба пре-
махна това изискване.

О к о н ч а т е л н и т е
текстове допускат си-
ренето и кашкавалът
на растителна и
млечна основа да се
правят на една ли-
ния, като единстве-
ното изискване е
фирмите да информи-
рат агенцията по хра-
ните за датите на
производство на ими-
тиращите храни.
Въпреки че агроми-
нистерството се съо-
брази с бизнеса, пре-
работвателите определят като дис-
криминационни условията, при
които държавата поставя към биз-
неса допълнителни изисквания,

свързани с нови разходи по тяхно-
то изпълнение, поясни и Диляна
Славова, изпълнителен директор
на асоциацията.

АМНИСТИЯ ЗА
СГРАДИТЕ, НЕЗАКОННО
СТРОЕНИ ПРЕДИ 2001-А

ННННН
ационалната асоциация на
млекопреработвателите и
отделни производители ще
внесат до края на седмица-

ляна Павлова при подпи-
сването на договор за об-
новяването на резиден-
ция “Евксиноград”.

Работата по проекта
ще продължи на двуст-
ранна основа между
България и Катар, която
бе привлечена като по-
тенциален инвеститор
при посещението на

премиера Бойко Бори-
сов в арабската държа-
ва през май, обясни
Павлова. Идеята е 300-
километровият път от
Дунав мост до турската
граница да се изгради
чрез публично-частно
партньорство, тъй като
трасето няма право на
европейско финансира-

не. Проектът се оценява
на 1,5 млрд. евро по
предварителни разчети.

Колегите от Турция се
оттеглят, защото на този
етап не намират до-
статъчно интерес, за да
се включат в този про-
цес, каза Павлова.  Тя
уточни, че отказът на
Турция не е официален,

а в рамките на работни-
те срещи и това не про-
меня отношението на ка-
тарската страна по про-
екта. Освен това остава-
ла отворена възможност-
та за участие на турска-
та страна. По-рано Пав-
лова обясни, че участни-
ците в проектната компа-
ния ще си поделят раз-

ходите по подготовката
на концесионната проце-
дура за пътя Русе - Сви-
ленград, след което ще
се търсят частни капита-
ли. Единственият финан-
сов ангажимент на
България е да плати от-
чужденията по трасето и
строителните разреши-
телни.
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В периода до 29 септември 2012 г. не се очаква значителна промяна
на времето. Максималните температури в по-голямата част на страната
ще останат високи за сезона - до 280С, а минималните стойности ще
бъдат в границите на 12-140С.

НОВИНИ

“Съществува реален риск стра-
ната ни да загуби 250 млн.евро по
ПРСР за втора поредна година”,
съобщи говорител на ЕК по въпро-
сите на земеделието и селските
райони Роджър Уайт.

В тази връзка ДФ “Земеделие”
предлага план за усвояване на
средствата по ПРСР. Планът включ-
ва прехвърлянето на 600 млн. лв.
към най-атрактивните мерки по
програмата. Пак съгласно плана се
намаляват сроковете за обработка
на заявките за плащане - от 5 на 2
месеца, заявленията за кандидат-
стване се разглеждат не за пет, а
за два месеца, за подаване на
искане за аванс бенефициентите
имат шест месеца, а не три, както
досега, а в най-скоро време ще
стартира и Гаранционният фонд.

Договорените средства по ПРСР
до септември са 57% (3,7 млрд. лв.), а изплатените средства са 33% (2,1
млрд. лв.). По оси 1, 3 и 4 средното ниво на договаряне е 74%, а по ос 2 е
18%. Минимум 25% от средствата задължително трябва да бъдат заделени
именно за усвояване по мерките от втора ос. В България съществува про-
блем по ос 2, защото липсват достатъчно бенефициенти. Всички допустими
заявления за подпомагане по оста досега са подпомогнати. Късното стар-
тиране на програмата и забавянето в разглеждането на проектите през
2008 г. и 2009 г. води до риск от отчисление на средства, тъй като ЕК следи
усвояването на ниво програма, а не по оси или конкретни мерки. Мерки за
повишаване на усвояемостта на средствата по втора ос на ПРСР се пред-
приемат още от 2010 г. Те включват постоянни информационни кампании,
стартиране на мярка “Натура”, навременно изплащане на оторизираните
суми, оптимизиране на администрирането на заявленията за подпомагане,
обратна връзка с всеки заинтересован бенефициент и увеличение на нива-
та на плащане по мярка 211, мярка 212, мярка 214 през кампания 2011 (за
първи път от стартиране на мерките нивата на плащане се увеличени до
50%, като МЗХ работи по тяхното допълнително увеличение за кампания
2013).

Тези мерки дават увереност, че бюджетът на ПРСР за 2010 г. ще бъде
разплатен до края на 2012 г. Той възлиза на 432 млн. евро.

НАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА МЛЕКОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕНАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА МЛЕКОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕНАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА МЛЕКОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕНАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА МЛЕКОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕНАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА МЛЕКОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕ

Около 60% от млечния бранш
е в сивия сектор

Това заяви Симеон Присадашки, зам.-
председател на Асоциацията на млекопрера-
ботвателите

Агенцията по храните трябва да провери
абсолютно всички компании, които произвеж-
дат млечни продукти - какви суровини се
ползват, с какво качество и на какви цени се
предлагат продуктите. В България се произ-
вежда 1 млн. тона мляко годишно и допълни-
телно влиза 20-30% мляко от ЕС. Ако се на-
правят проверки, наяве ще излезе, че много
от компаниите изкупуват млека от нерегла-
ментирани производители. При евентуална
проверка ще стане ясно, че около 60% от
млечния бранш е в сивия сектор. По думите
му това създава нелоялна конкуренция, коя-
то пречи на легалните компании. От началото
на септември компаниите работят с нови цени,
като изкупната цена на млякото от произво-
дител се е повишила с около 10%. Това ще се
отрази различно на крайната цена на млечни-
те продукти, обясни още Присадашки.

Той обаче не прогнозира с колко ще се
повишат крайните цени. Ако в България се
вземе решение за намаляване на ДДС с 10%,
компаниите няма да злоупотребяват при оп-
ределянето на цените. Разумното увеличение
на цените на млечните продукти е в размер
до 10%, но всяка компания решава за себе
си, допълни още зам.-председателят на бран-
шовата асоциация

Според Присадашки държавата трябва да
промени политиката си по отношение на жи-
вотновъдството и това е единственият начин
да се повлияе положително на сектора.

ЗЪРНЕНИ БАЛАНСИЗЪРНЕНИ БАЛАНСИЗЪРНЕНИ БАЛАНСИЗЪРНЕНИ БАЛАНСИЗЪРНЕНИ БАЛАНСИ

По оценки на Интелект консулт състоянието на зърнения баланс и пазарната
ситуация в страната при отделните видове зърно е следната:

БАЛАНС НА ПШЕНИЦА
Предлагане: Общият ресурс, с който разполага страната за реколтната 2012,

е 4678 хил. т, от които: производството на пшеница реколта 2012 година в размер
на 4328 хил. т; преходен остатък от реколта 2011 г. - 350 хил. т.

Потребление: За периода 1.07.2012 - 17.09.2012 г. употребената пшеница в
страната възлиза на 370 хил. т, от които 229 хил. т за брашно и 141 хил. т за
фуражи. Напусналите количества пшеница за периода възлизат на 1188 хил. т.
Към 17.09.2012 г. наличните количества в страната от пшеница възлизат на  3120
хил. т. До края на реколтната 2012 г. необходимото количество пшеница за
потребление на страната възлиза на 1710 хил. тона за производство на брашно,
фураж и семена.

Крайни наличности: Остатъчните количества пшеница към 30.06.2013 г. се
оценяват на 1410 хил. т. Имайки предвид факта, че за пшеницата нова реколта
е необходимо следжътвено дозряване, на страната ще са необходими около 200
хил. т преходен остатък от реколта 2012 г. Пшеницата, която може да бъде
изтъргувана извън страната до края на реколтната 2012 година, възлиза на 1210
хил. т.

БАЛАНС НА ЕЧЕМИК
Предлагане: Производство на ечемик реколта 2012 година по данни на МЗХ

е в размер на 636 хил. т. Преходният остатък за реколта 2011 г. е 45 хил. т.
Общият ресурс, с който разполага страната за реколта 2012 г., е 681 хил. т.

Потребление: На база годишната необходимост на ечемик в страната потреб-
лението на ечемик към момента възлиза на 74 хил. т за фураж и производство
на малц. За периода напусналите количества ечемик възлизат на 248 хил. т. Към
17.09.2012 г. наличните количества в страната от ечемик възлизат на 359 хил. т.
До края на реколтната 2012 г., необходимото количество ечемик за потребление
на страната възлиза на 326 хил. т.

Крайни наличности: Остатъчните количества ечемик към 30.06.2013 г. се
оценяват на 33 хил. т. За разлика от пшеницата при ечемика не е нужен прехо-
ден остатък и тези количества са свободни за търгуване извън страната.

НАЦИОНАЛЕН СТАТИСТИЧЕСКИ
ИНСТИТУТ

Индексът на потребителските цени за месец август
2012 г. в сравнение с месец юли 2012 г. е 100.5%, т.е.
месечната инфлация е 0.5%. Инфлацията от
началото на годината е 2.6%, а годишна-
та инфлация за август 2012 г. спря-
мо август 2011 г. е 3.9%.

През месец август 2012 г.
значителен ръст отчитат цени-
те на хранителните продук-
ти - с 0.9 на сто. През ав-
густ са се увеличили цени-
те на следните хранителни
продукти: брашно - с 4.0%,
бял хляб - 1.1%, хляб “Доб-
руджа” - 0.9%, ориз - 0.6%,
слънчогледово олио - 2.8%,
цитрусови и южни плодове -
с 3.0%, картофи - с 3.4%, домати - с 3.6%, краставици - с 26.4%, зеле - със
17.4%, пипер (всички видове) - 22.2%

Необичайното за месец август е драстичното повишение на цените на
плодовете и зеленчуците.

Индексът на цените за малката потребителска кошница за месец август
2012 г. спрямо юли 2012 г. е 100.8%, а от началото на годината е 103.1%.
През август цените на стоките и услугите от малката кошница за най-
нискодоходните 20% от домакинствата са се променили спрямо предходния
месец, както следва:

- хранителни стоки - увеличение с 1.2%
- нехранителни стоки - увеличение с 0.2%
- услуги - увеличение с 0.1%.

Въпросът, който задаваме към
медийните акции на МЗХ, е къде

са замразените цени, къде е
тяхното намаление в хипер-

маркетите?
С 10-15 стотинки по-

скъпо се продава ви-
неното грозде през

2012 г.
Причината за по-

скъпването според тър-
говците е в по-ниския до-

бив заради сушата през
това лято, но пък качеството

на реколтата е много по-доб-
ро. На българския пазар вече

се предлагат френски и италиан-
ски сортове грозде, които са по-скъпи

от българските с 30-40 стотинки.
Килограм грозде от сортовете “Мерло”

и “Каберне” се продава за 90 стотинки. По-
скъпо е френското “Сира”, която се купува

на цена от 1 лев. Белите сортове се прода-
ват по 1.20 лв./кг.
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Консервативният португалски преми-
ер Педро Пасуш Коелю, който е подло-
жен на огромен натиск заради продължа-
ващите масови улични протести, реши
да се откаже от своето решение да на-
мали заплатата на всеки работник със
7%, като увеличи вноските за социални
осигуровки, съобщава вестник “Ел Паис”.

Правителството на Португалия се
отказа от планираната мярка, след като
хиляди португалци се включиха в про-
тестна акция пред сградата на кабине-
та. Президентът на страната обяви, че
правителството е готово да обсъди ал-
тернативни решения.

Правителството планираше да по-
виши вноските от следващата година
от 11% на 18%, за да изпълни услови-

Латвия приема
еврото през 2014 г.

Докато Полша, България и
Чехия се отказаха от плановете
си скоро да се присъединят към
зоната на единната европейска
валута, Латвия обяви, че иска да
стане член на еврозоната в
началото на 2014 г. Германия
похвали Латвия за нейния кураж
да продължи да се стреми към
членство в еврозоната.

Опозицията в Беларус
остана извън
парламента

Според предварителните дан-
ни от парламентарните избори
нито един от представителите
на опозицията в Беларус няма да
има свои хора в парламента.
Победата в почти всички окръзи
получават мажоритарни канди-
дати, които подкрепят Алек-
сандър Лукашенко.

ЕС и Париж
финансират
египетското метро

Евросъюзът и Френската аген-
ция за развитие подписаха с еги-
петското правителство договор
за 940 млн. евро, с които ще бъде
финансирано разширяването на
метрото в Кайро. Френската
агенция ще предостави 300 млн.
евро, а Европейската инвестици-
онна банка (ЕИБ) - 600 млн. под
формата на заем за 25 години.

Китай и Япония
обсъждат спора
за Сенкаку

Заместник-министърт на
външните работи на Япония
Каваи Тикао е на посещение в
Китай, за да обсъди територи-
алния спор за островите Сенка-
ку. Според информацията една
от задачите на Тикао е да обсъ-
ди с китайския си колега и днев-
ния ред на предстоящата среща
на външните министри на двете
страни, която ще се състои на
26 септември.

Иран ограничи
достъпа до интернет

Техеран блокира достъпа на
своите граждани до електронна-
та търсачка “Гугъл” и предлага-
ната от нея електронна поща.
Мярката бе предприета заради
появата в принадлежащия на
компанията видеопортал “ЮТюб”
на скандалния филм “Невинност-
та на мюсюлманите”.

Държавите членки
на еврозоната се под-
готвят да дадат разре-
шение на постоянния
спасителен фонд да
увеличи капитала си
чрез външно финанси-
ране по същия начин
като временния, така
че да може да достиг-
не размер от около 2
трлн. евро и да е в
състояние да спаси и
големи икономики, ако
това е необходимо,
съобщи германският
седмичник “Шпигел”.

Според изданието
Европейският меха-
низъм за стабилност
(ЕМС) ще може да
прилага две техники,
характерни и за Евро-
пейския инструмент за
финансова стабилност
(ЕИФС), които ще га-
рантират, че публич-
ните средства ще мо-
гат да бъдат използва-

Лисабон няма да
орязва заплатите

Правителството на Кипър одобри бюджета
за 2013 г., съобщи говорителят на кабинета
Стефанос Стефану. По думите на Стефану бюд-
жетът се очертава като “тежък”, но засега чис-
лата в него няма да бъдат публикувани заради
продължаващите преговори с международните
кредитори на страната. Той обяви, че ще бъдат
съкратени хиляда работни места в държавния
сектор, като на местата на пенсиониращи се
служители няма да бъдат назначавани нови.

Вчера южната ни съседка изпадна в инфор-
мационно затъмнение, след като журналистите
в страната започнаха стачка в знак на протест
срещу новите мерки за икономии. Еднодневна-
та стачка означава, че няма радио- и телеви-
зионни информационни емисии, а днес няма
да излизат вестници.

Междувременно гръцкото финансово мини-
стерство заяви, че бюджетният дефицит на
страната ще бъде покрит от планираните съкра-
щения на разходите в размер на 11,5 млрд.
евро и от 2 млрд. евро от новите данъчни мер-
ки, които Гърция договаря с тройката. Така бяха
опровергани твърденията, че бюджетният де-
фицит на страната е 20 млрд. евро, както опо-
вести “Шпигел”.

Кипър гласува
бюджета за 2013-а

Гърция остана
без медии

След масовите улични протести премиерът Коелю се съгласи
да потърси алтернативи на непопулярната мярка

Вчера премиерът на Португалия Педро Пасуш Коелю (на преден план) заедно с финансовия министър,
министъра на икономиката и министъра на труда и социалната политика се срещна със социалните си

партньори, за да изслуша предложенията по новите мерки за строги икономии. “Все още не се сме стигнали
до окончателно решение по въпроса с новите мерки за икономии и продължаваме да търсим алтернативи за

справяне с безработицата и повишаване на конкурентоспособността”, заяви след срещата премиерът

Афганистански жени организираха
протест в Кабул срещу женското

насилие. Според доклад на ООН близо
една трета от жените в страната

страдат от физическо или психическо
насилие, докато 25 на сто са жертва

на сексуално посегателство

С
ни

м
кa

 Б
Г

Н
Е

С

ята по спасителната програма за стра-
ната на стойност 78 млрд. евро.

Администрацията на Пасуш Коелю,
чийто рейтинг продължава да се сри-
ва, ще проучи всяка възможност за на-
мирането на допълнителни средства.
Една от възможните мерки е да се
увеличат социалните вноски, които ще
трябва да внесе бизнесът.

Наскоро на Португалия бе дадена
още една година, за да съкрати бюд-
жетния си дефицит след последния
преглед от страна на международните
й кредитори.

Президентът свика държавния съвет
на фона на опасенията, че Португалия
губи основното си предимство пред
чуждите инвеститори  широкия поли-

тически консенсус за фискалните рес-
трикции. Изявлението след срещата
при президента гласи: “Съветът бе уве-
домен за готовността на правителство-
то да разгледа, в рамките на диалога
между социалните партньори, алтер-
нативи на промените във вноските за
социалните фондове.”

В него се казва още, че различията
между двете партии, съставляващи уп-
равляващата коалиция, са били преодо-
лени и че те остават ангажирани с поста-
вените цели по спасителната програма.

Според местния седмичник Expresso
обаче португалският премиер готви ново
намаление на ваканционните компенса-
ции на мястото на отменените повише-
ния на социалните вноски.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

ни само за особено
рискови транзакции
като например закупу-
ване на испански
държавни облигации,
докато частни инвести-
тори ще осигурят ос-
таналите средства.

Говорителка на гер-
манското министерство
на финансите е поясни-
ла, че стремежът е
ЕМС да разполага със
същите инструменти
като ЕИФС, и е посо-
чила, че след решени-
ето на конституционния
съд на страната относ-
но ЕМС основните ди-
рективи за работата на

фонда са били прера-
ботени, като част от
средствата ще бъдат
покрити от него, дока-
то другите ще бъдат
осигурени от частни
инвеститори, което би
представляло вид
ливъридж.

Тази част е в про-
цес на одобрение от
Брюксел, е добавила
тя, и е подчертала, че
когато процесът при-
ключи на ниво Европей-
ски съюз, резултатите
ще бъдат представени
за одобрение в долна-
та камара на герман-
ския парламент.

Еврозоната увеличава
постоянния
спасителен фонд?

Еврозоната увеличава
постоянния
спасителен фонд?

Еврозоната увеличава
постоянния
спасителен фонд?

Еврозоната увеличава
постоянния
спасителен фонд?

Еврозоната увеличава
постоянния
спасителен фонд?
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Европейската агенция за околната сре-

да (ЕАОС) публикува доклад, според който
близо една трета от европейците дишат
силно замърсен с прахови частици (ПЧ)
въздух. Тези частици са един от най-сериоз-
ните замърсители, които вредят на човешко-
то здраве, тъй като проникват в чувствител-
ни части на дихателната система като пре-
дизвикват болести като рак на белите дро-
бове и сърдечносъдови заболявания. Спо-
ред доклада на ЕАОС “Качество на въздуха
в Европа - доклад за 2012 г.”, въпреки че ЕС
бележи напредък с подобряването на каче-
ството на въздуха, в много райони на Европа
не са решени проблемите с концентрацията
на ПЧ и с озона близо до земната повърхност.

Според изпълнителния директор на
ЕАОС проф. Жаклин Макглейд все още в
много държави концентрациите на замърси-

Италия, която през послед-
ната година проведе редица
икономически реформи, вече
не е заплаха за стабилността
на еврозоната, заяви италиан-
ският премиер Марио Монти
при откриването в Рим на меж-
дународна конференция на
Организацията за икономиче-
ското сътрудничество и разви-
тие (ОИСР).

Според премиера 2013 г.
ще бъде “година на икономи-
чески ръст” за Италия. От
ОИСР заявиха, че структурни-
те реформи в страната може
да доведат до ръст на нейния
БВП с 4% през следващите 10
години.

Македония и Сърбия заед-
но ще отбележат 100-годиш-
нината от битката при Кумано-
во по време на Балканската
война, съобщиха редица маке-
донски медии. Честването ще
бъде организирано край
Зебрняк, Кумановско, на 28
октомври т.г. и на него се очак-
ва да присъства новият сръбски
президент Томислав Николич.

След като в продължение
на години Македония отказва
на България общо отбелязва-
не на Илинденско-Преобра-
женското въстание, прави впе-
чатление готовността, с която
се отбелязва годишнината от
Кумановското сражение през
Балканската война, която спо-
ред македонската историогра-
фия е най-голямата трагедия,
довела до разделянето на
Македония през 1913 г.

Пожарникари във филипинската столица Манила разпръскваха с водни струи хората, живеещи в
незаконни бараки във финансовата част на града. Отказът от изселване на живеещите в

постройките прерасна в гражданско неподчинение и организиране на барикади. Отрядите за борба с
безредиците се опитваха да поправят път на работниците, които трябва да разрушат постройките

Снимкa БГНЕС
МОНТИ:
ИТАЛИЯ
ВЕЧЕ НЕ Е
ЗАПЛАХА ЗА
ЕВРОЗОНАТА

СКОПИЕ
ПРАЗНУВА
С БЕЛГРАД

Бразилия е изгубила 80%
от кораловите си рифове, кои-
то някога са били близо 3000
км, за едва пет десетилетия,
съобщи проучване, цитирано
от местните медии.

Бразилските рифове, в кои-
то могат да се открият 18 вида
корали, водорасли и три вида
риба, се намират недалеч от
брега, в близост до големи
градове като Форталеза, Ре-
сифи и Натал. Сред основните
фактори за разрушаването на
рифовете е индустриалното
замърсяване.

БРАЗИЛИЯ
Е ЗАГУБИЛА
80% ОТ
КОРАЛОВИТЕ
СИ РИФОВЕ

Една трета от Европа
диша опасно мръсен въздух
Доклад на ЕАОС разкрива, че в много райони на ЕС не са
решени проблемите с концентрацията на  замърсители

тели във въздуха са над законовите и пре-
поръчителни санитарни стойности в Европа.
“Всъщност замърсяването на въздуха нама-
лява продължителността на човешкия живот
с около две години в най-замърсените гра-
дове и райони”, добавя още тя. Замърсеният
въздух съкращава човешкия живот с около 8
месеца, а в най-силно засегнатите зони, как-
вито са индустриалните райони в Източна
Европа, дори с близо 2 години.

“През последното десетилетие полити-
ката на ЕС помогна за намаляването на еми-
сиите на редица замърсители, но има какво
още да се направи по този въпрос”, заяви
още Жаклин Макглейд.

От своя страна в съвместно изявление с
Европейската агенция за околната среда ев-
ропейският комисар за околната среда Янез
Поточник посочи, че 2013 г. ще бъде годи-

ната на въздуха и в тази връзка той ще съсре-
доточи усилията си върху засилването на
европейските закони, осигуряващи чистота-
та на въздуха.

Според доклада на ЕАОС през 2010 г.
близо 21 на сто от населението на Европа е
било изложено на концентрации на прахови
частици по-високи от най-строгата санитарна
дневна пределна стойност в ЕС. Според ре-
ферентните стойности на Световната здрав-
на организация близо 80 на сто от жителите
на ЕС са изложени на концентрации, надви-
шаващи допустимите стойности.

Изследването на ЕАОС констатира и
повишаване на озона в градовете - 97 на сто
от градското население в ЕС е изложено на
концентрации на озон, който води до про-
блеми с дихателната система и може да
доведе до преждевременна смърт.

Северна Корея пла-
нира да позволи на
фермерите да задър-
жат повече от продук-
цията за себе си в опит
да стимулира земеде-
лието, съобщи “Рой-
терс”. Мярката би мог-
ла да увеличи произ-
водството, да помогне

ешкият президент Вацлав Клаус обяви, че налага вето на
закона за реформиране на пенсионната система в страната
поради липса на консенсус по текста, предаде АФП.
Законът, който след отхвърляне в сената получи одобрение-
то на долната камара на парламента, предвижда от 2013 г.
въвеждането на втори пенсионен фонд, който ще бъде
конкурентен на актуалната управлявана от държавата систе-
ма за разпределяне на пенсиите.

Вацлав Клаус наложи вето
на пенсионната реформа

Ч

Пхенян либерализира
земеделието

за овладяването на по-
качващите се цени и за
справяне с глада.

Планът за либера-
лизиране на земедели-
ето на новия северно-
корейски лидер Ким
Чен Ун би могъл да
прекрати практиката на
ликвидиране на частно-

то производство, която
започна през 2005 г.
под управлението на
баща му Ким Чен Ир.
След като пое властта,
новият лидер на КНДР
стана обект на спекула-
ции, че обмисля рефор-
ми, за да стимулира
икономиката.
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Свят

Никола Груевски внесе наско-
ро в парламента проектозакон,
който ще уреди специалните
права на членовете на силите
за сигурност на страната, кои-
то са участвали във вътрешния
конфликт през 2001 година.

Новият проектозакон, кой-
то ще уреди специалните и

8 години, за да подкре-
пи заетостта. От тях поч-
ти 530 милиарда са
средства от федералния
бюджет. Тези параметри
са заложени в проекта
на държавната програ-
ма “Съдействие за за-
етостта на население-
то”, разработена от Ми-
нистерството на труда
на Русия, ФМС (Феде-
ралната миграционна
служба) и Роструд. Това
съобщи пред журналис-
ти зам.-министърът на
труда и социалната за-
щита Татяна Блинова.

Държавната програ-
ма ще се състои от три
подпрограми. Първата е
активна политика на за-
етост на населението и
социална подкрепа на
безбаротните. Активната
политика предвижда
съдействие за самозае-
тостта на населението и
трудоустрояване, орга-
низиране на обществени
дейности, временно тру-

доустрояване на непъл-
нолетни, психологическа
подкрепа на безработ-
ните. Тук са включени и
мероприятия по стимули-

ране на трудовата мо-
билност. “Хората сега не
се местят заради работа
- констатира зам.-ми-
нистърът. - Имаме регио-
ни с високо ниво на без-
работица и в същото
време с ниско ниво на
трудовата мобилност”.

В първата подпрог-
рама е включено също

така решаване на
въпросите на гъвкави
форми на заетост, дис-
тационен труд. По думи-
те на Блинова, това е

особено подходящо за
родители на деца-инва-
лиди, жени с малки
деца, родители в много-
детни семейства.

Отделна тема в про-
грамата е съдействие за
заетост на инвалиди.
Както съобщи Татяна
Блинова, през послед-
ните три години молби-

те на инвалиди в служ-
бите за заетост са се
увеличили двойно. Т. е.
хора с ограничени въз-
можности все повече
искат да работят. И за
тях трябва да се създа-
ват специални работни
места. За тези цели през
2013-а ще бъдат дадени
почти 670 милиона руб-
ли. И ако през тази го-
дина държавата даваше
за оборудване на едно
работно място за инва-
лид (средно) 50 хил.
рубли, то през следва-
щата година ще дава
вече 66 хиляди.

Най-големите средст-
ва ще отидат за помощи
за безработица и друга
социална подкрепа на
безработни - повече от
46 милиарда годишно.
Ще отбележим, че тема-
та за помощите наскоро
бе обсъдена на заседа-
нието на Руската трист-
ранна комисия по регу-
лиране на социално-тру-
довите отношения. Тога-
ва бе решено през 2013
г. помощите да останат
същите (минималната -
850 рубли, максимална-
та - 4900). Заедно с това

по предложение на ви-
цепремиера Олга Голо-
дец РТК взе решение да
създаде работна група
за разработване на нов
механизъм за определя-
не на помощи за безра-
ботица. Както уточни Та-
тяна Блинова, тази рабо-
та ще е съставна част от
държавната програма за
съдействие на заетостта
и предполага коригира-
не както на размера на
помощта, така и продъл-
жителността на изпла-
щането й.

Повечето мероприя-
тия от активната полити-
ка на заетостта ще се
финансират и ще се осъ-
ществяват от регионите.
Ние обаче имаме 15 ре-
гиона, където безработи-
цата е особено висока.
Сред тях са републиките
от Северен Кавказ, За-
байкалският край, Кал-
микия, Тива и други. Спе-
циално за тях се пре-
движда допълнително
финансиране от феде-
ралния бюджет, за да се
подкрепи пазарът на
труда. През 2013 г. то ще
бъде на стойност от
1,017 милиарда рубли.

Втората подпрогра-
ма е насочена към ре-
шаване на проблемите
на трудовата миграция.
От гледна точка на Ми-
нистерството на труда
на трудовите мигранти
трябва да се осигурява
работа за по-дълъг пе-
риод от време, отколко-
то сега. Освен това е
набелязано да се при-
влича по-голям брой
квалифицирана работна
ръка. Възнамерява се
също така да се проме-
ни системата за опреде-
ляне на потребността от
чужда работна ръка.
Действащата система с
квоти отдавна е призна-
та за неефективна и тя
трябва да се промени.
По думите на Блинова
“по пет пъти годишно
коригираме квотите, не-
обходим ни е по-гъвкав
механизъм”. Става въ-
прос за по-лесно при-
вличане на работна
ръка.

Третата подпрограма
предвижда разработва-
нето на професионални
стандарти, а също така
мерки за повишаване на
бюджетните заплати.

социални права на онези, кои-
то са защитавали суверените-
та на Македония, бе внесен в
парламента на страната на
паметния за света 11 септем-
ври. Проектозаконът подтикна
коалиционния партньор на
ВМРО-ДПМНЕ - Албанския де-

мократичен съюз за интегра-
ция (АДСИ), да излезе с дек-
ларация, че ще напусне управ-
ляващата коалиция и по този
начин ще предизвика парла-
ментарна криза и предсрочни
парламентарни избори, ако
предложеният законопроект
не бъде кардинално променен.

По същество искането
на АДСИ е законопро-
ектът да осигури компен-
сации и специални пра-
ва и за други жертви и
страни в конфликта през
2001 г., а именно за бой-
ците от Армията за на-

ционално освобождение
(АНО), по същество етнически
албанци и противостоящата
страна в необявения граждан-
ски конфликт в Македония от
този период.

Военният конфликт в Маке-
дония през 2001 г. започна,
когато албанската паравоенна

формация АНО атакува силите
за сигурност на републиката.
Конфликтът приключи с подпи-
сването на Охридското рамко-
во споразумение през  август
същата година.

Обосновавайки внасянето
на проектозакона, министър-
председателят на страната
Никола Груевски каза, че
ВМРО-ДПМНЕ няма да позво-
ли да се накърнява достойн-
ството на македонския народ за
сметка на компромиси в управ-
лението й. Основната идея е да
се компенсира и отдаде при-
знание на хората, които са за-
гинали или са получили инва-
лидност по времето на етниче-
ските сблъсъци от 2001 година.

От своя страна албанците
реагираха светкавично, като
обявиха, че проектозаконът
представлява опит за разделе-
ние по етнически признак.
Според тях текстовете му са и
в разрез с Охридското спора-
зумение.

Първият “Закон за защит-
ниците” бе гласуван от маке-
донския парламент през януа-
ри 2002 година. Новият проек-
тозакон предвижда компенса-

ции за ветераните инвалиди от
войната и за семействата на
загинали войници, безплатно
първично здравеопазване за
защитниците и семействата на
загиналите войници и безплат-
но лечение за онези, които са
били ранени. Според проекто-
закона държавата ще осигури
работа за един член от семей-
ството на починали членове на
силите за сигурност, а всички
защитници трябва да имат пре-
димство при намирането на
работа. Ветераните от силите
за сигурност и техните семей-
ства имат право да получат
заеми за купуване на жилища,
от които 50 процента се изпла-
щат от държавата.

Безспорно е, че албанците
в Македония ще се противопо-
ставят с всички сили на при-
емането на новия закон, тъй
като той ще даде права само
на участниците от силите за
сигурност в конфликта, но не и
на ветераните от АНО. Редица
политически анализатори
застъпват мнението, че ако все
пак законът влезе в пленарна
зала, той ще предизвика остри
негативни реации от страна на
АДСИ и може да доведе не
само до парламентарна криза
и предсрочни избори в Маке-
дония, а и дори до нарушава-
нето на и без това крехкия
етнически мир в страната.

Като изход от създалата се
ситуция могат да бъдат напра-
вени две политически манев-
ри: или в проекта да бъдат
обхванати и бившите бойци от
АНО, или генерално проектът
да бъде изтеглен от предло-
жилата го ВМРО-ДПМНЕ.

А дали пък премиерът на
Македония Груевски не се чув-
ства достатъчно силен да спе-
чели избори отново и по този
начин ги предизвиква?

Във всеки случай проекто-
законът се оценява като не
особено мъдър политически
ход с непредвидими послед-
ствия за стабилността в Маке-
дония.

Толерантността и доверието
май пак се изгубиха
Новият проект на Закона за защитниците не спира
да тресе политическата сцена в Македония

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

У
правляващата в Ма-
кедония партия
“ВМРО-ДПМНЕ” с
председател преми-
ера на страната

Едни от защитниците -
македонските “Тигри”: елитна
специална полицейска част
за бързо реагиране

Татяна СМОЛЬЯКОВА

ППППП
очти 595 милиар-
да рубли държа-
вата ще даде
през следващите

За борба с безработицата Русия няма
да пожали половин трилион рубли
За борба с безработицата Русия няма
да пожали половин трилион рубли
За борба с безработицата Русия няма
да пожали половин трилион рубли
За борба с безработицата Русия няма
да пожали половин трилион рубли
За борба с безработицата Русия няма
да пожали половин трилион рубли
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Интервю

Интервю на
Александър СИМОВ

Назми Мюмюн:

БСП започва сериозно работа
с изселниците в Турция
Политиката на ГЕРБ е политика, която води хората към катастрофа,
убеден е членът на НС на социалистическата партия

НАЗМИ МЮМЮН е роден на 30 май 1950 г. в село
Млечино, община Ардино. Завършва висше педаго-
гическо и управленско образование (Учителски
институт, СУ “Св.Климент Охридски”, АОНСУ -
София.) Работил е като учител, организационен
работник. Женен, с две деца. Зам.-председател на
Областния съвет на БСП в Кърджали. Член е на
Националния съвет на БСП и ръководител на
група за работа с изселническите организации и
Народно-републиканската партия (CНР) в Турция.

Íàøàòà ïàðòèÿ å áîð÷ëèÿ,
â äúëã êúì òóðöèòå â Áúëãàðèÿ

‘
‘

 Господин Мюмюн, наско-
ро стана ясно, че БСП ще
концентрира усилия да при-
влича на своя страна изсел-
ниците от Турция. Как ще
стане това, не е ли малко
късно за този нов курс?

- На свое заседание
Изпълнителното бюро на НС
на БСП преди два месеца взе
единодушно решение за сфор-
миране на представителна ра-
ботна група с участието на ев-
родепутата и секретар на НС
на БСП Кристиан Вигенин,
отговорника от ИБ по между-
народни въпроси Деница Зла-
тева, депутата и член на наци-
оналния съвет Димчо Миха-
левски, отговорника от ИБ за
районите със смесено населе-
ние Милко Багдасаров и аз
като ръководител. Нашите
съграждани, изселили се в
Турция през миналия век и
главно през 1989 г., са повече
от половин милион, по соци-
ално-качествен състав те са
получили много добро обра-
зование и професионална ква-
лификация в условията на “ло-
шия” социализъм. Тази конста-
тация е не само моя, тя е изти-
кана напред и призната в мно-
гократните ни разговори с тях,
тук в страната ни, и в градове-
те Истанбул, Анкара, Измир и
Бурса. Те са едни от най-тру-
долюбивите, дисциплинирани
и с най-високи трудови успехи
във фабриките, заводите,
търговските обекти, по полята,
обслужващата сфера и т.н.
Мои приятели са собственици,
ръководители на администра-
тивни, стопански, здравни, об-
разователни структури.

Споделят, че онова, което
социалистическа България им
е дала, спомага много бързо
да се адаптират и прогресив-
но да се развиват в Турция.
Искам да подчертая, че над
90 процента от същите наши
съотечественици там са пред-
ставители на работническата
класа на трудовата интелиген-
ция (учители, възпитатели, кул-
турни дейци, занаятчии,
търговци и т.н.), с други думи
те са с ляв идеен фундамент, с
ляво, социалистическо и соци-
ал-демократично мислене.
Мнозинството от тях гласуват
за Народно-републиканската
партия (СНР), която е със со-
циалдемократическа насо-
ченост, основател на която е
Кемал Ататюрк - за републи-
канска, светска и демократич-
на Турция. Казано накратко,
ние като партия там имаме
една естествена лява армия,
която има нужда от правилни-
те послания на нашите пар-
тийни водачи, изпреварващи
идеи пред нашите идейни про-
тивници като ДПС, ГЕРБ и др.
Справедливостта изисква да
призная, че в годините много-
кратно съм поставил въпроса
за работата на БСП сред тази
част от нашето гражданство.
Днес се радвам, че най-после
има чуваемост. Не сме
закъснели, но се иска много
бързо да се организираме ор-
ганизационно-технически, ре-
сурсно и идейно. Групата,
сформирана от партийни акти-
висти с турски имена, канди-
дат-кметове на села с турско
население и други, включител-
но и от Северна България, е
готова да тръгне за Турция с

работна програма в близките
няколко дена за срещи с ръко-
водствата на изселническите
организации и ръководители-
те на сродната нам партия
СНР - член на Социалистиче-
ския интернационал. Вярваме
на СНР, че ще ни окаже по-
мощ и съдействие за създава-
не на първите партийни ядки,
групи и партийни организации
в градовете като Истанбул,
Бурса, Анкара и Измир. Имаме
намерение и за откриване на
предизборни офиси.

 Правилна ли е полити-
ката на левицата към мал-
цинствата в България, какво
е вашето мнение?

- В света, на Запад, докол-
кото аз знам, малцинствените
етнически общности са изця-
ло под чадъра на левите пар-
тии. Политическата класа на
лейбъристите, демократите,
социалистите и другите леви
защитават и отстояват интере-
сите на малцинствата. В наша-
та страна по обясними истори-
чески причини от близкото

минало (70-те, 1984-1989 г.) са
накърнени правата и свободи-
те на етническите турци, на
циганите и на помаците. Тези
чисти и отрудени хора са осо-
бено чувствителни към явната
и скритата дискриминация, на
която бяха подложени в близ-
кото минало, а и със съжале-
ние ще посоча, че такива тен-
денции съществуват и пона-
стоящем. Като приемник на
БКП ние изтървахме истори-
ческата възможност да бъдем
партия авангард, партия, при-
познала тази част от българ-
ското гражданство за естест-
вени наши съюзници и партнь-
ори. Затова, въпреки че сме
партия със 120-годишна исто-
рия, ние се учим от грешките
си - днес тези рани макар
трудно, започнаха да се изле-
куват. Смятам, че дистанцира-
нето от тези хора, поради чув-
ството за вина, трябва да от-
мине час по скоро. Те имат
нужда от политическа алтер-
натива, те са достойни граж-
дани, те трябва да имат истин-

ското право на свобода в своя
избор. Това ще се постигне
главно с привличане и оказва-
не на доверие на кадри от
средите им да заемат партий-
ни, държавни и други постове.
Да се излъчат най-малко два-
ма или трима етнически турци,
цигани, арменци и др. по реги-
они на “Позитано” 20. Защо да
няма отдел с направление за
работа с малцинствата? Тряб-
ва сериозно да се помисли и
подготви третият зам.-предсе-
дател на партията да бъде с
турско име.

 Какво трябва да про-
мени БСП в своята полити-
ка, за да може да спечели
влияние?

- Ние в област Кърджали
работим при изключително
трудни политически условия
на доминация на ДПС в поли-
тическата власт и общинските
дела. Въпреки това бавно, но
уверено, вървим в посока при-
вличане на нови членове на
БСП - млади турци, цигани и
от средите на нашите съграж-
дани българо-мохамедани.
Кампанията за събиране на
подписи за допитване във
връзка с АЕЦ “Белене” въпре-
ки различната политическа
позиция на ДПС от нас от
Кърджалийска област от око-
ло 15 000 общо над 4000 са
на етнически турци. Стискайки
ръцете на десетки наши турци
с двойно гражданство, очи в
очи, с блага човешка дума, и
те станаха съпричастни на
политиката на нашата партия.
Би могло на предстоящите
парламентарни избори голяма
част от тях, а защо не и пове-
чето от тях, да предпочетат
нас, при политика на искре-
ност към проблемите им. По-
следните месеци с острота се
заговори за изучаването на
майчиния им турски език като
задължителен учебен пред-
мет, за издаване на вестници
на турски, за радио, за частен
телевизионен канал. Аз питам,
защо нашият ляв вестник
ДУМА да не представи редов-
на рубрика за левите етниче-
ски турци - за култура, литера-
тура, спорт, социален живот,
човешки съдби, нека да си
споделят. Искам да подчертая,
че партията ни се нуждае от
нов прочит на миналото, нова
концепция към утрешния ден.
Нашата партия е борчлия, в
дълг към турците в България.
Това трябва да осъзнаем мно-
го добре днес, за да не боксу-
ваме и да вървим напред.

 Какъв е социалният
профил на българските тур-
ци? Отговаря ли той на гла-
суването за една либерална
партия, каквато твърди, че
е ДПС?

- По категоричен начин,
много отговорно мога да
кажа, че и в България оста-
налите са над 90% - тютюнд-
жии, отглеждащи животни,
зеленчуци, плодове, работе-
щи жени в шивашките цехо-
ве, работещите мъже в “Пнев-
матика”, “Монек-юг”, “ОЦК”,
“Бентонит” и др. Промишлени
производствени звена. Айше
абла от Алкая, Ахмед ага от
Ардино са на огромно раз-
стояние от това, което ме
питате. Те гласуват не за ли-
берална партия, за либерал-
ни политики, а гласуват като
“парен каша духа” за защита
на техните естествени ин-
стинкти, за защита от воле-
низма, янизма, каракачаниз-
ма, расатизма и подобни.
Изобщо за 23 г. демокрация

през второ десетилетие на
XXI век другите български по-
литически партии, освен
ДПС, не отвориха сърцата си,
не показаха искреност към
тях, не се довериха на кадри
из между тях. Не издигнаха
знаме за тези хора (с изклю-
чение на Ергин Емин). Вежди
сега е министър на култура-
та, но не съм убеден, че е
заради голямата любов на
ГЕРБ към малцинствата.
Въпросът е сериозен за на-
шата държавна и партийна
политика. Иначе ДПС ще
продължава да бъде лидер,
естествен, закономерен по-
литически субект и естестве-
на необходимост за защита и
отстояване интересите на
тези хора. Определено заявя-
вам, че на софрата на наша-
та политическа закуска, обяд
и вечеря е време да предло-
жим повече локум и баклава,
може да не е изведнъж, но
постепенно те ще ни припоз-
наят. Познавам психологията
им, неразделна част съм от
тях, имам братя, сестри, бра-
товчеди, племенници, прияте-
ли, комшии, познати.

 Повечето партии, кои-
то се създават напоследък,
все залагат на националис-
тически послания. Това пре-
чи или помага на българско-
то общество според вас?

- Позитивният национа-
лизъм бих припознал, лошото
е това, че и в редиците на ста-
ри и особено на новите няма
истински градивни национа-
листи, милеещи за родина, за
българската култура и на-
предък. Тяхната уста, език са
пълни главно с омраза - ви-
новни за всичко са турците,
циганите, комунистите, трой-
ната коалиция. Вземете теле-
визия “СКАТ”, през годините
служеше на “Атака”. Някъде
прочетох, че нашата страна е
на последно място по брой
смесени бракове. Там са ес-
тествените основи за разчуп-
ване на преградите, пред-
разсъдъците, предубеждения-
та по естествен човешки на-
чин. Аз не мога да твърдя, че
някоя политическа партия има
визия и по този въпрос. Днес
е важно да гледаш към про-
цесите и различния от теб, не
от позицията на каквото и да
е високомерие. Национал-со-
циализмът, национал-шови-
низмът могат да се окажат
много опасни за етно-религи-
озния мир в страната. Вижте,
ислямският свят гори от фил-
ма, опетняващ пророка Моха-
мед. Наказаха САЩ - в Либия
убиха посланика. Нашето
българско общество има нуж-
да османският период да се
осмисли като феодален (кла-
сово-властови), а не да държи
отговорни, пряко или косвено,
за случили се събития тогава,
днешните турци като етнос.
Този период трябва да диску-
тират историците, а не поли-
тиците.

Редно е да се помисли
за по-строги законови нор-
ми, за прояви на етническа,
езикова и религиозна омра-
за. Партиите трябва да ни
обединяват. Ние всички сме
чеда на България, аз се гор-
дея, че съм турчин от Бълга-
рия, никакви притеснения
нямам, че съм в партията-
майка, а не както витае в
нашето българско общест-
вено съзнание - щом си тур-
чин, твоето място е в ДПС.

 Как от район като
Кърджали виждате полити-
ката на правителството?

- Политиката на ГЕРБ, по-
литиката на правителството
става изключително опасна и
вредна за всички наши
съграждани. Все повече се
чувства, че е политика им е
катастрофа за хората.

На стр. 14
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Ще го направят,
вярвайте им!

Разделяй и владей

ДЕН НА СВЪРЗОЧНИТЕ
ВОЙСКИ и на органите за

информационно осигуряване
на Българската армия. Обя-
вен е със заповед на министъ-
ра на отбраната през 1998 г.

ПРАЗНИК НА ГРАД ДОБРИЧ. На този ден
се чества годишнина от освобож-
дението на града от румънска оку-
пация и връщането на Южна Доб-
руджа в границите на България. С
подписването на Крайовския дого-
вор на 7 септември 1940 г. Южна
Добруджа се връща към България.
На 25 септември българските вой-
ски влизат в града и затова този ден
е обявен за официален празник на Добрич.

1897 - РАЖДА СЕ УИЛЯМ ФОКНЪР, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА

1962 Г.). Носител на Нобелова
награда за литература за 1949 г.
Два пъти награждаван с “Пу-
лицър”, той е смятан за един
от най-влиятелните белетристи
на Америка. Автор на “Врява
и безумство”, “Светилището”,
“Градът”, “Дворецът” и др.

1918 - ПОДПИСАН Е БЕРЛИНСКИ ПРОТО-
КОЛ. С договора

между България, Гер-
мания, Австро-Унгария
и Османската империя
Северна Добруджа се
предава на България.
През 1917 г. в хода на
Първата световна вой-
на Румъния е разгро-
мена. Съгласно Букурещкия договор (1918) на
България е върната само Южна Добруджа, до-
като северната част на областта става кондоми-
ниум на Централните сили.

1923 - ЗАПОЧВА БОЯТ ПРИ ГАРА БОЙЧИ-
НОВЦИ - ЕДНО ОТ НАЙ-ГОЛЕМИТЕ СРАЖЕ-
НИЯ ПО ВРЕМЕ НА СЕПТЕМВРИЙСКОТО
ВЪСТАНИЕ. На 24 септември по

заповед на Окръжния революцио-
нен комитет на БКП главните сили
на въстаниците под ръководството
на Георги Дамянов, Иван Михайлов,
Тодор Атанасов се насочват към
Враца с цел да я превземат. По същото време
правителствени войски от Шуменския гарнизон,
настъпват по железопътната линия Криводол-
Бойчиновци и привечер завземат гара Бойчи-
новци. Това заставя ръководството на въстани-
ците да пренасочи главните си сили към Бойчи-
новци. Въстаниците започват атаката на 25 сеп-
тември сутринта. Първоначално постепенно, а
скоро след това - масово, правителствените вой-
ски започват да отстъпват и в крайна сметка се
предават.

1990 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА МЕЖДУ-
НАРОДНИЯ ВАЛУТЕН ФОНД И НА СВЕТОВ-
НАТА БАНКА. МВФ е

международна организация,
която се грижи за стабил-
ността на световната финан-
сова система, като наблюда-
ва валутните курсове и пла-
тежния баланс, и предлага
техническо и финансово сътрудничество. Финан-
совата помощ, която дава МВФ, обикновено се
предоставя на траншове, които са обвързани със
спазването на специфични условия на икономи-
ческа и финансова политика. Тези крите рии тряб-
ва да бъдат изпълнени, преди да се отпусне
следващият транш. Често условията изискват
орязването на публични услуги.

2004 - УМИРА ПЕТКО МОСКОВ, СКУЛПТОР
(Р. 1953 Г.). Все-

признат автор на мо-
нументалното изкуст-
во. Автор е на повече
от 50 паметника в
България. Носител е
на множество награ-
ди в национални и
международни кон-
курси. Дългогоди-
шен преподавател в
Средно художестве-
но училище “Цанко
Лавренов” - Пловдив.
Автор е на паметни-
ците на Капитан Петко войвода, на Йоаким Гру-
ев и на Св. св. Кирил и Методий, барелеф на
Васил Левски за манастира “Света Петка”,
съвместна работа с арх. Петко Прокопиев - мо-
нумент на загиналите офицери и войници в
Сръбско-българската война в Сливница (на
снимката - довършен от синовете му Атанас и
Георги Москови), скулптурна композиция, посве-
тена на цар Самуил в Гърция, и др.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Преди дни един депу-
тат от ГЕРБ се изпусна и
обяви, че ще облагат с
данък лихвите върху спе-
стяванията. Тутакси от фи-
нансовото министерство
опровергаха новината.
Вчера друг депутат от
ГЕРБ също се изпусна и
обяви, че след като пад-
не таванът на пенсиите,
те ще се облагат с данък.
Тутакси негов колега оп-
роверга новината. После
и изпусналият се депутат

си посипа главата с пе-
пел. Само че наред с
пенсиите, той пробута от-
ново и идеята за данък
върху лихвите по депози-
тите. Този път тя обаче не
бе опровергана от коле-
гата му.

Ще го направят, вяр-
вайте им!

Ако спечелят следва-
щите избори, ГЕРБ мо-
ментално ще посегнат
към тези две, меко каза-
но, непопулярни мерки.
Идеята за тях впрочем не
е от днес, а бе лансирана
от финансовия министър
Симеон Дянков още в на-
чалото на мандата на
това правителство като
антикризисна мярка. А
той, както вече сме се
убедили, забавя, но не

забравя.
Та тоя депутат, дето

вчера се изпусна, обясни,
че с данък ще се облагат
новоотпуснатите пенсии,
които са над сегашния
таван от 700 лева.

Но. Не ликуйте, бедни
ми пенсионери!

Знаете ли защо от
2014 година ще падне
таванът върху пенсиите?
Защото идва време да се
пенсионират тези, които
го въведоха. Както и ня-
когашните банкери от фа-
лиралите банки. Така те
ще получават всеки ме-
сец такова възнагражде-
ние за старост, каквото
дават на средностатисти-
ческия пенсионер за по-
ловин година. А който
днес получава тавана от

700 лева, ще продължи
да си получава 700 лева
и след 2014 година.

Според статистика на
НОИ за миналата година
около 45 хил. души са
получавали по-ниски пен-
сии, отколкото им се по-
лага на базата на праве-
ните от тях осигурителни
вноски, като от това
държавата пести по око-
ло 100 млн. лева годиш-
но. Средно това прави по
над 2200 лева на човек
или над 180 лева на ме-
сец. Средно. Защото има
например един инженер-
химик, който е работил в
“Кремиковци”, и на доку-
мента му за пенсионира-
не пише, че пенсията му
трябва да е близо 1600
лева, но той получава

само 700. Толкова полу-
чава и един военен ле-
тец, чиято реална пенсия
е изчислена на 1450
лева.

Сега нека си предста-
вим, че вече сме 2014 го-
дина. Инженер-химикът и
военният летец продължа-
ват да си получават 700
лева. А тия, заради които
таванът падна, започват
да прибират по 2000-3000,
че и повече лева. И да
въведат данък върху пен-
сиите, за тях е все тая. Ако
взима 2000 лева, ще му
приберат 200 и пак му
остават 1800 лева. А ин-
женер-химикът и военни-
ят летец пак са си на 700
лева.

Вярвайте. Те вече са
го направили.

“Когато някой гово-
ри за привилегиите на
военните, най-добре е
да дойде и да поглед-
не таблото с обяви.
Няма такива. Има един-
ствено некролози - на
колеги, недочакали
пенсия, или на такива,
порадвали се за годи-
на-две на “големите”
пари.” Така недвусмис-
лено коментират във
военното ведомство от-
правените от министъ-
ра на финансите Симе-
он Дянков условия за
повишение на заплати-
те в армията.

Тези дни ври и кипи
в сектор “Сигурност”.
Полицаите излязоха на
улицата. Военните засе-
га не възнамеряват да
пушат, но неясните сиг-
нали от министъра на
отбраната са повод за
тревоги и несигурност
за утрешния ден. Защо-
то с всеки час първона-
чалната категорична
позиция на силовите
министри, че няма да
има отстъпление в со-

циалните параметри,
подгъва колене пред
“аргументите” на Дян-
ков. Уж заплатите при
пенсиониране остават,
но дали потенциалните
им получатели ще сти-
гат до тях? Уж компен-
сациите не са привиле-
гии, но ще се разделят
с някои от тях...

В словесната екви-
либристика вчера се
намеси и премиерът
Борисов. Заедно с лен-
тата на Пловдивския
панаир отряза и илюзи-
ите на част от бившите
си колеги. “Искам да
вдигна заплатите на
лекарите и учителите, а
не на полицаите”, каза
той, категоричен, че
няма намерение да
отстъпва пред протести-
ращите. Така ни върна
към реалността на по-
литическото говорене и
действие, открито от
древните римляни -
“разделяй и владей”.
Противопоставяме ле-
карите и учителите на
полицаите и военните
и... вземаме управлен-
ско решение на базата
на... обществените на-
строения и нагласи. Ако
е недостатъчно, ще
включим и пенсионери-
те. Те са удобно оправ-
дание - и са много, и са
с мизерни пенсии. Раз-
деляй своите поданици,
за да се страхуват от
теб и да не загубиш

първенството си дълго
време. Разделяй враго-
вете си, за да не се
обединят срещу теб...

Когато се изчерпят
“плюсовете” и “минуси-
те” в обществото, уп-
равляващите ще из-
правят  един срещу
друг  тези,  които до
вчера са били заедно.
Защото властта добре
знае, че може да се
справи с  учителите,
учените, лекарите, по-
лицаите, военните, ми-
ньорите, металурзите,
таксиметровите шофьо-
ри и т.н., само когато
ги насъска един срещу
друг. След това ще по-
разклати и секторите
вътре, за да не насоч-
ват енергията си сре-
щу властта, а помежду
си. Тактиката винаги е
носела успех. За уп-
равляващите. И е от-
клонявала обществе-
ното мнение от умопо-
мрачителното безси-
лие на властта.

Точно заради това
управляващите цинично
заиграват с недоволст-
вото на хората. И откро-
вено израстват в циниз-
ма си - първоначални-
те топли писма на Цве-
тан Цветанов преляха
в кресчендо, когато
вътрешният министър
заговори за недобри
практики сред служите-
лите и нарече попули-
стки и заядливи искани-

ята на полицаите.
Когато управлява-

щите намалиха броя на
заплатите при уволне-
ние в системата на
ДАНС, последва лави-
на от рапорти за напу-
скане. Сега злите ези-
ци говорят, че всеки
ден средно по два ра-
порта постъпват в сис-
темата на армията, а
мераклии за служба от-
давна няма. Замразени-
те от три години запла-
ти не са стимулиращи,
а променливите настро-
ения по отношение на
социалните придобив-
ки отблъскват и най-го-
лемите родолюбци. Об-
ществена тайна е, че
полицаи работят на ча-
стно, а техни колеги от
ДАНС са подходящо
ситуирани в подземния
свят.

Преговорите за въз-
награжденията в сектор
“Сигурност” винаги са
предизвиквали проти-
воречиви реакции. За-
щото трезвата оценка и
анализ са отстъпвали
пред политически
сметки и амбиции. Дали
управляващите ще
осъзнаят, че политика-
та за и към хората не е
битка за спасяване на
цифрите, не е и надпре-
вара, в която да изпроб-
ват партийния си ар-
шин. Ще разберем -
най-вече по броя на ра-
портите за напускане.
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Наука

организации в света по каче-
ство на присъствието и пред-
ставянето си в интернет. А сред
изследователските институции
от Европа е 41-ва от 4137
сродни научни центрове. През
2007 г. БАН бе на 132-ро мяс-
то в света и на 58-мо сред на-
учните центрове в Европа. Со-

фий-

ският университет пък за-
ема сега 749-о място сред
12 000 висши училища в
света. През 2007 г. Алма
матер беше на 1001-во
място.

Това показва новият
анализ на виртуалното
университетско и изследо-
вателско пространство, напра-
вен от специализираната Меж-
дународна експертна група за
класифициране на академич-
ните институции (International
Ranking Expert Group - IREG).
ДУМА следи класациите в
т.нар. киберметрика неизмен-
но от 2007 г. насам и вече може
да направи сравнение.

Групата IREG е създадена
през 2004 г. от Европейския
център на ЮНЕСКО за висше
образование (CEPES) и Инсти-
тута за политика във висшето
образование във Вашингтон
със съдействието на научна
група от Центъра за информа-
ция и документация към Наци-
оналния съвет за научни из-
следвания на Испания. Класа-
циите, което се публикуват в
сайта на Webоmetrics, следват
идеята, че в съвременния гло-
бален свят качеството на вис-
шето образование и на наука-
та зависи не само от функцио-
нирането на организациите на
национално равнище и от пре-
ките връзки между тях, но и от
умението им да поднесат лес-
нодостъпна и богата информа-
ция за себе си в интернет.
Международната група започ-
на да прави своеобразните
рейтинги най-напред само за
университетите, а след това
добави и отделен раздел за
изследователските организа-
ции. Тя има за цел като обще-
ствена и независима органи-
зация да прави сравнителен
анализ по единна методология
на качеството на институциите
и да стимулира университети-
те и научните организации в
различните страни да обменят

БАН и СУ напредват в
световните класации

БАН в рейтингите
(заемано място)

      В света     В Европа
(7532 (4137

      ËÌÒÚËÚÛˆËË)   ËÌÒÚËÚÛˆËË)

2007 132 58

2008 127 53

2010 139 64

2011 131 50

2012 97 41

Международният рейтинг Webometrics нарежда нашата
академия на 97-мо място сред 7530 научни организации
в света, а Алма матер е 749-а сред 12 000 вузове

помежду си доказали ефектив-
ността си форми на изява. За
съставянето на класациите в
раздел “наука” помощ оказват
водещи научни организации,
съставени от институти от
всички области на науката,
като СНРС във Франция, “Макс
Планк” и “Франхофер” в Гер-
мания. През 2006 г. IREG изра-
боти стандарти за качество и
добри практики, според които
на всеки 6 месеца оценява и
подрежда както университети-
те, така и организациите, за-
нимаващи се само с наука, от
целия свят. Рейтингите
Webometrics вече ir извоюва
авторитет като мерител на ка-
чество в науката наред с изве-
стните класации на научните
публикации и цитирания ISI на
института Томпсън в САЩ. Ки-
беркласацията се нарежда и

до двата
междуна-
р о д н и
рейтинга
за уни-
верситет-
ско каче-
ство - на
Шанхай-
ския уни-
верситет
и на в.
“Таймс”.

па; класация на вузовете от
Бразилия, Русия, Индия и Ки-
тай; отделно на вузовете от
Югоизточна Азия и от Африка.
Класирани са както организа-
ции като цяло, така и техни от-
делни звена, представени с
модерни интернет сайтове и с
добри показатели.

Кои са лидерите

И тази година в общата уни-
верситетска класация първите
14 места се заемат от универ-
ситети на САЩ - лидерите са
Харвард, Масачузетс, Стан-
форд, Бъркли и Корнел-универ-
ситет. Преди пет години обаче
вузовете на САЩ са заемали
плътно 22-те първи места и не
са допускали никой друг вуз.
Сега изненадващо след аме-
риканските университети на
15-о място излиза Универси-
тетът на Сао Паоло (Брази-
лия), чак на 20-о място е Кем-
бридж, а на 25-о Оксфорд. В
класацията за Европа (5639
вуза) първи са университетите
на Кембридж, Оксфорд, Цюрих,
Лондон, Утрехт. Конкретно за
Централна и Източна Европа
(оценени 2709 вуза) лидери на
първите пет места са универ-
ситетите на Прага, Бърно,
Любляна, Москва и Загреб.

ема достатъчно престижни
места. В класацията на над
7500 научни организации в
света академията ни в момен-
та е 97-а. Миналата година тя
заемаше 131-во място, което
означава, че е постигнала
съществен напредък в между-
народния си имидж за една
година.

В рамките на Европа БАН
също стои достатъчно добре.
Сред над 4100 научни инсти-
туции тя се класира на 41-во
място. Миналата година за-
емаше 50-о място - т.е. отно-
во напредъкът е видим. В Цен-
трална и Източна Европа
(729 институции) академията
ни е 8-ма по ред, веднага
след Руската академия на на-
уките. Всъщност от сродните
академии на науките в регио-
на ни изпреварват единстве-
но Чешката академия на на-
уките, която традиционно из-
лиза на първо място, и РАН.
Трябва да се отбележи, че
тази година в Webometrics са
отчетени вече 26 научни ор-
ганизации от България - от тях
21 са БАН и отделни нейни
институти. Интересно е, че до
миналата година в рейтинги-
те влизаха самостоятелно 9
института на БАН, сега са 20.
Останалите пет институции са
Институтът за пазарна иконо-
мика (1781-во място в света),
Националният институт по об-
ществено здраве (2831-во мя-
сто), Институтът за защита на

растенията (6185-
о), Институтът за
сигурност и между-
народни изследва-
ния-НПО (6686-о) и
Националният диа-
гностичен ветери-
нарно-медицински
институт (7363-то
място). Какво е по-
ложението в класа-
циите на висшите

сродните ни страни СУ е
дръпнал малко назад. НБУ е
на 135-о място, ТУ-София е
155-и.

Науката ни -
напред, парите й -

назад

Очевидно е, че нашата на-
ука в лицето на водещата БАН
не се предава и продължава
да се радва на добър имидж в
световен и европейски мащаб.
Това обаче също тъй очевид-
но няма никакво значение за
държавата. Босът Симеон
Дянков, който уж непрекъсна-
то приказва за “ефективност”,
пуска прах в очите на бълга-
рина. Няма друга обществена
област, в която България да
се нарежда на достатъчно
предни места, освен науката.
Във всичко друго сме на по-
следните места. Но тъй както
науката върви напред, тъй
парите й вървят назад. Преди
ГЕРБ давахме 0,4% от БВП за
наука, сега сме на 0,2%. На
БАН специално Дянков оряза
субсидията до такава степен,
че тя стига единствено за част
от заплатите. Държавата не
дава пари за ток, парно и
друга издръжка на академия-
та (единствено на нея от всич-
ки бюджетни институции!), не
и дава нито стотинка за науч-
на дейност, учените сами си
изкарват чрез проекти сред-
ства, за да работят. Няма как
от проектите обаче да си пла-
щат тока, парното и заплати-
те и в момента нашите изсле-
дователи с най-висшата си
квалификация и постижения
са със средна заплата 570 лв.!
Работят бадява на ползу роду.
Като кажат на колеги от чуж-
бина сумата 235 евро, онези
питат: “на ден ли?” И понеже,
както виждаме, имиджът на
нашите учени по света е ви-
сок, лесно ги източват един по
един и на групи към същия

Велиана
ХРИСТОВА

Б
ългарската акаде-
мия на науките се е
придвижила напред
и заема 97-мо място
сред 7532 научни

Прави впечатление, че с всяка
изминала година киберрейтин-
гите обхващат все повече оце-
нявани институции. Докато
през 2007 г. Webometrics под-
реждаше само 3000 висши
училища в света, сега обхва-
ща вече 12 000. Научните ор-
ганизации, които се
оценяваха от групата
преди 5 години, бяха
едва 500, сега са
вече 7532.

IREG черпи ин-
формация от портали-
те и сайтовете на ор-
ганизациите и от тех-
ните научни публика-
ции, които може да
бъдат намерени в по-
пулярни търсачки като
Google, Yahoo, MSN,
Ask, Alexa и от двете
специализирани науч-
ни бази данни на Google -
Google Scholar и Live Academic.
Измерването на качеството
става по

4 основни
показателя

всеки от тях носи определен
брой точки - библиометрични
данни за продуктивност в пор-
талите за дейността на науч-
ните елити; обем и яснота на
уеб страниците; богатство на
представените в сайтовете ин-
формации и препратки за на-
учни и публикационни дейнос-
ти; брой на статиите и цитати-
те за всяка научна област. IREG
прави няколко класирания -
общо световно класиране и
рейтинг на институции във вся-
ка страна; класиране за Евро-
па, отделно - за Източна Евро-

В рейтинга на научните ор-
ганизации в света (общо 7532)
лидери са националният инсти-
тут за здравето (САЩ), НАСА и
Японският национален инсти-
тут по информатика. Европей-
ският ЦЕРН е на 6-о място. В
рейтинга за Европа

(4137 научни цен-
трове) ЦЕРН води,
институтите “Макс
Планк” (Германия)
са на 4-о място, а
френският СНРС -
на 5-о. Италиански-
ят национален на-
учен център (съвет)
с институтите си се
класира на 6-о мя-
сто. В Централна и
Източна Европа (общо 729 на-
учни институции) на първо мя-
сто е Чешката академия на на-
уките, на второ - Сибирското
отделение на Руската акаде-
мия на науките (РАН), като са-
мата РАН като цяло заема 7-
мо място.

Къде сме ние

В рейтингите за наука БАН
единствена от България за-

училища? В световния рей-
тинг (12 000 вуза) са включе-
ни вече 58 вузовски звена от
България. Сред първите 1000
влиза единствено Софийски-
ят университет - на 749-о мя-
сто. Преди пет години той е

бил на 1001-во мя-
сто, което също го-
вори за добро при-
движване напред.
В следващата гру-
па до 3000 на
брой се оказват
още 4 наши уни-
верситета - НБУ
(1769-о място),
Т е х н и ч е с к и я т
университет-Со-
фия (1898-мо),

Пловдивският университет
(2337-мо) и ХТМУ (2832-ро).
В рамките на Европа (5639
вуза) Алма матер е 324-та. В
региона на Централна и Из-
точна Европа обаче (2709
вуза) нашият Софийски уни-
верситет сега е на 42-ро мя-
сто, а през 2007 г. е бил на
37-мо. Вярно е, че броят на
оценяваните от групата IREG
висши училища се е увели-
чил, но, така или иначе, сред

този свят. Където им плащат,
за да работят и им създават
условия за това.

Та, г-н Дянков и господа от
правителството, сега правите
бюджет за 2013 г. Твърдите, че
знаете поне да четете, хайде
най-после докажете, че това е
вярно. Защото иначе или сте
неграмотни, или много искате
да затриете последното нещо
в България, което все още се
крепи на ниво.
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На фокус

Превръщат историята в
покорна слугиня на политиците
България е включена в съветската зона за отговорност
по изричното настояване на Великобритания и САЩ

Милко БОЯДЖИЕВ

Н
арастваща тревога предизвик-
ва намесата на политиците в
оценката на събитията от ми-
налото и стремежите им да
манипулират преднамерено

общественото съзнание посредством
средствата за масово осведомяване.
Прилаганите подходи имат особено го-
лямо значение при съвременните усло-
вия на изострено противопоставяне меж-
ду стратегическите интереси на държа-
ви, които имат преобладаващо влияние
в световните дела. Като истинска наука
обаче историята не търпи догми, не за-
чита забрани, не признава табута. Исто-
рията не е юридическа дисциплина, в
която аморални парламентаристи и доб-
ре платени адвокати да словоблудстват
и така да формират представите на обик-
новените хора за това, което се е случ-
вало. Нито се е цанила за безропотна
слугиня на невежи властващи прослой-
ки. Историята е

независима хуманитарна
институция

която напълно свободно и безпристраст-
но извършва изследвания и провежда
своята дейност само въз основа на дока-
зани и утвърдени факти и събития, които
не подлежат на произволни интерпрета-
ции и пренаписвания.

Използвайки конюнктурни идеологи-
чески схеми, политическите фактори по
време на т. нар. либерален преход у нас
не дават достъп до публичното простран-
сто на информации и анализи за доказа-
ни истини относно нашето близко мина-
ло и особено станали преди и около 1944
г. събития.  Предвид това, че съзнанието
на хората сега е насочено предимно към
физическото им оцеляване, а по-младите
поколения нямат никакви реални споме-
ни, необходимо е случилото да се при-
помни обективно, честно да се оцени и
осмисли, защото е от твърде голямо зна-
чение за сегашното битие и бъдащето на
народа ни. Не би трябвало да бъде пре-
небрегвана знаменитата мисъл на фило-
софа Хегел: “Който забравя миналото е
обречен да го повтори”!

На запознатите със съвременната
история е известно, че едва през октом-
ври и ноември на 1943 г. в Москва и Те-
херан се провеждат първите тристранни
срещи на съюзниците във Втората све-
товна война: Великобритания, САЩ и
Съветския съюз, за съгласувано водене
на войната срещу Германия. На тези кон-
ференции СССР се противопоставя на на-
меренията на англо-американската дип-
ломация за пренасяне на конфликта на
Балканите чрез обявяване от Съветския
съюз на война на България или с въвли-
чането на Турция във Втората световна
война. След разгрома на Вермахта при
Сталинград и Москва е прието за възмож-
но фактически подкрепящата дотогава
Германския райх “неутрална” Турция  да
бъде въвлечена пряко във войната на
страната на съюзниците. Въпросът е бил
обсъждан дискретно на състоялата се от
22 до 26 ноември 1943 г. в Кайро конфе-
ренция между САЩ, Великобритания и
Турция. За основа на по-нататъшни воен-
ни действия е възприета старата страте-
гическа идея на Чърчил за откриване
фронт на Балканите, но сега с участие на
Турция. За осъществяването на този план
се провеждат сондажи чрез българския
пълномощен министър в Анкара Балаба-
нов за започване на преговори за сключ-
ване на временно примирие с Велико-
британия и САЩ.

Въз основа на съществуващите спо-
разумения американският посланик в
Москва Хариман през февруари 1944 г.
информира за това съветското ръководст-
во. Би било уместно тук да се вметне
любопитната оценка на американския по-
сланик при гръцкото емигрантско прави-
телство в Кайро за следваната от Бълга-
рия политика. През януари 1944 г. той
пише: “Те са умни негодници, тъй като
ако Германия спечели, тяхната политика
ще им осигури завоевания, за които не са
се сражавали. А ако загуби - не губят
нищо от съюза си с нея.”

Малцина са знаещите и съвестни наши
съвременници, а още по-малко тези, на
които е угодно да си спомят за направе-
ното през юни 1944 г. послание от анг-
лийския премиер Уинстън С. Чърчил чрез
британския посланик във Вашингтон лорд
Халифакс до президента на САЩ Фран-
клин Рузвелт. То съдържа съдбоносното
за страната ни предложение: Съветският
съюз да поеме отговорността за Румъния
и България, а Англия - за Гърция и Юго-
славия.

Ръководителите на трите велики сили
- съюзници във Втората световна война,
превърнаха

България в разменна монета

при пазарлъците си за подялбата на
Европа в зони на “отговорност”, което
доведе до нещастна участ за много ми-
нали, а и за бъдащи поколения българи.
Някои наши сегашни политици предна-
мерено забравят и за предложеното от
британския премиер на срещата с прези-
дента Рузвелт и съгласувано през октом-
ври 1943 г. в Казабланка искане за
извършване на въздушни нападения над
български градове като наказание за на-
ложеното от неизбежния развой на съби-
тията символично участие във войната на
страната на Германия. Трябвало е да ста-
нем пушечно месо за злополучните стре-
межи на Чърчил на Балканите по време
на Първата световна война. Наред с ужа-
сите и огромните разрушения англо-аме-
риканските терористични нападения за-
сегнаха 11 хиляди мирни български граж-
дани. През периода 14 ноември 1943 г.
до 17 април 1944г. са извършени 12 на-
падения с участието на 2000 самолета,
от които 1400 тежки бомбандировача.
Пуснати са дори детски играчки с взрива-
тели, които осакатяват мнозина. Само в
София загиват 891 мирни граждани, а
1012 са тежко ранени. Разрушени са 12
599 сгради. Свалени над българските
градове са 65 противникови самолета и
убити 141 членове на техни екипажи.
Загиват 16 български летци-изтребители,
между които националният герой Димитър
Списаревски. След като самолетът му е

улучен, той прави
таран и унищожава
въздушна крепост
Боинг 24. Впрочем
бомбандировките
престанаха поради
бързото настъпле-
ние на съветските
им съюзници. Днес
обаче няма памет-
ник на жертвите от
бомбандировките и
на загиналите наши
летци  герои. Цинич-
но е, че е издигнат
мемориал само на
членовете на екипа-
жите на въздушни-
те терористи.

В края на август
1944 г. Турция раз-
полага на българ-
ската граница 26
дивизии, готови за
навлизане в Бълга-
рия. Срещу тях са
дислоцирани 3

от съветски войски, те трябва да се съгла-
сят веднага България да бъде окупирана
от турски войски, преди да са дошли тук
руснаците.” Българският представител на
срещата, след разговор с един от реген-
тите, е дал съгласие за навлизането в
България на турските войски. Но на 5
септември 1944 г., като научава за прего-
ворите в Пловдив, Сталин

скъсва дипломатическите
отношения

на СССР с България и превантивно обя-
вява война на България. Още на 8-ми сеп-
тември Червената армия навлиза на
българска територия. След няколко дни -
на 12 септември при главнокомандващия
българската армия генерал Маринов се
явява група от британски и американски
офицери с ултимативно искане в срок от
24 часа да им бъдат предаден плановете
на нашите минни заграждения по Южно-
то ни Черноморие с оглед на предстоящо
дебаркиране на английски и американ-
ски войски. По нареждане на представи-
теля на главното командване на съвет-
ската армия генерал Бирюзов обаче на
срещата се явяват съветски офицери, ко-
ито заявяват: “Съветският съюз не се нуж-
дае от съюзническа помощ в България.
Моля да напуснете територията на тази
страна, тъй като ние започваме бойни
действия.”  Различията между съюзници-
те спрямо България остават висящи до 10
октомври 1944 г., когато се провеждат
преговорите в Москва. В тях участват
Чърчил, Идън, Кер и Бърнс, от една стра-
на, и Сталин, Молотов и Павлов - от дру-
га. Чърчил предлага на Сталин в евенту-
алните “зони на отговорност” да се
възприеме едно преобладаващо влияние
от 90% “за нас” в Гърция и равно зачита-
не на интересите -50/50, в Югославия. По
отношение на България договореното
съотношение е било 90% за Русия и 10%
“за другите”. На другия ден, на срещата
на Идън и Молотов, то е било обсъждано
отново. През февруари 1945 г. в Ялта
тримата големи потвърдиха окончателно
това разпределение.

Крайно време е управленческата про-
слойка у нас да прекрати

внушенията за съветска
окупация

и ролята на съветски сателит на Бълга-
рия, след като България е била включе-
на в съветската зона за отговорност по
изричното настояване на Великобрита-
ния и САЩ с оглед на техните предпочи-
тания и интереси в Гърция и други стра-
ни на Стария континент. Твърде недо-
стойно е политическата прослойка да
манипулира минали събития и да превръ-
ща историята в своя слугиня. Фактите на-
последък показват нескрития стремеж на
безродни космополити, лобисти и съвре-
менни еничари да внушават на добро-
душната българска общественост “поли-
тическата целесъобразност” от чуждото
имперско “присъствие”, публично изра-
зявано с искания за замяна на паметни-
ка на съветската с една друга армия и
ако мине - вместо на Царя Освободител
да се издигне мемориал на Сюлейман
“Безумний” - например, или на някой
друг известен завоевател.

български дивизии, а други 2 - на черно-
морското крайбрежие. Същевременно
Великобритания тактично променя своя-
та позиция спрямо България и призовава
пратеникът на българското правителство
Стойчо Мошанов спешно да пристигне в
Анкара за продължаване преговорите. На
този опит незабавно се противопоставя
съветската дипломация. Въпреки това на
29 август 1944 г. Мошанов се явява в
посолството на Великобритания в Турция
и оттам излита с английски военен само-
лет за Кайро, за да подпише акта за
англо-американската окупация на Бълга-
рия. Поставено е изричното условие за
изтегляне на българските войски от всич-
ки заети след април 1941 г. земи. Същия
ден съветското правителство научава за
това намерение и изпраща следната нота
до Чърчил: “Съветският съюз не е
обвързан със сепарастичните проговори,
които Англия едностранно води с Бълга-
рия и си запазва правото да действа на
Балканите както намери за добре.”

Уместно е да се вметне, че на тези
“преговори” гръцкото емигрантско прави-
телство в Кайро предявява претенциите
за корекция на старата граница между
двете страни. Тя е прокарана в наруше-
ние на сключената от Гърция с държави-
те от Антантата на 18 август 1920 г. Кон-
венция за присъединяването на Западна
Тракия към Гърция, като на България се
даде право на свободен излаз на Бяло
море. На срещата в Кайро новите гръцки
искания обхващат достигаща близко до
Пловдив голяма част на Родопите. След
войната гръцкото правителство по-
твърждава своите претенции.

По време на мирната конференция
през 1946 г. в Париж съветското прави-
телство се противопостави твърдо на опи-
тите за по-нататъшно откъсване на
български територии. На конференцията
само СССР от великите сили поддържа
настояването за възстановяването на
България на излаза на Бяло море.

В първите дни на септември 1944 г.,
Чърчил изпраща двама свои емисари в
Пловдив за среща със Стойчо Мошанов.
На нея те ултимативно заявяват: “Ако
българите не искат да бъдат окупирани

Голямата тройка, определила следвоенните граници на света

От стр. 11

БСП започва сериозно работа...
Държавата ни се управлява еднолично, като бащиния, няма

нормална конкуренция, нормален обществен живот, има поли-
цейщина и милиционерщина. Политиката до обяд е една, след
обяд друга, а вечер - коренно различна. Какво да очакваме.
Вижте безработицата, ниските доходи, замразяването на пен-
сиите, на работните заплати.

 Толерантен народ ли е българският?
- Както казва народът: “Рибата се вмирисва от главата”.

Елитите на новоизлюпените партии проповядват антитурски,
антиромски, има и антиеврейски и антиарменски послания. По
този начин как да възпитаваме подрастващите в толерант-
ност? Днес, доколко може да се повтори историческата защи-
та на евреите, трябва да дадем отговор всички ние, защитихме
ли нашите съграждани турци от “голямата екскурзия”. Днес в
държавните институции на национално, областно и общинско

ниво на колко  представители от етническите малцинства е
поверен държавен ключ - произведен генерал в армията, по-
лицията, пожарната. Освен Вежди други министри, зам.-мини-
стри, шефове на областни дирекции на МВР, ДАНС, прокуро-
ри, председатели на съдилища, областни управители, народни
представители извън ДПС няма. Трябва да създадем условия
да се появят нашият Барак Юсеин Обама и нашата Дилма
Русеф. Трябва да призная пред очите на няколко наши соци-
алисти хардлайнери, хора със спрял часовник, аз съм Назми-
турчина, по-малко гражданина на България и социалиста
Назми. Мерило за толерантност все повече става стремежът ни
как да преодолеем разделителните линии, да се консолидира-
ме като седеммилионен български народ. Ако нашата родина
от последни места по много въпроси в ЕС излезе на челни
места, ще се гордеем всички като достойни български гражда-
ни. Аз се гордея с моята България и моята БСП.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

събота популяр-
ният журналист
от Българското
национално радио

ните управляващи са наложили над журнали-
стите, през последните последните 22 години
не се помни. Тази позиция на г-н Волгин, как-
то и смелостта му да я изкаже в национален
ефир, са достойни за адмирации. Новина оба-
че тук няма. Той просто каза на глас това,
което от три години всички интелигентни хора
в България знаят. И виждат. Сега вече го знае
и еврокомисарят Нели Круз, която миналата
седмица също опозна медийната трагедия в
нашата страна като една човешка длан.

А горчивата истина е, че родните медии
работят не под една, а под много преси.

Първата е политическата преса на управ-
ляващите. Техният Вожд и Учител е изцяло
медиен продукт и без сервилни медии този
медиен продукт просто ще се спихне, ще се
изпари. Затова първата задача на новата на-
родна власт бе да овладее голямата, решава-
щата част от медиите, да ги постави под кон-
трол. Около средата на мандата тази цел бе
постигната. Собствеността в медиите бе ок-
рупнена и на медийните корпорации, с раз-
лични техники и трикове, бе сложена здрава
юзда. Така в момента наблюдаваме карика-
турната картина ята репортери и главно ре-
портерки да търчат след премиера-слънце по
градове, села и паланки и да “отразяват” в
повечето случаи несъществуващи новини. Къде
в Европа се режат ленти за всяка новопостро-
ена детелина, за всеки бордюр и осова ли-
ния? И от всичко това да се правят възторже-
ни телевизионни репортажи и вестникарски
опуси... Желязната преса обаче заставя жур-
налистите от водещи медии да си носят хомо-
та, напълно съзнавайки, че са станали за смях.
И срам.

Втората, не по-малка преса върху нашите
медии, идва от пазара. В капиталистическата
икономика медиите, като всичко друго, са па-
зарна стока. Вестниците зависят от свиващия
се рекламен пазар, от повишаващите се цени
на суровини и печатарски услуги, от спадаща-
та покупателна способност на хората, особе-
но на четящите, която в комбинация с повиша-
ващите се цени на изданията ги прави непро-
даваеми. Електронните медии също работят
при огромни загуби.

Хартиените издания страдат и от гнета на
разпространителските фирми, от които зави-
сят почти изцяло. А у нас, както всичко оста-
нало, и разпространението на вестниците е
монополизирано. Ако си удобен на когото
трябва, те разпространяват до будките. Ако не,
загиваш. Както ти е удобно. Имаш пълната
свобода на демократичен избор.

Вестниците са на път да изгубят и битката
с интернет. На хората хем им е по-евтино да
четат новини и коментари в мрежата, хем ги
четат в деня на излизането им, а не чак на
другия ден на вестникарската будка. Неравна
е и битката с телевизиите - по горепосочени-
те причини.

Нож в гърба на сериозната преса забиват
и жълтите издания. Те работят без каквито и
да да е правила, субсидират се незнайно откъ-
де. Но фактът, че се скъсват да хвалят управ-
ляващите, е многозначителен. Близо милион-
ните им седмични тиражи крепнат в процъфтя-
ваща хранителна среда на чалга култура, ко-
ято се подкрепя, както видяхме преди няколко
седмици и от най-високо място - от самото
културно министерство. Пълната незаинтере-
сованост на държавата към образованието и
културата като цяло допълват трагичната кар-
тинка.

Разбира се, няма нищо вечно. В крайна
сметка телевизорът за управника е това, което
е щикът за войника. Войникът може да се об-
легне на щика си, но не може да седне на
него. Управникът може много да разчита на
телевизора, но той не може да разреши същно-
стните проблеми на управлението. Защото, така
или иначе, в един момент се стига до сблъсък
на телевизора с хладилника. И обикновено по-
беждава хладилникът. Гладът замъглява про-
пагандната картинка, излъчвана от екрана, и
се случват изненадващи неща. За управници-
те, за техните пиари и социолози.

Медиите
под

контрол

В
Петър Волгин заяви в
своето предаване
“Деконструкция”, че
опити за политиче-
ски натиск над
българските ме-
дии винаги е има-
ло, но такава пре-
са, каквато днеш-

ветовната икономическа
криза (1929-1933 г.), на-
ричана още Голямата де-
пресия, се изразява глав-
но в масовото закриване

Как да спрем ръста
на безработицата

Йордан
СЪЕВ,
д-р по
икономика
и история

Тя е най-показателният индекс за кризата

С
на работни места. В Европа безра-
ботните достигат 30 млн., колкото и
в САЩ. В Съветския съюз няма кри-
за, защото всички работят. Запла-
тите са ниски (средната е 55 руб-
ли), но стигат за покриване на
насъщните нужди. Американският
президент Фр. Рузвелт печели
първия си мандат през 1933 г. с
програма за трудова заетост. Започ-
ва да я осъществява и е избран още
три пъти. В Европа първи излизат от
кризата Италия и Германия, в които
се прилагат успешни планове за
разкриване на работни места. В
България на 19 май 1934 г. “звена-
рите” правят преврат, установяват
дипломатически отношения със
СССР и сключват договори за до-
ставка на големи количества хра-
нителни продукти, текстилни произ-
ведения, обувки и други, поради
което заетостта нараства.

Какво е положението сега

По данни на Агенцията по за-
етостта  безработните в България в
края на 2011 г. са 356 хил., според
НСИ - 380 хил., според работодате-
лите (БСК) - 412 хил., а според син-
дикатите - 430 хил. По-важно е оба-
че каква е тенденцията. Ако броят
на безработните започне да нама-
лява, това означава че преодолява-
ме кризата. Но безработицата не
пада и вместо да се преодолява,
кризата продължава да настъпва.

Достигнали сме до критични
фактори. Населението застарява,
поради което броят на хората в ра-
ботоспособна възраст в страната
намалява. То чувствително спада и
поради емиграцията на младежи и
хора на средна възраст, които
търсят по-добър начин за препита-
ние в чужбина, защото доходите у
нас са отчайващо ниски. В болници
като в Силистра, а да не говорим за
Харманли, Нова Загора, Самоков
заплатите на лекарите са средно
550 лв., като при това невинаги се
изплащат редовно. В Германия и
Франция за същата работа същите
лекари ще получават по 3000 евро
и не е чудно, че си стягат куфарите
затам. Дори моят личен лекар в Со-
фия, който си докарва приличен
доход, ми каза, че е поел пътя на
гурбетчийството. В Холандия му
предлагат заплата 3800 евро, като
6 месеца ще го издържат, докато
учи езика и се запознава с местни-
те медицински практики (в това вре-
ме ще му плащат по 2300 евро с
осигурена безплатна квартира и
карта за градски транспорт). В също-
то време му тече осигурителен
стаж, като трудът на лекарите там
се признава за II категория.

Каква е перспективата за
заклетите родолюбци

Направихме анкета с 1160 мла-
ди хора, които в периода 2006-2009
г. са завършили средно специално
и висше образование. Ето какви са
отговорите им за тяхната реализа-
ция:

Стоян Продев (завършил сел-
скостопанска гимназия по живот-
новъдство в Пловдив): “Кандидат-
ствах за работа в 4 ферми, казаха
ми, че  могат да ме назначат най-

много за гледач, но засега и за това
няма свободни места.”

Валентин Костов (завършил на-
ционалната строителна гимназия,
бившия много авторитетен техни-
кум “Хр. Ботев” в София): “Дипло-
мирах се през 2007 г. Тогава имаше
бум в строителството и започнах ра-
бота като технически ръководител
на обект. Две години получавах
добра заплата, но после дойде кри-
зата и ме уволниха. Сега съм без-
работен.”

Даниела Йорданова (завърши-
ла специалността “Кино и телеви-
зия” в НБУ): “Не открих никакви
възможности да си намеря работа
по специалността. Сега работя като
продавачка на бързи закуски. При

10-часов трудов ден получавам по
12-13 лв.”

Валентина Стоева (завършила
психология в СУ “Кл. Охридски”):
“Не знам защо обучават студенти
по тази специалност, за тях няма
реализация. Единственото, което ми
предложиха, беше възпитател в
училище с 310 лв. заплата.”

Мога да посоча отговорите на
още 963 души. В тях се разкрива
една тъжна трудова, а по-често без-
трудова съдба. В България има 63
вузовски звена, 84 специализирани
гимназии (бившите техникуми). Го-
дишно от тях излизат около 60 хил.
специалисти с висше и средно спе-
циално образование, повечето от
които са похарчили значителни
средства за обучението си. Възмож-
ности за реализация и съответно за
възстановяване на инвестициите
обаче почти няма.

Какво се предлага на
трудовия пазар

Има някакво търсене в област-
та на туризма - в летния сезон по
Черноморието, а в зимния - по пла-
нинските курорти. Поради това
сервитьори, готвачи, камериерки и
друг помощен персонал мигрират
в тях. В големите градове има сво-
бодни места за продавачи в мага-
зини и по пазарите, които обаче
най-често работят с условни тру-
дови договори, а заплатите им се
формират като процент от продаж-
бите. Пак в големите градове пе-
риодично се търсят ватмани и
шофьори в градския транспорт,
защото там текучеството е високо
заради сложните трудови условия
- работа на 4 смени. По принцип
се търсят шивачки, защото продук-
цията им дори в условията на кри-
за носи доходи на работодатели-
те. Повечето от босовете обаче
прибират за себе си печалбата, а
на работниците плащат нищожно
и с месеци забавяне. В Мадан па-
заруват на вересия хляб, сирене,
мляко, олио и други насъщни про-
дукти за преживяване. Вересия
обаче няма, когато си плащаш
сметките за вода, ток и отопление.
Хората взимат кредити, не могат
да ги погасяват, идва съдия
изпълнител, описва имуществото
или жилището, то се изземва и
продава на търг. Който не е пре-
живял такова нещо, той не може

да почувства тази трагедия.

Има ли все пак изход

На първо време политиката по
заетостта трябва да стане задача
номер 1 на правителството. В усло-
вията на криза държавата е най-
добрият работодател. Такъв е под-
ходът в САЩ, Германия, Турция.
Изкупуват се акциите на големите
частни фирми, които не могат да се
справят (скрита форма на национа-
лизация). Благодарение на това в
автомобилната промишленост са
запазени стотици хиляди работни
места. Автомобилното производство
се нуждае от метали и материали,
от машини, сградите трябва да се

поддържат, а и се
строят нови. В
създадената вери-
га от доставчици,
които задоволяват
потребностите на
а в т о м о б и л н о т о
производство, също
се поддържа за-
етостта.

За съжаление
ние не произвежда-
ме автомобили, въ-
преки че на някол-
ко пъти ни беше
п р е д о с т а в е н а
възможност, напри-
мер за коопериране
с “Рено”, “Ровър” и
“ДЕУ”. Нашата инду-
стрия е почти лик-

видирана. Имаме все още запазени
някакви позиции в енергетиката и
това е голям шанс за икономическо
оцеляване. Вместо това ГЕРБ спряха
“Белене”, говорят за нов реактор в
“Козлодуй”, който, ако изобщо бъде
поставен, ще е след много години. А
по най-скромни предвиждания “Бе-
лене” би  осигурило 14 хил. преки
работни места и 9 хил. съпътстващи
за доставки. Освен това ще се
запълни значителна част от капаци-
тета на БДЖ, фирмите за автомоби-
лен превоз и кораби по р. Дунав.

Но това е частен случай. Необ-
ходима е политика, насочена към
поощряването на средния и дреб-
ния частен бизнес. Не е оправдано
реститутът да получава рента от
300 евро на месец за помещение
от 8 кв. м, само защото е имал
късмета да го наследи от дядо си.
Затова я плаща, я не дължимия
данък от 10% и си живее като рен-
тиер. В Белгия подобни собствени-
ци се облагат с данък от 50 до 70%
и са задължени да се осигуряват
здравно и пенсионно. В Швеция
данъците достигат до 90%. Има
резон нетрудовите доходи и у нас
да се облагат поне с 50% данък и
задължителни осигуровки. При
приетата в България система за со-
лидарност всеки трябва да внася
своя дял според доходите си.

Неизползваните
възможности

По линията на средствата от ев-
рофондовете усвояваме към 36
млн. евро годишно за развитие на
човешките ресурси. Това в пове-
чето случаи са напразно похарче-
ни пари. Фирми обучават безра-
ботни в компютърна грамотност,
изучаване на чужди езици и нови
професии, но реализацията им е
почти нищожна. Затова подходът
трябва да бъде друг. Да се плаща
на работодателя за конкретно раз-
крито работно място, като от своя
страна той поема задължения за
правомерно сключен трудов дого-
вор. Санкциите за неспазването
трябва да бъдат драстични, като
нарушенията дори се криминали-
зират. За да се поощри най-вече
дребният бизнес, следва, разбира
се, да се въведат диференцирани
ставки за облагане на доходите.

Това са само част от мерките, за
да спре да расте безработицата.
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Актуално

ро”, станаха свидетели на вар-
варско нападение и на пълна-
та безпомощност на Министер-
ството на околната среда и во-
дите.

Не са много страните, които
могат да се похвалят с такова
богатство, каквото е Дуранку-
лашкото езеро. То се намира в
североизточната част на Бълга-
рия и заема площ от 4037 дка.
Местността, представлялваща
езеро лиман, е една от най-
значителните и добре съхрани-
ли се крайбрежни зони в стра-
ната. Разположена е на съще-
ствуващия от хилядолетия миг-
рационен път на птиците “Via
Pontica” и осигурява благопри-
ятни условия за хранене, по-
чивка и съхранение на повече
от 260 вида уникално редки и
застрашени от изчезване видо-
ве животни и растения.

Íîâ âèä åâðîïåéñêè
ïðèìàòè àòàêóâàò

„Нашествениците” оставят след себе си купища боклуци,
унищожени растителни видове, изплашени животни и птици

подписана от 158 страни, сред
които и България. Това озна-
чава, че държавата е поела
задължението да опазва, уп-
равлява и изследва тази тери-
тория, да я използва рационал-
но, да я поддържа и осигурява
защитата й, в това число и на
характерната за местността
флора и фауна. Под “рационал-
но използване” се подразбира
използване в интересите на
цялото човечество, използва-
не, което осигурява съхранява-
нето на всички природни осо-
бености и качества на дадена-
та екосистема.

В този си статус Дуранку-
лашкото езеро може да бъде
свободно посещавано и е от-
крито за орнитологически ту-
ризъм. Пясъчната ивица меж-
ду езерото и морето е обяве-
на за туристическа пътека. А
това означава, че посетители-
те са длъжни да спазват уста-
новените за подобни зони
правила.

Но макар че Дуранкулаш-
кото езеро е обявено за ре-
зерват, за “защитена зона”,
него

Александър ЕРМАК,
природолюбител

Л
юбителите на приро-
дата, наблюдаващи
редките птици и жи-
вотни в резервата
“Дуранкулашко езе-

В Дуранкулашкото езеро
зимуват такива редки водо-
плаващи птици като голямата
белочела гъска, червеногуша-
та гъска и зеленоглавата па-
тица. Местността е от огромно
значение за поддържане чис-
леността и на много други ви-
дове птици: на малкия кормо-
ран, розовия пеликан, тръсти-
ковия блатар, индийското ша-
варче и пр.

Дуранкулашкото езеро
днес е единственото

доказано находище
на дивия шаран

в България

Пясъчните дюни между езе-
рото и морето са място за оби-
таване и размножаване за
многобройната популация на
сирийската чесновница.

Поради изключително го-
лямото значение за съхраня-
ване на ценната флора и фау-
на на Дуранкулашкото езеро с
решение на Министерство на
околната среда и водите на
България №123/21.02.1980 г. то
е обявено за защитена зона.

Дуранкулашкото езеро е
също така обект по Рамсарска-
та конвенция за влажните зони
с международно значение,

всъщност никой
не го защитава

- нито местните власти, нито
Министерство на околната
среда и водите, нито държава-
та, гръмко поела международ-
ни задължения по охрана на
тази територия и тихичко отво-
рила “зелена улица” за зали-
чаването му.

Уникалният, “защитен” от
държавата и от международ-
ната Рамсарска конвенция ре-
зерват, скоро може да се ока-
же унищожен. От едната стра-
на към него настъпват селкос-
топанските земи. Работещата
в полето техника с шума си
плаши гнездящите там и гот-
вещи се за дълъг полет птици.

От другата страна терито-

рията му завземат
“новоевропейските
примати”.

Новите
европейски

примати

са вид човекоподобни
маймуни, появили се
на територията на Из-
точна и Централна Ев-
ропа в края на ХХ век.
Тези същества, напо-
добяващи хора, имат
ограничени способно-
сти за усвояване на
социално приемливо
поведение. Това об-
стоятелство предопре-
деля оскъдността на

техния речеви запас и тяхното
неумение да спазват правила и
закони, поради което поведени-
ето им се диктува от примитив-
ни инстинкти и страст към под-
ражаване на стоящите на по-
високо стъпало в еволюционна-
та стълбица. Не разполагайки
със средства за истинско сафа-
ри в някоя пясъчна пустиня или
за впечатляваща поява на ня-

кой истински курорт, новите ев-
ропейски примати си купуват го-
леми автомобили (както и пове-
чето неща в живота им - “втора
ръка”, но с особени номера,
защото много цифри им е труд-
но да запомнят), обединяват се
в групи от по два-три прайда и
хукват да мачкат по-беззащит-
ните от тях видове в “защитени”
територии, удовлетворявайки

своите примитивни инстинкти и
склонност към ексхибицио-
низъм.

Особенно активни новите
европейски примати стават
през лятото. Безпрепятствено
нагазвайки в територията на
резервата, те се забавляват
като плашат животни, птици и
природолюбители, които едва
успяват да изскочат изпод гу-
мите на колите им. Така тези
същества унищожават не само
тишината и спокойствието на
резервата, но и ценни расти-
телни видове, разрушавайки
тънката едва няколко метра
пясъчна коса - единствената
преграда между пресноводно-
то езеро и морето,  която е
местообитание на различни
рептилии, птици, насекоми и
растения и залог за съществу-
ване на самото езеро с него-
вата уникална флора и фауна.
Водните скутери пък преслед-
ват кормораните, лебедите,
патиците и другите животински
видове в морето.

След новите европейски
примати на територията на ре-
зервата

остават купища
боклуци

бутилки, пакети, кенове, а
също така изорани от гумите
на колите им растения и дълбо-
ки канавки.

На забележките на приро-
долюбителите новите евро-
пейски примати отговарят не-
членоразделно. Табелки и
указатели те не четат. Просто
нахълтват в защитената мест-
ност по утъпкания от подобни
на тях същества път. “Път”,
който е обявен за туристичес-
ка екопътека и който допреди
няколко години беше затво-
рен поне с поочупена барие-
ра и прострелян (!) знак “В2.
Забранено е влизането на
пътни превозни средства в
двете посоки”.

Новите европейски прима-
ти активно преобразяват тери-
торията на резервата за свои
нужди и даже си правят в
тръстиките паркинги (макар че
на стотина метра оттам съще-
ствува официален, асфалтиран
и безплатен такъв).

По всичко личи, че

с бездействито
на държавата

Министерство на околната
среда и водите, местните вла-
сти и екоорганизациите, Ду-
ранкулашкото езеро ще повто-
ри съдбата на друга “защите-
на местност” - тази на Силис-
тар, който вече рухна под на-
тиска на новите европейски
примати. Днес в залива на
доскоро дивия Силистар няма
да видите нито костенурки,
нито змийчета. Птиците и ри-
бите го заобикалят отдалеч, а
чалгата и ревът на моторите
заглушават шума на морето.

Уви! Скоро в България няма
да остане място, където уважа-
ващите закона граждани на
страната и чуждите туристи
биха могли да се любуват на
природата в естествения й вид
и да наблюдават редки птици и
животни. Скоро европейците,
които разчитат България да
съхрани това толкова важно
място за прелета и оцеляване-
то на птици, гнездящи в Север-
на Европа, ще попълнят своите
книги на изчезналите видове с
още стотина страници. Но пък
вече могат до добавят един
новопоявил се  вид: този на
европейските примати.

Äóðàíêóëàøêîòî åçåðîÄóðàíêóëàøêîòî åçåðîÄóðàíêóëàøêîòî åçåðîÄóðàíêóëàøêîòî åçåðîÄóðàíêóëàøêîòî åçåðî
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Разговор

Мечтая за ролята
на Мефистофел

КАЛИН ВРАЧАНСКИ е сред младите, но известни
български актьори. Роден е в Червен бряг на 9 юни
1981 г., но е израснал в град Роман, община Мездра,
област Враца. В гимназията учи по специалността
“Банково дело”, обаче по-късно (през 2002 г.) завършва
“Актьорско майсторство” в НАТФИЗ “Кръстьо Сара-
фов” в класа на проф. Здравко Митков. От години
играе в театъра, но става известен след участието
му в телевизионни реклами, в сериала “Стъклен дом” и
във филма “Още нещо за любовта”.

 Станахте известен на ши-
роката публика след участието си
в “Стъклен дом”. Липсва ли ви този
сериал, Калине?

- Липсва ми контактът с колегите
от продукцията. Беше ми много ин-
тересно да работя с целия екип на
“Стъклен дом”.

 Съжалявате ли, че ангажи-
ментът ви към тази продукция
приключи?

- Смятам, че даден сериал съще-
ствува толкова, колкото е необходи-
мо - най-вече на публиката, за да
не стане ненужен за самите зрите-
ли. Както се казва, за да не прелее
чашата. Мисля, че всяко нещо тряб-
ва да има своята мярка.

 Как се промени имиджът ви,
след като се снимахте във филма
“Още нещо за любовта”, където се
превъплъщавате в сериозната
роля на лекаря-изгнаник д-р Иван
Руменов?

- Не мисля, че се е променил.
Погледите на зрителите като че ли
бяха вперени повече в “Стъклен
дом”, в ролята ми на младия Каса-
бов. Може би това се дължи на
факта, че сериалът се е радвал на
повече зрители от филма “Още
нещо за любовта”, който бе гледан
от не толкова голяма аудитория.

Интервю на Альона НЕЙКОВА

Калин Врачански:

Участието в реклами е бонус за нашата
професия, смята младият български актьор

Êúñìåòúò òè
ñå óñìèõâà,
êîãàòî ñè
ïîäãîòâåí

‘
‘

 Как се подготвяхте за роля-
та на доктор Руменов? Имаше ли
нещо по-специално, което трябва-
ше да направите, за да се добли-
жите до образа на тази истори-
ческа фигура?

- Запознах се с биографията на
д-р Иван Руменов - той е бил доста
интересна личност, различна от ре-
довия лекар. За някои, вероятно,
дори е бил странен, но е обгрижвал
много пациенти от тогавашната Бур-
гаска област и е създал школите по
хирургия в региона. Може би хората,
които са го познавали, ще кажат
дали намират някаква прилика меж-
ду него и изиграния от мен образ.
Имаше сцени, в които трябваше да
си личи, че човекът е перфектен
хирург, какъвто всъщност е бил док-
тор Руменов. Затова ходих на някол-
ко операции - не беше много прият-
но, но трябваше да го направя. Имах
и консултации с лекари, доста репе-
тирахме преди снимките. Около ме-
сец продължи подготовката за роля-
та ми на доктор Руменов.

 Кой образ ви е по-близък - на
младия Касабов от “Стъклен дом”
или на лекаря дисидент от дебют-
ния филм на Магдалена Ралчева?

- Много са различни! Няма как
да предпочета само един от обра-
зите. И двете роли имат своето оча-
рование и предизвикателство, дори
не мога да ги степенувам, да поста-
вя едната преди или след другата.
И двете ми бяха еднакво интересни
и точно това ми харесва, че не само
не се пресичат, но дори и не се
доближават. Макар че динамиката
в проблемите на единия образ е не
по-малка от другия, който постоян-

но е отговорен за човешкия живот.
 Какво ви допада повече - ва-

шите театрални и кино-
превъплъщения или участието в
реклами?

- Участието в реклами показва
на актьора, че някой има интерес
към него и извън сцената или извън
малкия и големия екран, които
всъщност и пораждат този интерес.
Но така или иначе, аз съм преди
всичко актьор и бих искал да играя
и в театъра, и в киното. А участието
в реклами е нещо като бонус, нека
така да го наречем.

 Мечтаете ли си за някаква
определена театрална роля?

- От известно време много ми се
иска да пробвам да изиграя в театъ-
ра ролята на Мефистофел във “Фа-
уст” на Гьоте. Дали ще стане обаче
- е друг въпрос. Досега никой не е
дошъл при мен, за да ме пита какво
ми се прави, каква роля ми се иг-
рае... Зная, че ако се стигне до та-
кава постановка, това трябва да е
много пищен спектакъл. Според мен
самата пиеса е такава, но са нужни
много средства.

 С кой български режисьор
бихте искали да работите?

- В момента работя с Асен Бла-
течки и ми е много приятно. Това е
човек, с когото ни свързва едино-
мислието - и пред камерата, и на
сцената. В средата на октомври ще
излезе “Истинският Запад”, който
отново ще бъде към Пернишкия те-
атър, както и “За мишките и хората”.
Премиерата ще бъде на 16-и, ако
не се лъжа, на сцената на “Сълза и
смях”.

 Как приемате славата - като

нещо отегчително или неизбежно
за вашата професия?

- Давам си сметка, че хората, ко-
ито се занимават с театър и кино,
когато се захващат с актьорската
професия, знаят, че, ако им се ус-
михне късметът и се прояви до-
статъчно интерес, славата ще ги
съпътства. Тъй че приемам извест-
ността като нещо нормално, като
знак, че съм си свършил добре ра-
ботата. В крайна сметка, ако не
беше така, нямаше да има такъв
интерес към актьорите.

 Мислите ли, че артистът
става наистина известен, едва
след като, грубо казано, започнат
да го дават по телевизора?

- Въпросът е - за колко време ще
остане известен. Смятам, че внима-
нието на публиката е по-дългосроч-
но, когато от екрана или от сцената
даваш всичко от себе си. Ако ли не,
интересът ще бъде по-скоро мимо-

летен. Медиите са тези, които те
правят популярен, издигат те на пи-
едестал и те свалят оттам.

 Бихте ли искали да играете
в чужбина?

- Смятам, че това е естествена
част от развитието на всеки актьор
- да работи на много места, най-
вече да се усъвършенства в профе-
сията, в онова, което прави. Затова
работата в чужбина би била по-ско-
ро като следващ етап от кариерата
на един артист.

 Може ли да се каже за вас, че
въпреки младостта си, сте по-
стигнали всичко в актьорството?

- Не мисля! В актьорската профе-
сия има страшно много предизвика-
телства - нека ги наречем върхове,
които могат да бъдат изкачени. Все
пак погледите в киното са вперени в
много страни, които се занимават от-
давна с това изкуство. И ако някой
си мисли, че е направил всичко в
България, значи кръгът на познани-
ето му е изключително тесен.

 Случвало ли ви се е да забра-
вите някоя реплика в театъра?

- Разбира се. Особено, когато се
налага почти всеки ден да участ-
ваш в различни представления. Ко-
гато се случи да забравиш текста,
идва импровизацията.

 Като че ли ролите, в които
сте се превъплъщавали досега на
екрана, са все положителни. Дали
ви се искало да изиграете отри-
цателен герой?

- В театъра публиката ме вижда
в доста по-различни образи, откол-
кото на екрана. Не съм само поло-
жителен герой.

 Какво е по-важно за актьора
- късметът или талантът?

- Без късмет нищо не става. Оба-
че той идва тогава, когато си под-
готвен. За актьора това означава,
че трябва да развива таланта си, за
да използва шанса.

 А вие самият бяхте ли под-
готвен за известността?

- Мисля, че да. Някакси не се
стряскам от всичко, което ми се
случва в професията. Гледам спо-
койно на живота. До момента не съм
усещал да ми е станало досадно от
това, че ме разпознават по улиците,
не ми се е приисквало да ходя с
качулка на главата, да не желая
някой да ме вижда. Всичко е в рам-
ките на нормалното.

 Доволен ли сте от заплаща-
нето на актьорския труд в те-
атъра, в киното или в сериалите?

- Както е казал Мечо Пух, колко-
то повече, толкова повече.

 Знаете ли какво означава ду-
мата “халтура”?

- Зная как се употребява. Коле-
гите, които се занимават професио-
нално с нещата, не я одобряват.
Затова гледат да се държат настра-
на от нея. Но пък същевременно
всички знаем, че някои от тези така
наречените халтури са доста дохо-
доносни. И някои се принуждават, а
други просто избират да го правят.
Но аз мисля, че не всичко трябва да
е на всяка цена.

Със Сепиде
Делфоруз и

Симеон
Лютаков в
“Още нещо

за любовта”
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Култура
очаквайте

М
Меломаните в столицата

ще имат възможност да
присъстват на премиерата
на съвсем нов проект с уча-
стието на музиканти, които
би се гордяла да посрещне
всяка световна сцена. Това
е “Хемус колектив” с Теодо-
сий Спасов, Боян Z (Сърбия),
Мартин Джаконовски (Маке-
дония) и Костас Анастасиа-
дис (Гърция). Представянето
е на 1 октомври - Междуна-
родния ден на музиката, в
“София лайф клуб”.

Почитателите на Теодо-
сий Спасов следят с интерес
новите му оригинални идеи,
за осъществяването на кои-
то събира изпълнители от
различни жанрове, а “новият
музикален жанр, който създа-
ва” според списание “Нюзу-
ик”, основан на смесването
на народна музика с елемен-
ти от джаз и класика, набира
все повече последователи.
Едва ли ще учуди някого
фактът, че в проекта “Хемус
колектив” заедно с “кавалд-
жията на планетата” фигури-
рат музиканти от световна

Славянското
дружество в България
започва проявите си

От утре, 26 септември, Сла-
вянското дружество в България
започва проявите си през есенно-
зимния сезон традиционно от
17.30 ч. в салона на ул. “Славянска”
6.  Лектор на първата изява е
известният български историк
Георги Марков, който ще изнесе
лекция на тема “Балканизацията -
Европейско геополитическо явле-
ние”. Ще последват и други про-
яви, свързани с Балканската война
по повод 100-годишнината на тази
забележителна дата във военна-
та история на българската държа-
ва, отбелязват от Славянското
дружество. До края на годината
ще се състоят редица интересни
изяви, популяризиращи славянски-
те идеи и съвременните проблеми
на славянските страни и на евро-
пейския континент. Със свои бе-
седи ще се изявят журналистът
политик Павел Писарев, проф.
Светлозар  Елдъров, доцент Ди-
митър Зафиров, доцент Камен
Михайлов, проф. Маргарита Ата-
насова, гост докладчик Сденка
Тодорова от Цариброд, поетът
Георги Константинов и други.
Очаква се изключително разнооб-
разна програма, научно и емоцио-
нално издържана във всяко отно-
шение. Изключително важно съби-
тие ще бъде Втората национална
научна конференция на дружест-
вото на 31 октомври на тема
“Славянската духовност на евро-
пейската мечта”, научи ДУМА от
Славянското дружество.

Фестивал на
талантите поднася
изненада

Цветна шевица от 24 000 живи
стръка е атракция на Фестивала
на талантите, който събира деца
и възрастни в Добрич. Килимът,
“изтъкан” от багрите в зелено,
червено, жълто на цветето колеус
на площад “Демокрация”, ще радва
гражданите до Деня на Добрич - 25
септември, а после саксиите ще
бъдат дарени на детски градини и
училища, съобщи БТА. Цветната
шевица, която повтаря декоратив-
ната настилка на площада, ще
бъде издадена на пощенска кар-
тичка. Седем ателиета на откри-
то край паметника на светите
братя Кирил и Методий, в етно-
графския комплекс “Старият Доб-
рич” привличат изкушените от па-
литрата, словото, театралната
сцена, танците, художествените
занаяти.

Гинка Димова подреди
13-та изложба

„Малешево пее и танцува” събира
1500 участници от 23 наши града
„Малешево пее и танцува” събира
1500 участници от 23 наши града
„Малешево пее и танцува” събира
1500 участници от 23 наши града
„Малешево пее и танцува” събира
1500 участници от 23 наши града
„Малешево пее и танцува” събира
1500 участници от 23 наши града

 13-та самостоятелна излож-
ба на Гинка Димова е подредена
в зала 5 на ХГ-Добрич.     Худож-
ничката показва творби от раз-
лични в пластически смисъл пери-
оди - портрети,  пейзажи, натюр-
морти, декоративни и абстракт-
ни композиции. Излиза от печат
и малък двуезичен каталог със
заглавие “Ginka Dimova”, в който
са поместени 23 художествени
творби от авторката. Изложба-
та продължава до 10 октомври.

Световен джаз с
балкански корени

Фотоконкурс на тема
“Негативното влияние на
човека върху околната сре-
да” обявява Народно чита-
лище “Братство”- Кюстендил.
В конкурса може да участ-
ват ученици и младежи от
10 до 30 г. от област Кюс-
тендил, разделени в следни-
те възрастови групи - I група
- от 10 до 14 г.; II група - от
15 до 19 г., и III група - от 20
до 30 г. Представените сним-

Теодосий Спасов представя
„Хемус колектив” на столична
сцена на 1 октомври

величина като пианистът
Боян Z, обявен за “Най-
добър джаз музикант на Ев-
ропа” (2005), “Най-добър
джаз музикант на Франция”
(2012), басистът Мартин
Джаконовски, чиято музи-
кална биография включва
участие в над 80 албума и
изяви с едни от най-големи-
те имена на съвременната
музика, както и барабанистът
Костас Анастасиадис,  чийто
революционен метод в сви-
ренето на ударни инструмен-
ти става причина Музикални-
ят институт в Холивуд да уч-
реди специална музикална
награда на негово име.

Идеята за създаването на
група “Хемус колектив” е да
се съберат музиканти с бал-
кански произход, отдавна до-
казали се като имена извън
родината си. Техните умения
да бъдат универсални, свобод-
но и с вкус да смесват стилове
от световната музикална кул-
тура - споделя инициаторът
Теодосий Спасов.

 Програмата на “Хемус
колектив” съдържа авторски

композиции, написани от
членовете на групата, спе-
циално за проекта, които ще
бъдат изпълнени за първи
път именно на българска
сцена. А за всички щастлив-
ци, които успеят да слушат
на живо премиерата в “Со-

фия лайф клуб”, Световният
ден на музиката ще бъде
запомнящ се, посочват ор-
ганизаторите.

Билети на предварител-
на продажба има в мрежата
на eventim.bg на цена 20 лв.
и на място - 25 лв

Народно читалище обявява фотоконкурс в Кюстендил
ки - цветни или черно-бели
(до 3 бр.), трябва да бъдат
във формат А4. Към снимки-
те да има прикрепен стикер
с имената на автора,
възраст, учебно заведение
или друга институция, адрес,
телефон, имейл. Снимките
могат да са придружени от
послание на авторите във
връзка с темата на конкур-
са. Крайният срок е 1 октом-
ври, адрес: НЧ “Братство
1869”, стая номер 8.

Всички участници ще

получат грамоти за участие.
Изпратените снимки няма да
бъдат връщани на авторите.
Всички фотоси, участващи в
конкурса, ще бъдат показа-
ни в изложба, която ще бъде
открита на 5 октомври от 11
ч. в салоните на читалище-
то. По време на откриването
на експозицията ще бъдат
обявени отличените на
първо, второ и трето място в
различните категории. Лау-
реатите ще получат диплом,
предметни награди и инфор-

мационни материали. Кон-
курсът се обявява в рамките
на проект “Да се движим, да
почистим, да се забавлява-
ме”. Целта му е да се пока-
же мащабността на негатив-
ното влияние на човека
върху заобикалящата го
околна среда, да се стиму-
лира вътрешното усещане
на гражданите за опазване
на природата и потребност
от личен принос към разре-
шаване на този глобален
проблем.

Николая ИВАНОВА

„Травиата” отново в изпълнение
на  Софийската филхармония

Марта Торбидони

офийската филхармония - оркестър

Под диригентството на Любка Биаджони “Травиата” отново ще
звучи на сцената на Софийската филхармония

гради от международния конкурс “Коро-
ната на Търновград” и националните
конкурси “Орфеева дарба” и “Люляков
Ловеч” и III награда от международния
конкурс “Млади виртуози”. Пял е на сце-
ните на МДТ “Константин Кисимов”, Ве-
лико Търново,  театър “Веве”, Швейца-
рия, ДКТ “Иван Радоев”, Плевен, ОФД
Бургас, ОФД Варна.

Младата италианка Марта Торбидони
(сопрано) е завършила консерваторията

“Дж. Перголези”. В момента е студентка
по Оперно студио на Националната ака-
демия “Санта Чечилия” в Рим при Рената
Ското, Ана Ванди и Чезари Скартон. Спе-
циализира  при Мирела Френи и Силвия
Шаш. С успех изпълнява ролята на Вио-
лета от операта “Травиата” на Дж. Верди
в редица оперни театри на Италия. Ре-
пертоарът й включва също “Сватбата на
Фигаро” от Моцарт, “Бохеми” и “Туран-
дот” от Пучини.

С
и хор, представя “Травиата” от Джузепе
Верди, под диригентството на Любка Би-
аджони. Концертът е на 27 септември от
19 ч. в зала “България”. В концертното
изпълнение на операта солисти ще бъдат
Марта Торбидони, Италия, в ролята на
Виолета, Елизабета Ломбарди, Италия, в
ролята на Флора, Михаил Михайлов в
ролята на Алфредо Жермон, Нико Иса-
ков в ролята на Жорж Жермон. Диригент
на хора е Илия Михайлов, съобщи Игли-
ка Ганева от Софийската филхармония.

Билети се продават на касата на Со-
фийската филхармония, в зала “България”
или онлайн чрез официалния сайт на
филхармонията.

Тенорът Михаил Михайлов (р. 1987,
Велико Търново) завършва магистратура
в Музикалната академия в класа на доц.
Иванка Нинова. Носител е на втори на-
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

Прозрение
Всички пътища в апартамента во-
дят към... хладилника...

АНЧО КАЛОЯНОВ, писател
ВАНЬО ШАРКОВ,
народен представител
ВЛАДИМИР АРДЕНСКИ, журналист
ДИМИТЪР ТАДАРЪКОВ, бизнесмен
КОЛЬО КОЛЕВ, социолог
Ген. КОСТА БОГАЦЕВСКИ, адвокат,
бивш зам.-директор на НСлС
НАДЯ ТОПАЛОВА, актриса
РАДОСЛАВ БОЗАДЖИЕВ,
икономист и политик
КАЛИНКА ЗГУРОВА, народна певица
СТОЯН ДУКОВ,
художник, режисьор-аниматор
ХУБЕНА САЛДЖИЕВА, учредителка
на клуба „Приятели на ДУМА”
в Пловдив

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

25
Св. преподобна Еф-

росиния Александрийска
(† 445). Успение на св. преподобни Сергий
Радонежски Чудотворец († 1392)

Блажена Ефросиния, възпитана от
ранни години в благочестие, искрено коп-
неела да живее само за Господа. И пра-
вела всичко, за да се изпълни това нейно
желание. Облечена в дрехи на монах,
Ефросиния се явила в Теодосиевия мана-
стир и се представила като евнух Сма-
рагд. В самотна килия, която приличала
на затвор, тя живяла подвижнически, в
пост и молитва, до края на земните си
дни. Ефросиния прекарала в манастира
38 години.

асово телепортиране
в края на ХХ век се
очаква на 16 ноем-
ври в зала “Фести-
вална”, когато ще се

Стефан Вълдобрев е готов
с клипа към „Хеликоптер”
Стефан Вълдобрев е готов
с клипа към „Хеликоптер”
Стефан Вълдобрев е готов
с клипа към „Хеликоптер”
Стефан Вълдобрев е готов
с клипа към „Хеликоптер”
Стефан Вълдобрев е готов
с клипа към „Хеликоптер”

œ‡ÚË Ò ÏÛÁËÍ‡ ÓÚ 90-ÚÂ
‡ÁÚ˙Ò‚‡ ì‘ÂÒÚË‚‡ÎÌ‡î
Феновете могат да предлагат имена на изпълнители, които
биха искали да чуят на живо на купона на 16 ноември

в ХХI век, ще са страхотните
визуални ефекти, ултрамо-
дерният звук, лазерното шоу
и анимацията.

Партито на 16 ноември ще
е първото от серия подобни
събития. Тяхната основна цел
ще бъде да се срещнат
българските фенове с
възможно по-голям брой
изпълнители на хитове от
90-те. Организаторите обеща-
ват приятни изненади сред
имената на участниците. А
най-голямата е, че един от
изпълнителите ще бъде из-
бран от радиослушателите,
които до 26 септември могат
да дават своите предложения
за това, кого да чуят на живо
на 16 ноември. Събралият
най-много гласове ще бъде

поканен за участие в купона
в зала “Фестивална”. А един
от слушателите, гласували за
него, ще получи два пропус-
ка за купона.

Останалите изпълнители
на партито ще бъдат анонси-
рани от ефира на Радио
Energy в седмицата от 27 сеп-
тември до 3 октомври. Всеки
ден, в рамките на 2 часа,
слушателите ще имат удовол-
ствието да слушат хитове на
90-те. Кой от всичките тези
изпълнители ще гостува в
България за партито в зала
“Фестивална” ще бъде
въпросът, на който трябва да
отговорят феновете.

Билети за “Обичам 90-те”
вече се продават в мрежата
на Eventim. Цената на първи-

те 1000 пропуска е промоци-
онална - 20 лв., като след
това, през октомври, входът
ще е 30 лв., а през ноември -
40 лв. В деня на концерта
билети ще могат да се купят
за 45 лв.

М
състои партито “Обичам
90-те”. Организаторите от
Радио Energy и агенция
“Коко” обещават да осигурят
приключенския дух на денс
звуците от този период.

Очаква се “Обичам 90-те”
да се превърне в грандиозно
парти с музика на живо,
изпълнена от легендарни
певци. В залата ще бъде
създадена атмосфера, напом-
няща изпълнените с ярки цве-
тове и светлини видеоклипо-
ве от недалечното минало.
Единственото, което ще на-
помня на посетителите, че са

Теди Москов ми се обади преди дни
и ми предложи да изиграя ролята на
Ричард III, разкри с усмивка и блясък в
очите Георги Мамалев. Актьорът сега
обаче е зает изключително с подготов-
ката на най-новия му моноспектакъл
“Какво става?”, който ще бъде показан
на публиката предпремиерно на 26 и
28 септември, а премиерата му ще е на
1 октомври в клуб “Студио 5”.

Георги Мамалев репетира за пред-
ставлението от близо година, но най-
активно се захвана със 7-те образа, в
които се превъплъщава, през лятото.
Двамата със сценариста Весел Цанков с
тъга споделят, че от предварително под-
готвения за моноспектакъла материал се
наложило да отрежат доста текст. Но без
тази корекция представлението, режи-

Георги Мамалев ще изиграе Ричард III след „Какво става?”
Альона НЕЙКОВА

сирано от Владлен Александров, щеше
да продължава поне 3 часа. Премахва-
нето на 3 персонажа свежда времетра-
енето на “Какво става?” до 75-80 минути
смях, гротеска и още нещо със запазе-

ната марка на Георги Мамалев.
Публиката ще има възможност да се

наслади на страхотните му превъплъще-
ния в няколко роли - на човека,
разсъждаващ за мобилните телефони;
образ, търсещ отговора на сакралния
въпрос “Какво става?”; иманяр-историк,
който същевременно е и своеобразен
гид; на съвременен лекар; на футболен
запалянко; и на пациент. Георги Мама-
лев обаче все още се чуди в устата на
кой от тези персонажи да сложи послед-
ната си хрумка - предложението към
общината как народът да бъде издоен
до край. На актьора му дойде идеята в
столицата да се продължи със забрани-
те и те да засегнат и тютюнопушенето в
синята и зелената зона, като разреше-
нието за палене на цигара на тези ме-
ста да се получава с есемес, както е за
паркиране на кола.
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Румъния се похвалиха с най-голямата салата
в света, като в приготвянето й в столицата
Букурещ се включиха 1000 доброволци, предаде
ИТАР-ТАСС. За създаването й бяха нужни 8 часа
и 19 050 кг зеленчуци. Румънският опит официално
бе обявен за успешен от представителите
на Книгата на рекордите на Гинес.

ританският учен
Френсис Уотсън оп-
роверга истинността
на папируса, в който
са написани нови
подробности за зем-

Изследователи от Университета на
Отаго в Нова Зеландия смятат, че
тайната на щастливия семеен живот е
бутилката вино. Употребявана най-
малко веднъж в седмицата, тя прави
партньорите 4 пъти по-удовлетворени
от техния брак. В изследването участ-
вали 1500 двойки, които споделили
своите алкохолни навици. Авторите
установили, че щастието от семейния
живот се увеличава в зависимост от
желанието на партньорите да пият
вино. Според експерти на първо
място най-важно е да го правят
заедно. Умерените консуматори пият
най-малко веднъж в седмицата, но
винаги в компанията на своята съпру-
га. При партньорите, които никога не
употребяват алкохол заедно, вероят-
ността бракът им да потръгне намаля-
ва до 69 на сто спрямо 91% за люби-
телите на чашката.

4 конкретни витамина,
съдържащи се в човешкия
организъм, са пряко
свързани с качеството на
сексуалния живот. Австра-
лийски изследователи ус-
тановиха, че това са А, С,
Е и В-комплекс. Техният
недостиг води до понижа-
ване на половите хормони
в организма, в резултат на
което намалява либидото -
както при мъжете, така и
при жените.

Проблемът може да
бъде избегнат с прием на
витамини - след консулта-
ция с лекар (за да няма
противопоказания) или с
включването на подходя-
щите храни, богати на

НАЙ-ГОЛЯМАТА САЛАТА
ПРИГОТВИХА В РУМЪНИЯ

В

Христо Гърбов дава напътствия на Ути Бъчваров как да
направи гигантския миш-маш, сготвен в центъра на София,
още по-вкусен. Гозбата бе сервирана на най-дългата пикник

маса - над 201 метра. С това постижение направихме заявка
за кандидатстване в Книгата с рекордите на Гинес

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

в него се забелязва влияние на
книги, които са били напечата-
ни значително по-късно.

По-рано научният свят се
отнесе доста скептично към из-
следването на професора от
Харвардския университет
Карън Кинг, която твърдеше, че
е открила нови данни за зем-
ния живот на Исус, включител-
но и за сватбата му с Мария
Магдалена. На базата на изу-
чаването на неголям откъс от
папирус, който съдържа 8 из-

речения, тя прави извод, че
Исус Христос не само е съще-
ствувал реално, но е имал и се-
мейство.

Според проф. Уотсън това е
фалшификат. Той смята, че
текстът е компилация от истин-
ското евангелие на Тома на
коптски език. Според специа-
листа папирусът може и наис-
тина да е древен, но думите,
които са написани на него, от-
разяват особеностите на съвре-
менните печатни книги.

Б
ния живот на Исус Христос и се
споменава, че той е имал жена.
Правейки анализ на текста,
професорът е достигнал до из-
вода, че фрагментът, предизви-
кал широка дискусия в научни-
те и обществени кръгове, не е
автентичен. Както се изяснило,

ТАЙНАТА НА
ЩАСТЛИВИЯ БРАК
Е БУТИЛКА ВИНО

За качествен секс
са нужни 4 витамина

полезни вещества. Вита-
мин Е се съдържа в киви,
манго, домати, орехи и
кайсии. На витамин С са
богати лимоните, киви и
пресни ягоди. За да наба-
вите витамин В1, В5 и В12,
добре е да хапвате риба,
картофи, банани. Витамин
А има в рибно и краве
масло, сметана, яйчен
жълтък. Любопитното е, че
те не само увеличават по-
тенцията и подобряват ка-
чеството на сексуалния жи-
вот, но намаляват желани-
ето на хората да пият. По-
вишаването на хормона на
любовта (окситоцин) води
до загуба на интерес към
алкохола и наркотиците.

Опровергаха истинността на папируса,
разказващ за жената на Христос
Опровергаха истинността на папируса,
разказващ за жената на Христос
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разказващ за жената на Христос
Опровергаха истинността на папируса,
разказващ за жената на Христос
Опровергаха истинността на папируса,
разказващ за жената на Христос
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Памет

И

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 27 септември 2012 г. се навършват
Осем години от смъртта на

¡»—“–¿

Õ» ŒÀŒ¬¿

œÀ¿◊ Œ¬¿
1931 - 2004

От семейство, близки и приятели

ВИНАГИ ЩЕ СИ

В СЪРЦАТА НИ.
ОБИЧАМЕ ТЕ!

ПОКЛОН ПРЕД
СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ

АЛЕКСАНДЪР
КОСТОВ

ДЖЕЛЕПОВ
(САШО)

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

На 23.09.2012 г. почина о.з. полковник

От семейството и близките

роден на 7.09.1926 г.
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Историците определят
Балканската война 1912-
1913 г. като едно от най-
съществените събития в
най-новата история на
младата Трета българска
държава. Като продълже-
ние на Руско-турската ос-
вободителна война тя изи-
грава ролята на буржоаз-
нодемократична револю-
ция. Тази война има спра-
ведлив характер, тъй като
нейната крайна цел е обе-
динението на българския
народ, разпокъсан по вина
на великите сили, съглас-
но решенията на крайно
несправедливия и обиден
за България Берлински
конгрес.

Причини и повод
за войната

България участва във
войната на базата на
сключени договори между
правителствата заедно със
съседите си Сърбия,
Гърция и Черна гора. До-
говорът с Черна гора е
устен. Справедливата цел
на създадения политичес-
ки Балкански военен съюз
е да се премахне влади-
чеството на изостаналата
в своето обществено и ико-
номическо развитие Ос-
манска империя, потиска-
ща много националности
в Източна Европа - т.е. да
се премахне турският по-
луфеодален обществен
строй, да се ликвидира
турското национално, сто-
панско, идеологическо,
политическо, духовно и
религиозно потисничество
на страните от Балканския
полуостров.

Целта на България в
тази война е национално-
то обединение на българ-
ския народ в границите,
признати с фермана на тур-
ското правителство за
утвърждаване на Екзархи-
ята (1870 г.), и от Конфе-
ренцията на посланиците
на великите сили в Цари-
град (1876 г.). Причините
за войната са несправед-
ливите решения на Бер-
линския конгрес  през ля-
тото на 1878 г. (отменили
Санстефанския мирен до-
говор), които разпокъсват
българската нация на час-
ти. Една част остава в Тур-
ция, други влизат в състава
на Сърбия и Румъния.
Именно това създава пред-
поставката за търсене на
начини за национално
обединение. Населението

на тези откъснати българ-
ски земи не се примирява
със съдбата си, определе-
на от великите сили, и се
вдига на “подвиг”, “борба”
и “саможертва”.

В края на 1878 г. избу-
хва Кресненско-Разложко-
то въстание. В Източна Ру-
мелия, Одринска Тракия, в
Родопите и Македония за-
почва основаването на не-
легални революционни
комитети. През 1885 г. е
постигнато обединението
на основните две части -
Княжество България и Из-
точна Румелия. През 1903
г. под ръководството на не-
легалната Вътрешна маке-
доно-одринска революци-
онна организация избухва
Илинденско-Преображен-
ското въстание, имащо за
цел да освободи от турско
владичество останалите
български земи. То довеж-
да до създаването на Кру-
шевската република и
Странджанската комуна.

Турското правителство
отказва да спази записа-
ните в Берлинския договор
клаузи и пренебрегва на-
стойчиво исканите от
българското население
реформи. Нещо повече -
след въстанието се увели-
чават безчинствата и ре-
пресиите над население-
то. Те се заселват още
след обявяването на неза-
висимостта на България
през 1908 г. Турцизиране-
то на християнските наро-
ди засилва напрежението
в европейска Турция. Пра-
вителствата на Сърбия и
Гърция проявяват стремеж
към подготвяне на услови-
ята за разделяне на Маке-
дония и присъединяване-
то й към тях. Всичко това
поставя  на преден план
пред нашата страна реша-
ването на националния
въпрос. Неуспешните опи-
ти за това чрез диплома-
тически средства и рево-
люционни борби тласкат
страната ни към война,
която се оказва единстве-
ното средство за постига-
не на главната цел.

Повод за войната ста-
ват злодействата над
българите в Щип през но-
ември 1911 г. и кланетата
в Кочани - 25 юли 1912 г.
Убийствата в Берана и за-
вземането на Скопие от
албанците ускоряват съби-
тията. Съюзните балкански
държави настояват пред
турското правителство да
въведе реформи в евро-
пейските си владения и да
предостави автономия на
Македония и Южна Тра-

София - Централна
гара, заминаване

на войска
към фронта след

обявяването
на Балканската

война, 1912 г.
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кия - Одринско. Отказът на
Турция създава необходи-
мите условия за решаване
на проблема с помощта на
оръжието.

През 1911 г. обстанов-
ката в Османската импе-
рия се влошава като след-
ствие от размириците в Ал-
бания, на Арабския полу-
остров, вълненията в Си-
рия и в други райони. От
1911 г. Портата е във вой-
на с Италия. Всичко това
води до изтощаването на
огромната империя. Полу-
феодалната изостаналост
оказва отрицателно
въздействие върху военни-
те възможности на страна-
та, докато обществено-
икономическото развитие
на България и другите бал-
кански държави създава
необходимите условия за
водене на успешна война
с Турция.

Според различни из-
точници балканските
съюзни държави по това
време са с население “око-
ло 10 милиона души и
площ от 217 000 кв.км”.
Това дава възможност да
се мобилизират около и
“над 1 милион души” сре-
щу “осемстотин хилядната
армия” на противника. На
практика турците включват
в началото на войната 400
000 души, а съюзните бал-
кански държави - 700 000
души.

Балканският съюз

На 13/26 август 1912 г.
Фердинанд свиква в Боро-
вец Съвета на короната в
тесен състав, на който,
преди да се подпише во-
енната конвенция с

Гърция, се взема решение
за започване на война с
Турция. Не били приклю-
чили преговорите с Гене-
ралния щаб на сръбската
армия. Не било ясно и по-
ведението на Румъния.
Съюзниците приели реше-
нието по принцип. С цел
Черна гора да бъде при-
влечена във войната, пра-
вителството на България
приело бързи мерки за
завършване на преговори-
те с тази балканска стра-
на. На сръбския крал Ни-
кола били обещани по 35
000 лв. дневно, ако Сърбия
вземе участие във войната
с 30-40-хилядна армия.
Субсидии му били обеща-
ни и от Сърбия. След
смъртта на М. Миловано-
вич силите в Сърбия, стре-
мящи се към разбирател-
ство с България, отслабна-
ли. Начело на правителст-
вото застава Н. Пашич,
който взема решение да
започне войната заедно
със съседна България.
Пред последните две
държави възниква голям
проблем относно поведе-
нието на другата съседка -
Румъния, и Австро-Унга-
рия. Изяснено било, че
претенциите на Румъния
ще бъдат насочени само
спрямо България, но не и
срещу Сърбия.

Българският пълномо-
щен министър в Лондон
Михаил Маджаров на 30
август/12 септември изпра-
ща телеграма, с която се
съобщава, че Англия ще
помогне на Турция. По-
следната, за да демонст-
рира своята ориентация
към Англия, включва в сво-
ето правителство Кямил
паша. Министърът на
външните работи на
Гърция казал в София, че
преди да е започнала вой-
ната “иска териториално
разграничаване на облас-
тите, които ще бъдат за-
взети от държавите след
приключване на военните
действия”. Такава била об-
становката на Балканите,
когато България и Сърбия
решават да водят война.
Гръцкото правителство за-
става на страната на
България и Сърбия. Пра-
вителствата на балкански-
те държави активно
обсъждали какъв предлог
да използват за начало на
войната. Стига се до ре-
шението да се “връчи
обща нота на Турция с ис-
кания за въвеждане на ра-
дикални реформи в евро-
пейската част на Турция и
в случай на отказ  да се
обяви война”. Съществува-

ло опасение, че ако Пор-
тата приеме решението на
съюзните балкански
държави, може да се стиг-
не до отказ от воюване.

Мобилизацията

В България се
извършва сериозна подго-
товка за войната. Армията
била въоръжена с модер-
но за времето оръжие. Над
50% от артилерията била
скорострелна, на въоръже-
ние били въведени тежки
картечници, магазинни
пушки, войниците разпо-
лагали с автомобили, те-
леграф, телефон, радио-
станции, дори и самолети.
Въведена била нова орга-
низация на войската:
взвод, рота (батарея), дру-
жина, полк, бригада, диви-
зия, армия. Специално
внимание било отделено
на подготовката на офице-
ри във военното училище
и в школата за артилерис-
ти. Някои били изпращани
на обучение в Германия,
Франция, Русия, Белгия,
Италия. Българската вой-
ска била комплектована в
3 армии, състоящи се от 8
дивизии, конна дивизия и
М а к е д о н о - О д р и н с к о
опълчение. Така България
се оказала с най-добра
подготовка - не само сред
балканските съюзни ар-
мии, но и сред най-силни-
те в Европа.

В началото на септем-
ври се провели маневри в
Шуменския край. На 10
септември няколко набора
от запаса на Сърбия били
свикани на 15-дневно обу-
чение. Турция, обладана от
шовинистически и нацио-
налистически настроения,
издала заповед да се мо-
билизира в Одрин 100-хи-
лядна армия. В стремежа
си да привлече Албания на
своя страна, Турция обна-
родвала текста на рефор-
мите, отнасящи за тази бал-
канска държава. Между-
временно била задържана
голяма пратка оръжие и
боеприпаси, пренасяни
през Солун за Сърбия.
Войнстващите речи в Ца-
риград срещу съюзниците
подпомогнали реализаци-
ята на плановете на бал-
канските държави.

На 17 септември 1912
г. в Сърбия, Гърция и Цети-
на (черногорската столи-
ца) е обявена обща моби-
лизация. Същия ден с указ
Фердинанд обявява обща
мобилизация. Народът по-
срещнал вестта със задо-
волство и радост. В резул-
тат турското правителство

декларирало, че е готово
да “приложи законопроек-
та за вилаетите от 1880 г.,
като го преработи в духа
на предложенията, даде-
ни навремето от Комисия-
та, за изработване на Ор-
ганическия устав на Източ-
на Румелия”. Великите
сили, опирайки се на дек-
ларацията на Високата
порта, упражнили натиск
на съюзниците от балкан-
ските страни, които “отго-
ворили, че ще се отнесат
пряко до Портата със сво-
ите искания”. На 30 септем-
ври/13 октомври те връчи-
ли нота, с която  искали
Турция да внедри рефор-
ми, “като ги основе на
принципа на етническите
народности (администра-
тивна автономия на облас-
тите, генерал-губернатори
белгийци или швейцарци,
изборни областни събра-
ния, жандармерия, свобо-
да на образованието и
местна милиция), като се
възложи тяхното прилага-
не на един висш съвет,
съставен от равно число
християни и мохамедани
под надзора на послани-
ците на великите сили и
на министрите на четири-
те балкански държави”.

Турция обявява обща
мобилизация на 10/23 сеп-
тември 1912 г. На 30 сеп-
тември се извършва моби-
лизация и в съюзните бал-
кански държави.

Черна гора прекратява
дипломатическите отно-
шения с Портата на 25
септември/8 октомври, а на
27 септември/10 октомври
нейният крал Никола из-
дава “прокламация за обя-
вяване на война на Тур-
ция”, провежда обща мо-
билизация и започва во-
енни действия в Северна
Албания. Под влияние на
н а ц и о н а л и с т и ч н и т е
възгледи и настроения,
Турция отхвърля нотата на
съюзните балкански
държави. В резултат на 5/
18 октомври Портата е уве-
домена, че е “в състояние
на война”. На 3 октомври
турското правителство пре-
кратява дипломатически
отношения с България.

Вестта за обявяване на
войната, след отказа на
турското правителство да
даде автономия на Маке-
дония и Южна Тракия (Од-
ринско), поражда “неби-
вал ентусиазъм сред насе-
лението и под бойните зна-
мена се стичат хиляди год-
ни да носят оръжие, в т.ч.
немалко жени”.
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ремето днес ще бъде слънчево, но над Запад-
на България и планинските райони ще има
временни увеличения на облачността, без ва-
леж. Ще духа слаб вятър. В Дунавската равни-

на от запад-северозапад, а в източните райони от юг.
Дневните температури ще се повишат още малко и
максималните ще бъдат между 28 и 33o, по крайбрежи-
ето на морето 25-28o, в София 28-29o. Атмосферното
налягане ще бъде по-ниско от средното за септември
и през деня ще остане почти без промяна. Над плани-
ните ще бъде предимно слънчево. Ще има временни
увеличения на облачността, главно след обяд. Само
на отделни места в Рило-Родопската област е възмож-
но да превали слабо. Ще духа умерен до силен запа-
ден вятър. Максимална температура на височина 1200
метра около 23o, на 2000 метра - около 17o. По Черно-
морието ще бъде слънчево, след обяд с до умерен
вятър от юг-югоизток. Максимални температури меж-
ду 25o и 28o. Температурата на морската вода е 20o -
21o. Вълнението на морето ще бъде 1 - 2 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
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“≈À≈÷
ƒÓ·Â Â ‰‡ ÌÂ
‚ÁËÏ‡ÚÂ ÔË-
·˙Á‡ÌË Â¯ÂÌËˇ,
ÏÓÊÂ ·Ë ÌÂ

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ÔÓ-Â‡-
ÎËÒÚË˜ÌË Ë ÏÓÊÂ
·Ë ÔÓ-Ú˙ÔÂÎË‚Ë.
œÂˆÂÌÂÚÂ Ì‡ÎË˜-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ‚ÁÂÏ‡ÈÚÂ ‚‡Ê-
ÌË Â¯ÂÌËˇ. ¬˙Á-
ÏÓÊÌÓ Â ‰‡
‚˙ÁÌËÍÌ‡Ú Ë ÙË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
”Ï˙Ú ‚Ë ˘Â Â
Ô˙„‡‚ Ë ÛÒÎÛÊ-
ÎË‚, ÌÓ ÏÓÊÂ ‰‡
ÒË Ì‡Ô‡‚Ë Ìˇ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
“˙ÔÂÌËÂÚÓ ‚Ë ˘Â
Â Á‡‚Ë‰ÌÓ, ÌÓ ˘Â
ËÏ‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÔÓ-
ÌÂÒÚ‡Ì‰‡ÚÂÌ ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÌÂÒ ˘Â ËÏ‡ÚÂ
ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ÔÓ‚Â˜Â
Ò‚Ó·Ó‰‡ Ì‡ ‰ÂÈ-
ÒÚ‚ËÂ. ÕˇÏ‡ ‰‡ Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Ã‡ÎÍÓ Ì‡ÔÂ„Ì‡Ú Â
‰ÌÂ¯ÌËˇÚ ‰ÂÌ, ‚Â-
ÓˇÚÌÓ Â ‚ÒË˜ÍÓ ‰‡
‚Ë ‰‡ÁÌË. ŒÔËÚ‡È-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÓ·Â Â ‰‡ ÒÂ
‚ÒÎÛ¯‚‡ÚÂ ÔÓ-‚ÌË-
Ï‡ÚÂÎÌÓ ‚ ÓÌÓ‚‡,
ÍÓÂÚÓ ‚Ë Í‡Á‚‡Ú

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÃÌÓ„Ó Ì‡ÚÓ‚‡ÂÌ
‰ÂÌ. ¿ÍÓ ÒÚÂ ‰Ó·-
Â Ó„‡ÌËÁË‡ÌË,
˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÕÂ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ-
‚‡ÈÚÂ. ΔÂÎ‡ÌËÂ-
ÚÓ ‚Ë ‰‡ ÔÓÏÓ„-
ÌÂÚÂ Â ÔÓı‚‡ÎÌÓ,

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌËÚÂ ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë ÔËÒÚ˙ÔÂÚÂ
Í˙Ï ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ Á‡‰‡˜ËÚÂ.

ÍÓË ¯Â„Ë Ò ‚‡Ò, Ú‡Í‡ ˜Â ÌÂ ÒÂ
‰Ó‚Âˇ‚‡ÈÚÂ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ.

„ÎÂ‰ Á‡ ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡
Ò‚˙¯ËÚÂ.

ÚÂ ÒÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ‚˙ÚÂ¯Ì‡Ú‡
ÒË ‡‚ÌÓ‚ÂÒÌ‡ ÚÓ˜Í‡.

ÓÍÓÎÌËÚÂ. ¡˙‰ÂÚÂ ÔÓ-Ú˙ÔËÏË
Í˙Ï „Â¯ÍËÚÂ Ì‡ ‰Û„ËÚÂ.

Ì‡ÌÒÓ‚Ë Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ. ¡˙‰Â-
ÚÂ ÔÓ-ÔÂ‰‚Ë‰ËÏË.

ÚÛ‰ÌÓ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‚ÔÂ˜‡Ú-
ÎÂÌËÂ.

ÔÂËÁÔ˙ÎÌËÚÂ Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË Ë
‰ÓË ˘Â ÔËÚ‡ÚÂ Á‡ Ó˘Â.

ÌÓ Ì‡ÏÂÂÚÂ ‚ÂÏÂ Ë Á‡ ÒÓ·-
ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÎÂÒÌÓ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë ‡Á‚‡ÎˇÚ Ì‡-
ÒÚÓÂÌËÂÚÓ. «‡Ô‡-
ÁÂÚÂ ‚˙ÚÂ¯ÌÓÚÓ

ÒË ‡‚ÌÓ‚ÂÒËÂ, ÌÂ ÒÂ ÔÓ‰‰‡-
‚‡ÈÚÂ Ì‡ ÔÓ‚ÓÍ‡ˆËË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.05 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë/Ô/
14.10 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /

171 ÂÔËÁÓ‰/
15.20 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3053 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡¯ - Ú‚

ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: Ã‡ÎÍÓ-

ÚÓ ÏÂ˜Â
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 —ÓÙËˇ ƒÂÌÒ ”ËÈÍ: ìÃËÏÓ-

ÎÂÚÌÓî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
00.45 ƒÊ‡Á ÎËÌËˇ:  ÓÌˆÂÚ Ì‡

 ‡ÏÂÎËˇ “Ó‰ÓÓ‚‡ Ë ΔË‚-
ÍÓ œÂÚÓ‚ ÚËÓ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË
ÒÛÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ  Ò  ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡
÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕË-
ÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /
Ô./

13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂ-
Ë‡Î

15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-
‚‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 36

16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 74

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓ-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ˙‰Â  Â  Ã‡„Ë?î  -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 10
21.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ  ÓÁËî  -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 119
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî

- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 2
00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡Ï-

ÔË‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-

‚‡î /Ô./ - ÂÔ. 36

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
ÂÌÂ„Ë˜ÌË Ë ·Ó‰Ë,
ÌÓ ÌÂ ÒÚÂ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌË Á‡ ‡·ÓÚ‡. ◊Û‚-

ÒÚ‚ÓÚÓ ‚Ë Á‡ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ ˘Â
Ì‡‰‰ÂÎÂÂ.

☼☼☼☼☼
����� �����

�����
�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

‡ÁÒ˙Ê‰‡‚‡ÚÂ ‚˙‚ ‚ˇÌ‡Ú‡
ÔÓÒÓÍ‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î:  ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
17.05 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
18.00 ìÕ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂ‰ËˆËÌ‡î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.00 —ÂË‡Î:  ì»ÁÔÂ‚‡-

‚‡ÈÍË ËÁÒÚÂÎ‡î
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÕ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂ‰ËˆËÌ‡î
04.20 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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ФУТБОЛ

◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ÃËÌ¸Ó
2:0 1:0 ¡ÛÏÂÎ‡‡ (44-‡‚-
ÚÓ„ÓÎ), 2:0 ÕÎÛÌ‰ÛÎÛ (69);
ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3:1 1:0  Ó‚‡˜Â‚ (51), 2:0
¬Ó‰ÂÌË˜‡Ó‚ (73), 3:0 ’ËÒÚÓ‚ (75), 3:1 »ÎËÂ‚
(87), ◊  Ã‡ÌÓÎÓ‚ (26-◊); —Î‡‚Ëˇ - ÀÓÍÓ —Ù 2:0
1:0 «Î‡ÚËÌÓ‚ (20), 2:0 ƒËÏËÚÓ‚ (56); ≈Ú˙ -
ÀËÚÂÍÒ 0:4 0:1 ÷‚ÂÚÍÓ‚ (9), 0:2 »Ò‡ (45), 0:3
«‡ÍÓ‚ (56), 0:4 ¬‡˛¯Ë (65); ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀÓÍÓ œ‰
1:0; ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ¡ÂÓÂ 1:2; ÀÂ‚ÒÍË - œËËÌ √ƒ 2:0;
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ÷— ¿ 1:0

ì¿î √–”œ¿,
VI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
 1 .  ЛЕВСКИ 6 6 0 0 14:2 18
 2 .  ЛУДОГОРЕЦ 6 6 0 0 13:2 18
 3 .  СЛАВИЯ 6 4 1 1 13:5 13
 4.  Литекс 6 3 2 1 10:3 11
 5 .  Ботев Пд 6 3 1 2 10:6 10
 6 .  Берое 6 3 0 3 10:12  9
 7 .  Пирин ГД 6 3 0 3 5:9  9
 8 .  ЦСКА 6 2 2 2 8:4  8
 9 .  Локо  Сф 6 2 2 2 8:5  8
10 .  Локо  Пд 6 1 4 1 8:5  7
11. Монтана 6 2 0 4 8:11  6
12. Черноморец 6 1 2 3 4:6  5
13.  Черно море 6 1 2 3 2:10  5
14.  Етър 6 1 0 5 3:12  3
15.  Ботев Вр 6 1 0 5 2:16  3
16.  Миньор 6 0 2 4 3:13  2

VII Í˙„, 29.9 (Ò˙·ÓÚ‡) 17.00: ÀÓÍÓ œ‰ -
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; œËËÌ √ƒ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰; ÀÓÍÓ —Ù -
ÀÂ‚ÒÍË; 19.00: ÀËÚÂÍÒ - —Î‡‚Ëˇ; ÌÂ‰ÂÎˇ 17.00:
÷— ¿ - ≈Ú˙; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ;
¡ÂÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; 19.00: ÃËÌ¸Ó - ¡ÓÚÂ‚ ¬

резултати

„Б” група, V кръг
 ‡ÎË‡Í‡ - —ÎË‚ÂÌ 4:1; œËËÌ –‡ÁÎ - À˛·ËÏÂˆ

2:1; ◊‡‚‰‡ ≈Ú - —ÂÔÚÂÏ‚Ë 2:2; —Ô‡Ú‡Í ¬Ì -
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 0:0; –‡ÍÓ‚ÒÍË - ¡‡ÌÒÍÓ 3:1; —Ô‡Ú‡Í
œÎ - ÿÛÏÂÌ 1:0; —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ - ¬Ë‰ËÏ‡ 1:0

 À¿—»–¿Õ≈
 1. СПАРТАК ПЛ 5 4 1 0 8:1 13
 2. СПАРТАК ВН 5 3 2 0 6:0 11
 3. Светкавица 5 3 1 1 5:2 10
 4. Раковски 5 3 1 1 7:5 10
 5. Калиакра 5 3 0 2 9:6  9
 6. Нефтохимик 5 2 3 0 7:4  9
 7. Шумен 5 3 0 2 6:4  9
 8. Чавдар Етр 5 2 1 2 6:7  7
 9. Банско 5 1 3 1 8:6  6
10. Пирин Рз 5 1 1 3 4:6  4
11. Видима 5 0 3 2 3:6  3
12. Любимец 5 1 0 4 3:7  3
13. Септември 5 0 2 3 4:12  2
14. Сливен 5 0 0 5 1:11  0

VI Í˙„ 29.9 (Ò˙·ÓÚ‡) 17.00: —Ô‡Ú‡Í ¬Ì -
–‡ÍÓ‚ÒÍË; ÌÂ‰ÂÎˇ 17.00: ¡‡ÌÒÍÓ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡;
¬Ë‰ËÏ‡ -  ‡ÎË‡Í‡; —ÎË‚ÂÌ - —Ô‡Ú‡Í œÎ; ÿÛ-
ÏÂÌ - ◊‡‚‰‡ ≈Ú; —ÂÔÚÂÏ‚Ë - œËËÌ –Á; ÕÂÙ-
ÚÓıËÏËÍ - À˛·ËÏÂˆ

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Лийдс - Евертън

ПО ЕВРОСПОРТ 2
18.30 Кьолн -

Франкфурт
21.00 Байерн -

Волфсбург

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹76

Ò Î Ò Î  2

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 11, 19, 32, 36, 38, 44
I гр. (6) няма
II гр. (5) 34 по 1439,30 лв.
III гр. (4) 1341 по 36,50 лв.
IV гр. (3) 20 933 по 3,30 лв.
ДЖАКПОТ: 128 887,33 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 16, 20, 23, 29, 42, 46
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 3 235 238,98 лв.

6 от 42
Числа: 7, 8, 11, 21, 41, 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 14 по 914,30 лв.
III гр. (4) 743 по 17,20 лв.
IV гр. (3) 10 747 по 1,70 лв.
ДЖАКПОТ: 103 950,81 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 3, 4, 6, 14, 28
I гр. (5) няма
II гр. (4) 308 по 97,70 лв.
III гр. (3) 9797 по 3,80 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
Числа: 2, 7, 10, 19, 27
I гр. (5) 8 по 2507,10 лв.
II гр. (4) 468 по 42,90 лв.
III гр. (3) 10 627 по 2,50 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 4, 7, 9
Цифра: 7, 6, 6
I гр.(3) няма
II гр. (2) 812 по 25,40 лв.
ДЖАКПОТ:
I гр. 38 076,68 лв.

Даниел Младенов (вдясно) центрира пред погледите на Борислав Стойчев (вляво) и
Ивайло Цветков от Миньор в мача от VI кръг на “А” група,  спечелен от Черноморец

с 2:0 след автогол на Сабри Лоан Бумелаа (44) и гол на Гаел Нлундулу (69)

ЦСКА се опитва да върне
легендата Аспарух Никоди-
мов-Паро. Сегашният настав-
ник Стойчо Младенов се е
срещнал с бившия си треньор
и му е предложил да започне
работа като мениджър в клу-
ба. Никодимов обещал да
даде отговора си до седмица,
но най-вероятно ще приеме
офертата. Двамата разговаря-
ли вчера около час.

Паро получи подобна по-
кана и преди 2 месеца. Тога-
ва легендата на ЦСКА разго-
варя с хора, близки до шефо-
вете от “Титан”, но отхвърли

Снимка CHERNOMORETZ.BG

ЦСКА кани Паро

жон Тери прекрати кариерата си в
националния отбор на Англия. 31-
годишният капитан на Челси пове-
че няма да играе за “Трите лъва”

„Червените” се заканват да картотекират Мишел Платини преди зимата
предложението. Сега обаче,
след като офертата е дошла
директно от Стойчо, Никоди-
мов почти сигурно ще се
съгласи да работи отново на
“Армията”.

 Паро бе треньор на Стой-
чо в златния тим на ЦСКА от
началото на 80-те години. То-
гава “червените” постигнаха
забележителни успехи не
само у нас, но и в Европа,
където достигнаха до 1/2 фи-
нал за КЕШ.

Мишел Платини ще бъде
картотекиран преди края на
есенния полусезон, обявиха

от ЦСКА. Един от адвокатите
на “армейците” Кирил Калин-
ков е оптимист, че нападате-
лят скоро ще може да играе.
БФС обаче отказва да карто-
текира бразилеца заради
проблеми с други трансфери
на “червените”.

“За пореден път БФС по-
каза тенденциозно отноше-
ние към ЦСКА. Имаме опре-
делена визия, бяхме готови
за това развитие. Подготви-
ли сме всички документи към
Спортно-техническата коми-
сия, ще видим последващо-
то решение. Не става въпрос

за обжалване, а за ново вна-
сяне на цялата документа-
ция за Платини. По никакъв
начин не е доказано, че
ЦСКА има проблем с доку-
ментите относно неговата
картотека. Те са същите, как-
вито и за останалите играчи.
Спорът с Павел Дочев е в
съдебна фаза. Филипе да
Коща е доста стар казус,
което отразява още едно ре-
шение на БФС, забравено с
годините, което отново е в
ущърб на ЦСКА. С Филипе
да Коща сме изрядни”, каза
адвокат Калинков.

Д
И Тери се отказа от националния

заради разследването срещу него за ра-
сизъм. Той трябва да се изправи пред три-
бунал на Футболната асоциация днес във
връзка със скандала с Антон Фърдинанд
от КПР, въпреки че през юли беше оправ-
дан по същото обвинение от граждански
съд. Тери бе обвинен, че е псувал брата
на Рио Фърдинанд по време на мач, но се
оказа, че е чист. “Благодаря на всички
мениджъри на националния отбор, които
са ме викали 78 пъти. Имах огромното удо-
волствие да споделям моментите с момче-
тата, с които играехме. Благодаря и на
феновете, и на семейството ми, които ме
подкрепяха и окуражаваха по време на
кариерата ми в националния тим. Да игра-
еш и да бъдеш капитан на страната си е
мечта за всяко момче и за мен наистина
беше чест. Винаги съм давал всичко от
себе и сега сърцето ми се къса при това
решение. Правя това изявление преди
решението на Футболната асоциация,
защото въпреки че бях оневинен от съда,
очаквам да направят позицията ми без-

Г
енералният секретар на Футболна-
та асоциация на Англия Алекс
Хорн определи решението на Джон
Тери да сложи край на кариерата

си в националния отбор като “разоча-
роващо”. “Отказът на Тери е шокиращ.
Това е лично решение. Не виждам как
ние сме направили неговата позиция
несъстоятелна”, коментира Хорн. Друг
бивш капитан на националния тим Гари
Линекер подкрепи решението на Тери.
“След като смята позицията на ФА за
несъстоятелна, вероятно решението му
е разумно. Каквото и да мислят за
Джон Тери, той винаги е давал всичко
от себе си на терена за Англия. Силен
лидер и голям защитник”, добави още
легендарният нападател.

предметна”, заяви Тери. Последната му
среща за Англия бе победата над Молдо-
ва с 5:0 в началото на септември. Заради
дисциплинарното разследване му беше
отнета капитанската лента в националния
тим и това бе повод за напускането на
италианския мениджър на отбора Фабио
Капело през февруари.

Н
Националите Валентин и Георги

Братоеви ще преминат в катарския Ал
Райан, с който ще участват на световно-
то клубно първенство в Доха от 13 до 19
октомври. Трансферът на волейболисти-
те на Левски вече може да се смята за
сигурен. Той ще е краткотраен и ще е
само за участието на Ал Райан на све-
товното първенство. Катарският клуб ще
се подсили още и с бразилския нацио-
нал Родригао. Очаква се Братоеви да
се присъединят към новия си тим в края
на месеца. Двамата ще се завърнат в
България след 20 октомври и ще могат
да играят отново за “сините” още във II
кръг на родната Суперлига. Георги и
Валентин ще дебютират за Ал Райан
срещу трикратния клубен шампион на
света Трентино Волей. Италианският тим
в воден от бившия селекционер на
България Радостин Стойчев и в него
играят Матей Казийски и Николай Учи-
ков. Ал Райан е в Група А още със Сада
Крузеро (Браз) и Тигрес Нуево (Мекс).

БРАТОЕВИ
ИГРАЯТ ЗА
АЛ РАЙАН
НА КЛУБНИЯ
МОНДИАЛ

Л

Локо СФ
„приема”
Левски на
„Герена”

око Сф може да “приеме”
Левски на неговия ст.
“Георги Аспарухов” в ма-
ча от VII кръг на “А” група

в събота. “Железничарите”
нямат лиценз за стадиона си
в “Надежда” и трябваше да
посрещнат “сините” на ст. “Сла-
вия”, където играят повечето от
домакинските си мачове. Пре-
зидентът на “белите” Венцеслав
Стефанов обаче заяви, че Локо
“повече няма да стъпи на него-
вия стадион” заради контузени-
те му футболисти именно в ма-
ча с Локо от VI кръг, спечелен
от “белите” с 2:0. Тогава Чав-
дар Янков и Павле Попара
напуснаха принудително терена
след брутални влизания, като
опасенията бяха, че и 2-мата
са със скъсани кръстни връзки.
Те обаче ще се възстановяват
от травмите в колената си око-
ло месец. Стадионът в Своге
не е вариант за арена на пред-
стоящия мач с Левски. Локо не
е наказан с лишаване от дома-
кинство, а това го задължава по
регламент да провежда мачове-
те си в чертите на София. При
това положение за двубоя със
“сините” остават като възможно-
сти единствено ст. “Георги
Аспарухов”, както и Национал-
ният стадион, за който от Локо-
мотив дължи пари от предишни
мачове. При това положение
тимът на Антон Велков ще е
допълнително ощетен, защото
в последния мач на Левски
 с Пирин ГД имаше над 8000
фенове на “Герена”.

Снимка БГНЕС Робин
ван Перси
(крайният
вдясно) оформя
в 81-вата мин.
от дузпа
победата на
Манчестър
Юнайтед над
Ливърпул с 2:1
на “Анфийлд”.
Стивън
Джерард (45+1)
откри за
домакините,
а Рафаел да
Силва (51)
изравни.
“Червените
дяволи”
стигнаха
скандално до
3-те точки
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Стр. 23

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

09.30 Турнир в Токио
(жени)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СУПЕРБАЙК

10.30 Гран При на
Португалия

Стойчо
кани Паро
да се върне
в ЦСКА

ветана Пиронкова (№44 в света)
загуби на старта на “Мастърс” тур-
нира в Токио ($2 168 000) от 17-
ата в ранглистата Луцие Шафар-
жова (Чех) с 4:6, 6:7 (3). Първата

За първи път от 6 години
български колоездачи
завършиха на световно
първенство по колоездене. За
последно наш бе стигал до
финала през 2006 г., а от
мондиала във Варезе през
2008-а изобщо не сме имали
представител сред най-доб-
рите. Стефан Христов
завърши 95-и от 207 старти-
рали колоездачи в общия
старт във Валкенбург, Холан-
дия, а Георги Георгиев оста-
на 109-и. България можеше
да има и представител в топ
50 на световното, но при ма-
сово падане около 50 км пре-

Белгиецът Филип Жилбер е вдигнал
победоностно ръце, след като остави

далеч съперниците си на финала в
общия старт на световното

първенство по колоездене на шосе
във Валкенбург, Холандия

Счупена капла попречи на
Грашев за успех на световното
Счупена капла попречи на
Грашев за успех на световното
Счупена капла попречи на
Грашев за успех на световното
Счупена капла попречи на
Грашев за успех на световното
Счупена капла попречи на
Грашев за успех на световното

ди финала на тежкото 261-
километрово трасе пострада
колелото на най-добре дви-
жещия се наш колоездач
Мартин Грашев. “Задната кап-
ла се счупи на 2, а предната
се изкриви. Докато дойдат
сервизните коли и окажат
съдействие, вече мина много
време. Иначе щяхме да има-
ме представител в първите 50.
Груповото падане попречи и
на по-добро представяне от
Стефан, Георги и намиращи-
те се в тяхната група колоез-
дачи, чиито велосипеди бяха
здрави. Тъй като при падане-
то цялата група спря на баи-

ра. Но съм доволен за резул-
татите след едва 6 месеца
работа. Момчетата караха
много хубаво. А в Холандия
всички специалисти отчетоха,
че това е едно от най-трудни-
те световни първенства досе-
га. С много баири и силна кон-
куренция”, заяви селекцио-
нерът на националния отбор
Красимир Коев.

Сред неуспелите да
завършат тежкия общ старт
бяха британските звезди
Брадли Уигинс, победител в
Тур дьо Франс през юли,
Кристофър Фруум, завър-
шил втори, и Марк Кавен-

диш, миналогодишен свето-
вен шампион в дисциплина-
та. Титлата заслужи белги-
ецът Филип Жилбер с вре-
ме 6:10:41 часа.

Двама колоездачи, кара-
ли на 62-рата колоездачна
Обиколка на България, пък
станаха световни шампиони
до 23 години. Антон Воробьов
от Катюша триумфира в бяга-
нето по часовник, а Алексей
Луценко от Астана взе злат-
ния медал в общия старт. У
нас Луценко спечели II етапа
(Златица - Троян), но напусна
надпреварата, за да върти
педали и на световното.

Цвети губи в Токио
Гришо се изкачва с 3 места в световната ранглиста

Първата ни ракета при мъжете
Григор Димитров се изкачи с 3
позиции в световната ранглиста и
вече е №56 със 756 т., само на 4
места от рекордното си досегашно
класиране. Хасковлията ще играе
днес с Цунг-Хуа Янг (Тайван, №249)
на старта на турнира в Банкок,
Тайланд ($551 000). Димитров има
да защитава 45 т. от миналата
година, когато достигна до 1/4-
финал. При победа Гришо ще
получи $9525 от наградния фонд и
20 т, а във II кръг ще срещне №2 в
схемата Ришар Гаске (Фр), който
почива на старта.

ването й, а до края на сета чехкинята
загуби едва 3 точки в своите геймове, 2
след двойни грешки.

Вторият сет беше под доминацията
на сервиращите и в първите 11 гейма
не се и стигна до точка за пробив. При
5:6 и сервис на чехкинята Цвети полу-
чи великолепна възможност да спече-
ли не само подаването й, но и втората
част, но пропусна да реализира сет-
бол. В последвалия тайбрек 2-те труд-
но печелиха точка на свой сервис, а
поредният минипробив доведе до 6:3
и 3 поредни мачбола за Шафаржова.
Чехкинята се възползва още от първа-
та си възможност и триумфира след 96
мин. на корта.

Ц
ни ракета в женския тенис инкасира 3-та
загуба от 4 мача с чехкинята.

С поражението 25-годишната плов-
дивчанка наруши 2 традиции. Във всяко
от досегашните си участия в Токио тя бе
преодолявала I кръг, а освен това и 4-те
й мача с Шафаржова завършваха в 3
сета. Цвети допусна пробив още в първия
гейм, след като поведе с 40:0, но момен-
тално си върна и изравни. Проблемите й
в сервиса обаче продължиха и малко
след това Шаваржова отново взе пода-

Американецът Бранд Снедекър спечели купите ФедЕкс и Тур шампионата
в Атланта, САЩ. Освен купите 31-годишният голфър от Нашвил взе и

най-жадуваната парична награда в голфа - $10 млн. Преди турнира в Атланта
Снедекър беше на пето място във ФедЕкс плейофите и беше последният от

голямата петица, който при победа щеше да прибере паричния бонус. Той
обаче надигра четиримата, които бяха преди него в класирането - Рори

Макилрой, Тайгър Уудс, Фил Микелсън и Мат Кучар, и завърши с 10 удара под
пара в Тур шампионата, изпреварвайки с 3 удара Джъстин Роуз (Анг). Той взе

и 1,4 млн. за победата в последния плейоф. Снедекър обаче заяви, че има
късмет да е финансово стабилен и не се нуждае от 11 млн. в банковата си

сметка и ще използва парите за благотворителност

Снимки БГНЕС

Наказаха Мирослав
Манолов за 5 мача

Нападателят на Черно море
Мирослав Манолов е наказан за 5
мача и отнесе глоба 3000 лв. от
Дисциплинарната комисия на БФС.
Стефан Велев от Берое и Миро-
слав Иванов от Лудогорец ще про-
пуснат по 1 мач. За самоволно
навлизане на терена спортно-тех-
ническият директор на Ботев Пд
Александър Александров и помощ-
ник-треньорът на Берое Александър
Томаш са лишени да изпълняват
функции от името на отбора за
1 среща. За хвърлени предмети
от феновете ЦСКА отнесе глоба
3000 лв., а Лудогорец, Ботев Вр и
Монтана по 1000 лв.

Капитанът на Реал М Фелипе Рейес
държи Суперкупата на Испания, която

тимът му спечели след победа над
шампиона Барселона с 95:84 в зала

“Принц Фелипе” в Сарагоса. „Белите“
не бяха печелили трофея от 27 години.

Лидерът на Реал Мадрид Руди
Фернандес бе избран за MVP във

финала, а благодарение на изявите на
Серхио Люл и Никола Миротич,

„кралският клуб“ доминираше в по-
голяма част от мача. Руди Фернандес

вкара 22 т., а азербайджанския
национал Джейси Керъл добави 17.

Нейтън Джавай вкара 20 т. за Барса


